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ww Dwa po˝ary
W styczniu i lutym stra˝acy

gasili po˝ary w Topolinie

i Wieliszewie.

áá Wi´cej czytaj na str. 13

ww Rada Gminy
za rozwojem
gminnych 
OSP

Rada Gminy przyzna∏a Êrodki

na zakup samochodu gaÊniczego

dla OSP Krubin.

áá Wi´cej czytaj na str. 14

Rzadko który mieszkaniec naszej Gminy pami´-
ta jeszcze poczàtki komunikacji lokalnej, jakie
mia∏y miejsce 10 lat temu. Si´gajàc do poczàtków
warto przypomnieç, ˝e komunikacj´ na terenie
Gminy Wieliszew obs∏ugiwa∏ wys∏u˝onym taborem
jeden przewoênik – PPKS Nowy Dwór Mazowiec-
ki. Jeêdzi∏ tylko na trasie Osiedle 600-lecia – Wie-
liszew – ¸ajski – Legionowo. By∏o zaledwie kilka
kursów na pla˝´. Warto równie˝ przypomnieç, ˝e
kursy odbywa∏y si´ bardzo rzadko. Ostatni auto-
bus z Legionowa odje˝d˝a∏ o godz. 19.20, a w week-
endy zdarza∏y si´ 3-godzinne przerwy w kursowa-
niu. W wyniku stopniowego rozwoju komunikacji
w 2009 roku nastàpi∏a poprawa. Autobusy PPKS
NDM kursowa∏y co godzin´, a ostatni wyjazd z Le-
gionowa by∏ o 23.05. Prze∏omowymi wydarzenia-
mi w 2010 roku by∏o rozpocz´cie funkcjonowania

komunikacji obj´tej wspólnym biletem ZTM, któ-
re nastàpi∏o 13 wrzeÊnia 2010 roku oraz urucho-
mienie po∏àczeƒ SKM.Takie rozwiàzanie przynio-
s∏o zmiany: zwi´kszenie cz´stotliwoÊci kursowania
autobusów, obj´cie us∏ugà komunikacyjnà wi´k-
szych obszarów Gminy oraz korzyÊci finansowane
odczuwalne przez pasa˝erów.

Od tego czasu na jednym bilecie mieszkaƒ-
cy mogà podró˝owaç po ca∏ej aglomeracji war-
szawskiej, co jest znacznym udogodnieniem dla
osób doje˝d˝ajàcych do Warszawy i korzystajà-
cych z wielu Êrodków transportu. Oprócz bile-
tów ZTM (od dobowego wzwy˝) mo˝na podró-
˝owaç na podstawie biletów jednorazowych
i miesi´cznych emitowanych przez przewoênika.

Gmina Wieliszew nie poprzesta∏a na tym
i w dalszym ciàgu wprowadza nowe udogodnie-

nia i zmiany w oparciu o informacje dotyczàce
potrzeb mieszkaƒców. Dzi´ki wspó∏pracy z ZTM
poprawi∏a si´ infrastruktura przystankowa i in-
formacja pasa˝erska. Obecnie Gmin´ Wieliszew
obs∏ugujà dwie linie: L-9 i L-10, które kursujà
na kilku wariantowych trasach. Na zmianach zy-
ska∏a zachodnia cz´Êç Gminy oraz Micha∏ów-Re-
ginów. W marcu planowane jest równie˝ obj´-
cie komunikacjà miejscowoÊci Góra.

Obecnie jesteÊmy po pierwszym etapie kon-
sultacji, które by∏y prowadzone przez Koordy-
natora ds. Komunikacji, który podró˝ujàc auto-
busami oraz pociàgiem SKM rozmawia∏ z pasa-
˝erami. Wyniki konsultacji pokaza∏y, ˝e
mieszkaƒcy w wi´kszoÊci doceniajà starania
Gminy dotyczàce poprawy funkcjonowania ko-
munikacji. Na stronie 3 publikujemy opinie pa-
sa˝erów. nn WD/BZ

Milowy krok w komunikacji

Podpisanie umowy mo˝liwe by∏o dzi´ki
zatwierdzeniu przez Cz∏onków Wspólno-
ty Gruntowej oraz Wójta Gminy Wieli-
szew Wieloletniego Planu Zagospodaro-
wania Gruntów. Przedmiot umowy sta-
nowi inwestycja obejmujàca odbudow´
zbiornika wodnego w starorzeczu Narwi
o powierzchni oko∏o 40 ha, wykonanie
trzech pla˝, budow´ ogrodzonego boiska
do pi∏ki siatkowej (pla˝owej), wykona-
nie utwardzonej Êcie˝ki rowerowej,
przeprowadzenie remontu mostu na te-
renie wspólnoty oraz zagospodarowanie
terenu wokó∏ zbiornika. Tereny obj´te
opracowaniem obecnie w wi´kszoÊci sta-
nowià nieu˝ytki, zdegradowane ∏àki
i pastwiska, osuszone bagna, gdzie
na skutek obni˝enia zwierciad∏a wody
zosta∏y przerwane procesy ekosystemu
wodnego.

Zmiany, jakie dokona∏y si´ na prze∏o-
mie ostatnich 30 lat, majà w konsekwen-
cji skutki ekologiczne, polegajàce na zmia-
nie warunków siedliskowych, ust´powaniu
okreÊlonych gatunków, zmniejszaniu si´
bioró˝norodnoÊci. W celu przywrócenia
tych procesów oraz powstrzymania dalszej
degradacji konieczne jest odtworzenie Je-
ziora Wieliszewskiego oraz zmniejszenie
sp∏ywu wód Kana∏em Wieliszewskim.

W systemach rzeczno-jeziornych jezio-
ra przep∏ywowe funkcjonujà, jako zbior-
niki naturalnie oczyszczajàce wody, majà
mo˝liwoÊç samooczyszczania ze wzgl´du
na wi´ksze „przep∏ukiwanie” wód. Odtwo-
rzenie zbiornika to nie tylko przywróce-
nie mo˝liwoÊci retencyjnych oraz przeciw-
dzia∏anie powodzi i suszy w przyleg∏ych
ekosystemach, to równie˝ utworzenie wa-
runków do ˝ycia i rozwoju wielu gatunków
roÊlin i zwierzàt zagro˝onych wygini´ciem.
Nie bez znaczenia jest zachowanie mikro-
strefy klimatycznej majàcej bezpoÊredni
wp∏yw na stan wilgotnoÊci powietrza
w okolicy, a tym samym na jego czystoÊç
i jakoÊç.

W imieniu Zarzàdu Spó∏ki dzi´kuj´
Cz∏onkom Wspólnoty za udzielone zaufa-
nie, a naszym w∏odarzom Robertowi Wró-
blowi WicestaroÊcie Legionowskiemu oraz
Paw∏owi Kownackiemu Wójtowi Gminy
Wieliszew za wymierne wsparcie.

nn Stanis∏aw ˚o∏ek

Mariusz Kraszewski

Stowarzyszenie Bonawentura
od 2007 roku dzia∏a na rzecz
edukacji uczniów Szko∏y Pod-

stawowej im.Tadeusza KoÊciuszki
w Wieliszewie, z którà wspó∏orga-
nizuje m.in. rodzinne festyny. Ba-
le charytatywne sà okazjà do po-
zyskania tak potrzebnych dodat-
kowych funduszy, gromadzonych
przede wszystkim na zakup pomo-
cy naukowych.Tegoroczna impre-
za, która odby∏a si´ w sobot´, 18
lutego, w legionowskiej Restaura-
cji „Prezydencka” by∏a poÊwi´co-
na idei wyposa˝enia pracowni hi-
storycznej wieliszewskiej Szko∏y
Podstawowej w tablic´ interak-
tywnà. Dzi´ki sprawnie poprowa-
dzonej licytacji Bonawenturze
uda∏o si´ zebraç na ten cel po-
nad 4 800 z∏. W sferze rozrywko-
wej jednym z g∏ównych punktów
balu by∏ pokaz florystyczny prze-

prowadzony przez Tomasza Samse-
la oraz Grzegorza Gajowniczka.

Po raz dziewiàty fundusze
na rzecz szczególnie uzdolnionych
m∏odych mieszkaƒców Gminy Wie-
liszew zbiera∏o podczas balu cha-
rytatywnego Stowarzyszenie eM-
ka. Ponad 7 000 z∏ zasili∏o fundusz
stypendialny, z którego w tym ro-
ku korzysta 15 uczniów.Tak dobry
wynik by∏ mo˝liwy dzi´ki sprzeda-
˝y na aukcji ponad 60 artyku∏ów.
Oprócz licytacji Stowarzyszenie
eMka przeprowadzi∏o równie˝
zbiórk´ Êrodków czystoÊci, odzie˝y
i obuwia na rzecz osób potrzebu-
jàcych z terenu Gminy Wieliszew.
W odpowiedzi na apel prezes Iza-
beli Kownackiej uczestnicy balu
ofiarowali ponad 40 kg artyku∏ów,
które b´dà rozdysponowane przez
wieliszewski OÊrodek Pomocy Spo-
∏ecznej. Nowym akcentem trady-

cyjnego Balu Charytatywnego Sto-
warzyszenia eMka by∏o wypuszcze-
nie kilkudziesi´ciu lampionów,
które rozÊwietli∏y mroênà noc
11 lutego.

Oba organizowane przez nasze
stowarzyszenia bale zaprzeczajà
stereotypowej opinii, ˝e ci, którzy
lubià pomagaç potrzebujàcym, sà
„smutasami”. Wystarczy w przy-
sz∏oÊci odwiedziç któràÊ z imprez
Bonawentury i eMki, aby zweryfi-
kowaç ten krzywdzàcy osàd – wo-
lontariusze i darczyƒcy lubià zaba-
w´ „do bia∏ego rana”. Pod warun-
kiem jednak, ˝e dzi´ki niej komuÊ
w ˝yciu b´dzie l˝ej.

nn

Na zdj´ciu powy˝ej: Dyrektor Szko∏y
Podstawowej w Wieliszewie Joanna Twardo,

Prezes Bonawentury Wojciech Pietras,
Krzysztof Klimaszewski 

i Dyrektor SAPO Jacek Banaszek

Organizowane
przez
stowarzyszenia
Bonawentura
i eMka bale
charytatywne 
łàczà „przyjemne
z po˝ytecznym”.
Ideà tego typu
imprez jest
gromadzenie
Êrodków na pomoc
potrzebujàcym.

Przez 10 lat funkcjonowania komunikacji w Gminie
Wieliszew nastàpi∏ w tej dziedzinie skok cywilizacyjny.
Obecny stan komunikacji lokalnej w Gminie Wieliszew
jest odpowiedzià na potrzeby mieszkaƒców. 

Charytatywne bale stowarzyszeƒCharytatywne bale stowarzyszeƒ
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W dniu 12 stycznia
podpisana zosta∏a
umowa dotyczàca
oczyszczenia, odbudowy
zbiornika wodnego
Jezioro Wieliszewskie.

Coraz bli˝ej
oczyszczenia
Jeziora
Wieliszewskiego
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DU˚E DZIECI, czyli wypowiedzi na powa˝ne tematy
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Zuzia

To jest taka uroczystoÊç, kiedy zakocha-
ni sk∏adajà sobie ˝yczenia i bardzo si´
szanujà. Zakochani mogà byç mama
i tata, dziadek i babcia, wujek i ciocia.
Zakochanych mo˝na poznaç po obràcz-
kach i po tym, ˝e si´ dobrze zachowujà.
Tata mamie mo˝e kupiç skarbonk´
na pierÊcionki albo daç serce, na którym
jest napisane „Wszystkiego najlepszego”.

Ania

To jest Êwi´to zakochanych ludzi. Jak ktoÊ
jest zakochany, to jest szcz´Êliwy. Panie
dostajà wtedy kwiaty, a panowie np. bu-
ty, koszule albo skarpetki. Jak ktoÊ jest za-
kochany, to ma du˝o dzieci. Ja jestem tro-
ch´ zakochana, ale on chodzi do szko∏y.
Chcia∏abym dostaç od niego walentynk´
z napisem „Sto lat”.

Marcin

W Walentynki pisze si´ listy do ludzi, któ-
rych si´ kocha. Takie listy sà w kszta∏cie
serca i mo˝na w nich napisaç „Kocham
Ci´”. Zakochanych mo˝na poznaç np.
po bladej twarzy i po rumieƒcach. Zako-
chany ch∏opak chwali si´, ˝e ma dziew-
czyn´ i zbiera dla niej kwiaty. Ja nie mam
jeszcze dziewczyny, na razie ̋ adna mi si´
nie podoba.

Za nami Walentynki – Dzieƒ Zakochanych. Czy pami´tamy, jak to by∏o zakochaç si´ po raz pierwszy?
Byç mo˝e przypomnà nam to dzieci z Przedszkola Samorzàdowego nr 1 w Wieliszewie, które

zapytaliÊmy o to: CZYM SÑ WALENTYNKI, KTO I JAK JE OBCHODZI?

AKCJA KOSZULKI DLA DZIECI

RED. – Od kiedy mieszka Pan w Gminie
Wieliszew? 
BART¸OMIEJ TRZASKOMA – W Gminie Wieli-
szew mieszkam od urodzenia, czyli od 1989
roku. Ju˝ teraz mog´ powiedzieç, ˝e zosta-
n´ tu do koƒca.
Skàd pomys∏, aby swoje ˝ycie zwiàzaç
z po˝arnictwem? 
Szczerze mówiàc nie mia∏em innego wyj-
Êcia. To u mnie rodzinne. Mój pradziadek
zak∏ada∏ Ochotniczà Stra˝ Po˝arnà w Ka-
∏uszynie, dziadek, tata i mój wujek konty-
nuowali jego tradycje. Ja te˝ staram si´ daç
z siebie jak najwi´cej. Robi´ wszystko, aby
ludzie zapami´tali mnie z jak najlepszej
strony. Ciesz´ si´, ˝e mog´ coÊ wnieÊç w roz-
wój mojej jednostki OSP.
Co wed∏ug Pana jest najtrudniejsze
w pracy stra˝aka? 
To jest bardzo ci´˝ka praca. Cz´sto dzia∏a-

my w bardzo trudnych warunkach. Cza-
sami musimy szybko podejmowaç decyzje,
od których zale˝y ludzkie zdrowie, a nie-
kiedy ˝ycie. Ta odpowiedzialnoÊç wywo∏u-
je stres. Nie ka˝dy mo˝e zostaç dobrym stra-
˝akiem.
Co poradzi∏by Pan wszystkim, którzy po-
wa˝nie myÊlà o tym, by zostaç stra˝a-
kiem? 
Na pewno radz´ zapisaç si´ najpierw
do OSP.To tutaj mo˝emy zobaczyç, czy na-
prawd´ praca w stra˝y jest dla nas odpo-
wiednia i czy poradzimy sobie z tym za-
wodem. Rodzicom dzieci w wieku 12-18 lat
proponuj´ równie˝ zapisywaç swoje pocie-
chy do OSP, poniewa˝ ka˝da z jednostek po-
siada M∏odzie˝owà Dru˝yn´ Po˝arniczà.
Od wielu lat dzia∏a Pan spo∏ecznie na
rzecz rozwoju naszej lokalnej spo∏eczno-
Êci prosz´ o tym opowiedzieç? 

Mi na przyk∏ad ci´˝ko jest odmówiç pomo-
cy, gdy ktoÊ zg∏osi si´ do mnie z proÊbà.
Wsz´dzie jest mnie pe∏no:) Poza tym war-
to zaznaczyç, ˝e dzia∏alnoÊç OSP nie ogra-
nicza si´ do gaszenia po˝arów i ratowania
ludzi.To równie˝ praca dla lokalnej spo∏ecz-
noÊci so∏ectwa i gminy. Po prostu staramy
si´ pomagaç na ka˝dym kroku. Nasze stra˝-
nice s∏u˝à mieszkaƒcom jako miejsce spo-
tkaƒ, cz´sto to jedyne pomieszczenia w so-
∏ectwie, gdzie mo˝na zorganizowaç na przy-
k∏ad zebranie wiejskie.
Najwi´ksze marzenie...
Zostaç zawodowym stra˝akiem.
Plany na przysz∏oÊç...
Jeszcze ich nie mam, zastanawiam si´
nad przysz∏oÊcià, ale mam nadziej´, ˝e b´-
d´ móg∏ nadal s∏u˝yç swojà pomocà.
Dzi´kuj´ za rozmow´.
nn Rozmawia∏a Weronika Dzi´gielewska

Bartek

To jest Êwi´to zakochanych, np. ch∏opa-
ka i dziewczyny. Zakochani ciàgle do sie-
bie przyje˝d˝ajà i Êpià ze sobà. Zakocha-
ni jeszcze ciàgle do siebie mówià, mówià
i mówià, a potem si´ wyg∏upiajà np.
przy obiedzie.

Oliwier

To jest Êwi´to zakochanych, np. mamy
i taty, ch∏opaka i dziewczyny. Zakocha-
ni si´ ca∏ujà, piszà sobie listy i si´ k∏ó-
cà.Tata mamie mo˝e daç na Walentyn-
ki pierÊcionek. Ja na razie nie mam
dziewczyny, bo mnie nie interesujà, ale
gdybym dosta∏ na Walentynki Lego to
bym si´ ucieszy∏.

OSOBOWOÂå GMINY WIELISZEW

RED. – Od kiedy pracuje Pani w Gminie
Wieliszew?
WERONIKA DZI¢GIELEWSKA – Prac´ w UGW
rozpocz´∏am w sierpniu 2011 roku.
Jak poprzednio wyglàda∏a Pani kariera?
Prac´ zacz´∏am w 2007, jeszcze w trakcie
studiów. Przez dwa lata pracowa∏am ja-
ko event manager, organizujàc impre-
zy integracyjne dla firm, szkolenia i kon-
ferencje. Przez kolejne dwa lata pracowa-
∏am w agencji reklamowej, gdzie
koordynowa∏am akcje promocyjne i po-
wstawanie materia∏ów reklamowych.
Mog∏aby Pani powiedzieç, co szczegól-
nie podoba si´ Pani w Gminie Wieli-
szew? 
W Gminie Wieliszew szczególnie podoba
mi si´ pi´kna przyroda. Z ka˝dym dniem
pracy tutaj poznaj´ coraz wi´cej jej za-
kàtków i miejsc wartych odwiedzenia.
Czy ma Pani jakieÊ ciekawe hobby, ory-
ginalny sposób sp´dzania wolnego cza-
su, coÊ czym mog∏aby si´ Pani podzie-
liç z naszymi Czytelnikami? 

Wolny czas lubi´ sp´dzaç aktywnie,
w gronie przyjació∏. Ponadto w wolnych
chwilach lubi´ czytaç ksià˝ki, pójÊç
do kina lub teatru.
Ulubione miejsce… 
Nie mam jednego, konkretnego miejsca.
Zawsze lubi´ wracaç tam, gdzie mi∏o sp´-
dzi∏am czas i skàd mam niezapomnianie
wspomnienia.
Ulubione danie… 
Lubi´ próbowaç ro˝nych nowoÊci kuli-
narnych, jednak zawsze wygrywa trady-
cyjna kuchnia polska.
Ulubiona muzyka…
To zale˝y od mojego nastroju, wi´c prze-
krój muzyczny jest bardzo szeroki.
Ulubiona stacja radiowa i program te-
lewizyjny… 
Lubi´ s∏uchaç radia Chilli Zet i PIN, je-
˝eli chodzi o telewizj´ to nie mam ulu-
bionego programu.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ Edyta Gàgolewska

Hania

To jest Êwi´to zakochanych, np. mamy
i taty albo brata i siostry. Tata mamie
mo˝e daç pierÊcionki, naszyjnik albo
bransoletk´, a mama tacie mo˝e daç
hmmm… coÊ, co jest mu potrzebne. Za-
kochanych mo˝na poznaç po tym, ˝e si´
lubià i ca∏ujà.

DziÊ naszym bohaterem jest 
Bart∏omiej Trzaskoma
Prezes Ochotniczej 
Stra˝y Po˝arnej 
w Ka∏uszynie.

Poznaj pracownika Gminy

Maja 
Stachnik

Wszyscy szcz´Êliwi „Êwie˝o upieczeni” rodzice mogà osobiÊcie zg∏aszaç
si´ do Referatu Informacji i Promocji mieszczàcego si´ w pokoju nr 9
Urz´du Gminy Wieliszew, telefonicznie pod numerem (022) 782 26 32
lub mailowo piszàc na adres promocja@wieliszew.pl w celu ustalenia
daty wr´czenia prezentu. Gazeta Wieliszewska uhonoruje równie˝
naszych milusiƒskich publikujàc ich zdj´cia na swoich ∏amach.

Kontynuujemy akcj´ „koszulki dla dzieci”.
Witamy naszych nowonarodzonych

mieszkaƒców prezentem 
w postaci koszulki ozdobionej napisem 

„MOJA GMINA WIELISZEW”.
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P O D Z I ¢ K O W A N I E
Składamy serdeczne podzi´kowanie

Panu Wójtowi Pawłowi Kownackiemu, Ksi´dzu Proboszczowi Grzegorzowi Kucharskiemu, 
Pracownikom Urz´du Gminy Wieliszew, przedszkola, komendy policji i pomocy społecznej oraz przypadkowo

napotkanym miłym osobom
za hojne wsparcie naszej Êwiàtecznej akcji GORÑCE SERCA 2011, z której dochód przeznaczony został na potrzeby niezamo˝nych uczniów naszej szkoły. 

W tym roku udało nam si´ zebraç 1784,46 zł. W imieniu obdarowanych Êwiàtecznymi paczkami dzi´kujemy z całego serca i ˝yczymy wszystkim darczyƒcom pomyÊlnoÊci
w Nowym Roku 2012! Organizatorzy akcji i uczniowie Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Komornicy dawne TGW D´be
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DziÊ spotykamy si´
z WERONIKÑ
DZI¢GIELEWSKÑ,
inspektorem ds. informacji
i promocji w Referacie
Informacji i Promocji
Gminy Wieliszew. 

Wójt odpowiada na pytania mieszkaƒców...
Z uwagi na du˝e zainteresowanie mieszkaƒców mo˝liwoÊcià
zadawania wójtowi Pawłowi Kownackiemu pytaƒ za poÊrednictwem
profilu na facebooku, wznawiamy cykl poÊwi´cony tej tematyce.

Panie Wójcie czy to prawda, ˝e Pan
tak zadłu˝ył gmin´?

Andrzej Wróblewski

To nieprawda. Tak mógłbym odpowie-
dzieç krótko, ale uwa˝am, ˝e temat wy-
maga rozwini´cia. Obejmujàc obowiàzki
Wójta Gminy Wieliszew zastałem równie˝
konkretnà sytuacj´ bud˝etowà. Zadłu˝e-
nie Gminy Wieliszew na koniec poprzed-
niej kadencji wynosiło ponad 16,2 mln zł.
Do tego nale˝y dodaç wczeÊniej zacià-
gni´te zobowiàzania – podpisane umo-
wy, za które teraz trzeba płaciç równie˝
z kredytów m. in. na budow´ kanalizacji
sanitarnej w Łajskach – etap I i II (2,8 mln zł)
i wodociàgowanie Êrodkowo-zachodniej
cz´Êci gminy Wieliszew – etap I (1 mln zł).

Obecnie zadłu˝enie Gminy wynosi po-
nad 19,3 mln zł. To ponad 19-milionowe
zadłu˝enie Gminy jest efektem działaƒ po-
przedniej kadencji – kredyty zaciàgano
bez wczeÊniejszego uzyskania gwarancji
zwrotu Êrodków. 
Taki stan finansów znacznie ogranicza
mo˝liwoÊci inwestycyjne Gminy, na to na-
kłada si´ równie˝ dosi´gajàcy nas kryzys,
ale nie załamuj´ ràk, nie boj´ si´ trudnych
wyzwaƒ. Staram si´ racjonalnie i oszcz´d-
nie wydatkowaç Êrodki publiczne, aby
ustabilizowaç bud˝et. Panuj´ nad sytu-
acjà! Realizowane obecnie i planowane
inwestycje sà skrojone na miar´ naszych
mo˝liwoÊci finansowych.

Paweł Kownacki
Wójt Gminy Wieliszew
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Rozwój wspólnot
lokalnych jest
w du˝ej mierze
uzale˝niony
od jakoÊci
komunikacji.
Mo˝liwoÊç
szybkiego
i wygodnego
przemieszczania si´
nale˝y do wa˝nych
potrzeb
mieszkaƒców.

Urodziłam si´ w pociàgu

Najlepiej, kiedy sami zaintere-
sowani majà mo˝liwoÊç bezpo-
Êredniego wypowiadania si´

i wyra˝ania opinii. Obecnie Gmina
jest po pierwszym etapie konsulta-
cji, które by∏y prowadzone przez Ko-
ordynatora ds. Komunikacji, który
podró˝ujàc autobusami oraz pocià-
giem SKM rozmawia∏ z pasa˝erami.
Konsultacje b´dà dalej prowadzone
i w miar´ mo˝liwoÊci komunikacja
b´dzie w dalszym ciàgu rozwijana
tak, aby jak najlepiej s∏u˝y∏a miesz-
kaƒcom Gminy Wieliszew.

nn WD/BZ
Oto kilka wypowiedzi pasa˝erów

podró˝ujàcych Êrodkami komunika-
cji lokalnej.

yy KiedyÊ autobusy nie by∏y skoordy-
nowane z pociàgami. Cz∏owiek szed∏
na przystanek na zasadzie „b´dzie
to b´dzie” i trzeba by∏o czekaç na-
wet kilkadziesiàt minut. Ogólnie kie-
dyÊ by∏o gorzej teraz jest lepiej, bez
porównania lepiej. Nawet gdy nie
ma pociàgu, id´ do autobusu L-9
i te˝ jad´ do Legionowa. Powinno
byç wi´cej pociàgów Kolei Mazo-
wieckich w kierunku T∏uszcza. Ko-

munikacj´ powinno dotowaç paƒ-
stwo, rzàd powinien jà finansowaç
a nie tylko gmina..

Helena – Wieliszew 
(nazwisko znane redakcji) 

yy Codziennie korzystamy z kursu
SKM o godz. 8:41 z Wieliszewa. Do-
je˝d˝amy nim do szko∏y. WczeÊniej
nie by∏o w ogóle dojazdu, nigdzie si´
nie mo˝na by∏o dostaç. Jeszcze latem
doje˝d˝aliÊmy rowerem, natomiast
zimà nic nie mo˝na by∏o zrobiç. Te-
raz zmieni∏o si´ wszystko. Jest lep-
szy dojazd, du˝o ludzi korzysta
z pociàgów i autobusów L-9 oraz
L-10. Jest zdecydowanie lepiej.
Powinno byç wi´cej kursów SKM
do Wieliszewa. W porannych kur-
sach brakuje miejsc w pociàgu.
Kursy o godzinach 6:52 i 7:44 sà naj-
bardziej obcià˝one, do tego stopnia,
˝e w Legionowie jest problem z za-
braniem wszystkich z peronu.

Woliƒski Krzysztof,
Wróblewski ¸ukasz 

– Micha∏ów-Reginów

yy Nie pasuje mi dojazd, szczególnie
w Êwi´ta, poniewa˝ nie ma kursu

o godz. 5:48. To powoduje problem
z dojazdem do pracy na godz. 7
do Warszawy.Trzeba chodziç pieszo
do Legionowa. By∏ taki moment, ˝e
by∏ dobry rozk∏ad, jednak znów zo-
sta∏ zmieniony.
JeÊli chodzi o autobusy to bardzo do-
brà linià jest L10. Trasa przebiega-
jàca ko∏o Starostwa i cmentarza jest
dobrym pomys∏em. Niestety kursu-
je zbyt rzadko. Cztery kursy to
za ma∏o. Prosz´ bardzo jeszcze raz
o poranne kursy SKM w Êwi´ta.

Mieszkanka (brak zgody na po-
danie jakichkolwiek 

danych)

yy To jest granda i jeden wielki bandy-
tyzm, co zosta∏o zrobione. Na ˝adnà
godzin´ nie ma dogodnego dojazdu
do Legionowa. (...) Bardzo cz´sto ko-
rzystam z autobusów. Przy Sylika-
tach bardzo du˝o ludzi równie˝ ko-
rzysta. (...) Ludzie je˝d˝à L-9, L-10
co par´ minut. Jedzie po marchew-
k´, pojedzie, przyjedzie z marchew-
kà, a jeszcze Êmietanki nie ma
i znów wsiada, i jedzie. Ludzie ma-
jà co par´ minut, a my tutaj nie ma-
my nic. Je˝eli ludzie majà mo˝liwoÊç

je˝d˝enia za darmo (ja i kilka osób
z okolicy) to dlaczego majà nie ko-
rzystaç. Po jakà choler´ on tam je-
dzie!? Ma∏o majà ludzie po∏àczeƒ? 
Ju˝ wójtowi powiedzia∏am – je˝eli
nadal b´dzie z nami tak post´powa∏,
˝e tylko podatki b´dzie bra∏, a dla
nas nic, to zrobi´ akcj´. Takà awan-
tur´, ˝e przejdziemy do Legionowa.
Tak jak przeszliÊmy z Niepor´tu
do Wieliszewa (...) Nie ma nic. Jest
kupa stra˝y po˝arnych. Na 1000
mieszkaƒców jedna stra˝ b´dzie
przypada∏a. Na co to potrzebne ty-
le? Nie przesadzajmy. Pi´ç stra˝nic…
W prasie jeszcze wydrukowali, jak to
b´dzie dobrze, ile b´dzie po∏àczeƒ.
Mam gazet´ w domu. I ˝e do koÊcio-
∏a, i ˝e to wszystko jest zsynchroni-
zowane. Gdzie to jest ja si´ pytam?!

Jadwiga Mata 
– Micha∏ów-Reginów.

yy Codziennie rano korzystam z L-10.
Doje˝d˝am do szko∏y. KiedyÊ w zim´
nie podje˝d˝a∏y autobusy i trzeba by-
∏o staç na przystanku nawet godzi-
n´, a teraz jest nawet w porzàdku.
L-10 powinno jeêdziç cz´Êciej. Finan-
sowaniem komunikacji nadal po-
winna zajmowaç si´ gmina.

Monika Piàtkowska – ¸ajski

yy Codziennie korzystam z gminnej ko-
munikacji, jednak L-10 jad´ po raz
pierwszy. KiedyÊ komunikacja by∏a
kiepska. Kursowa∏a rzadko i bilety
by∏y dro˝sze. By∏o zdecydowanie go-
rzej. Teraz jest super.

Natalia Miller – Wieliszew

yy Cz´sto korzystam z autobusów. Na-
tomiast L-10 jad´ pierwszy raz.
W weekendy linie powinny kurso-
waç cz´Êciej. Szczególnie L-9. W so-
boty te˝ niektórzy doje˝d˝ajà do szko-
∏y. Jest mi oboj´tne, kto b´dzie finan-
sowa∏ komunikacj´. Wa˝ne, aby
autobusy po prostu jeêdzi∏y.

Anna Piotrowska – Wieliszew

yy Bardzo cz´sto korzystam z SKM.
Doje˝d˝am do pracy i z powrotem.
Na drugà zmian´ powinnam doje˝-
d˝aç na 14 jednak jad´ (kur-
sem 11:01 z Wieliszewa)
na godz. 13.Taki uk∏ad sobie zrobi-
∏am, poniewa˝ nie mam komunika-
cji. Mam bilet miesi´czny, a z po-
wrotem musz´ p∏aciç 5z∏ za autobus
prywatny, który jest z Warszawy
o 22:15 a ja doje˝d˝am a˝ z Woli.
Powinna byç SKM o 22:30 z Dwor-
ca Gdaƒskiego do Wieliszewa (...)
Tak poza tym to jestem bardzo za-
dowolona z komunikacji. Urodzi-
∏am si´ w pociàgu na stacji Legio-
nowo–¸ajski (teraz stacja nazywa
si´ Legionowo–Piaski). Mieszkam
pod stacjà, tak wi´c dla mnie ta ko-
munikacja jest cudowna. Ta prze-
rwa, kiedy nie doje˝d˝a∏y ̋ adne po-
ciàgi, to by∏a tragedia. KiedyÊ regu-
larnie co godzin´ jeêdzi∏ pociàg
miedzy Zegrzem a Legionowem.
Punktualnie, mo˝na by∏o zegarek
regulowaç. Przerwa by∏a tylko mi´-
dzy 10 a 14. Pojazdy by∏y pe∏ne. Póê-
niej po 1995 r. nie by∏o nic. Nie by-
∏o jak dojechaç ani wróciç z pracy.
Musicie finansowaç te pociàgi, bo to
jest wspania∏a sprawa. (...) Teraz po-
ciàgi sà wspania∏e i punktualne. Nie
ma opóênieƒ. Od roku zdarzy∏ mi
si´ tylko jeden awaryjny postój.
Komunikacja powinna byç finanso-
wana z podatków. Do pociàgu do Ze-
grza powinien dok∏adaç si´ Niepo-
r´t, ale to sà straszne chytrusy. Te-
raz z dojazdem samochodem jest
tragedia, benzyna podro˝a∏a, co
prawda bilety na drugà stref´ te˝
zdro˝a∏y. Jestem sk∏onna daç na-
wet 200 z∏, ale aby pociàgi jeêdzi∏y.
Jeszcze ̋ ebyÊcie uwzgl´dnili, ˝ebym
mia∏a pociàg z drugiej zmiany
po 22:30 z Dworca Gdaƒskiego
do Wieliszewa.

Ewa Obr´bska 
– Micha∏ów-Reginów
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Szko∏a wa˝na dla Gminy
OÊwiadczenie to pad∏o z ich ust 23 stycz-
nia, podczas spotkania, którego inicjato-
rem by∏ Wójt Gminy Wieliszew.W spotka-
niu uczestniczy∏ dyrektor szko∏y wraz z ra-
dà pedagogicznà, rodzice uczniów, radni
i so∏tys wsi. Przyby∏a jak zwykle liczna
spo∏ecznoÊç naszej miejscowoÊci, która
po raz kolejny pokaza∏a swojà postawà, ˝e
potrafi wspólnie, w zgodzie i z zaanga˝o-
waniem w∏àczaç si´ w sprawy wa˝ne dla
naszej ma∏ej ojczyzny.

Obie strony wykaza∏y dobrà wol´
i otwartoÊç na propozycje dotyczàce
wr´cz rozwoju istniejàcej placówki.Wie-
lokrotnie pojawia∏y si´ zapewnienia ze
strony przedstawicieli w∏adz gminnych
mówiàce o zasadnoÊci, a wr´cz potrzebie,
istnienia szko∏y, która obok swojej pod-

stawowej funkcji dydaktyczno-wycho-
wawczej, pe∏ni we wsi rol´ swoistego cen-
trum kultury. To w∏aÊnie szko∏a jest cz´-
sto pomys∏odawcà wielu imprez dla tutej-
szej spo∏ecznoÊci i goÊci z innych gmin.
UstaliliÊmy równie˝, ˝e szko∏a nie stano-
wi – jak zwyk∏o si´ od lat mówiç – nad-
miernego obcià˝enia dla bud˝etu gminy,
bowiem wyliczone koszty rzeczywiste
szko∏y (klasy I-III) za rok 2011 wynio-
s∏y 318 tys. z∏ (w tym subwencja oÊwia-
towa MEN-u).

To co jest dla nas wszystkich najistot-
niejsze, to fakt, ˝e wszyscy widzimy du˝y
potencja∏ w szkole.W Êwietle wszystkich
tych faktów ustaliliÊmy, ˝e w najbli˝szym
czasie powo∏any zostanie do ˝ycia zespó∏,
który spotka si´ z wójtem i z pomocà
gminnego referatu promocji pomo˝e
w promowaniu naszej szko∏y. Owo g∏oÊne
oÊwiadczenie cyt. „NIE dla likwidacji
szko∏y w Olszewnicy Starej” jest pierw-
szym krokiem w planie naszych dzia∏aƒ
i mamy nadziej´ owocnej wspó∏pracy
z gminà.

OÊwiadczenie to jest o tyle kluczowe,
gdy˝ „ucina” wszelkie spekulacje w tej
materii, jakoby szko∏a mia∏a przestaç ist-
nieç.

nn Renata Karwat

Gmina Wieliszew ju˝ od kilku lat
prowadzi wspó∏prac´ z pi´cioma
zagranicznymi gminami: niemieckà
– Amt Trittau, w∏oskà – Graffignano,
rumuƒskà – Siret, greckà – Agios
Stefanos oraz ∏otewskà – Salaspils.

Utworzenie grup zadaniowych
jest kolejnym elementem, który
pomaga rozwijaç wspó∏prac´
z naszymi partnerami. Mieszkaƒ-
cy Gminy, którzy zg∏osili si´
do wzi´cia udzia∏u w projekcie,
podzielili si´ na zespo∏y robocze.
Ka˝dy z nich jest odpowiedzialny
za wspó∏prac´ z wybranà gminà.

Wolontariusze przesy∏ajà sobie
informacje dotyczàce dzia∏aƒ ich
grupy. W tym celu Ewelina
Kwiatkowska, reprezentantka
grupy wspó∏pracujàcej z w∏oskà
gminà Graffignano, za∏o˝y∏a blo-
ga, w którym opisuje wszystkie
dzia∏ania i plany. Poczàtkowo
w ten sposób pani Ewelina chcia-
∏a przekazywaç informacje do po-
zosta∏ych wolontariuszy, póêniej
zacz´∏a umieszczaç tam informa-
cje o Graffignano. Powsta∏ po-
mys∏, aby ch´tna m∏odzie˝ utwo-
rzy∏a grupy zadaniowe równie˝
w szko∏ach. Redagujàc bloga
uczniowie mogliby aktualizowaç

informacje o bie˝àcych dzia∏a-
niach oraz przekazywaç cieka-
wostki z ˝ycia w∏oskiej gminy.
O dalszych planach dzia∏aƒ w∏o-
skiej grupy zadaniowej mo˝na
dowiedzieç si´ pod adresem
http://gruppoitaliano-wieli-
szew.blogspot.com/.

Inne grupy równie˝ majà dale-
ko idàce plany zwiàzane z dalszà
wspó∏pracà z partnerami. Magda-
lena Sawiƒska, wolontariuszka
zespo∏u wspó∏pracujàcego z nie-
mieckà gminà Amt Trittau, rów-
nie˝ ma wiele ciekawych pomy-
s∏ów dotyczàcych projektu: „Mo˝-
na zorganizowaç akcje tworzenia
przedmiotów na cele charytatyw-
ne, stworzone rzeczy licytowaç
na rzecz lokalnych stowarzyszeƒ,
wr´czaç w formie prezentów
Êwiàtecznych np. w domach opie-
ki, czy potrzebujàcym dzieciom.

Mo˝na to po∏àczyç ze Âwi´tem
Gminy czy podobnymi spotkania-
mi w gminach partnerskich. Ta-
ka idea mog∏aby przyÊwiecaç
wymianie m∏odzie˝y – wyjazd po-
∏àczony z wykonaniem gad˝etów
na jakiÊ szczytny cel.”

Nasza wspó∏praca z zagranicz-
nymi gminami rozpocz´∏a si´ ju˝
w 2008 roku.W tym czasie miesz-
kaƒcy naszej gminy byli w sta∏ym
kontakcie z partnerami. Podczas
wymian mi´dzynarodowych pod-
pisywane by∏y umowy partner-
skie. Wolontariusze majà wiele
pomys∏ów na ró˝ne ciekawe
przedsi´wzi´cia.W ubieg∏ym ro-
ku grupy zadaniowe wys∏a∏y
do swoich partnerów r´cznie ro-
bione przez wieliszewskà m∏o-
dzie˝ kartki bo˝onarodzeniowe .

nn OS

Mi´dzynarodowa 
przysz∏oÊç

P O D Z I ¢ K O W A N I E
W 51. numerze Gazety Wieliszewskiej, 
w artykule „Gmina Wieliszew zagrała 

po raz 20. z WOÂP” składaliÊmy podzi´kowania
mieszkaƒcom Gminy, którzy przekazali 

na ten cel przedmioty. Składamy podzi´kowania

MARIANNIE WARDAK,
która równie˝ na ten szczytny cel przekazała

własnor´cznie przygotowany podarunek.

fo
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Historia

W dniu 5 wrzeÊnia 1937 r.,
na polach Wieliszewa
(dok∏adnie pomi´dzy
Wieliszewem
a Micha∏owem-Reginowem)
odby∏ si´ pierwszy
w Polsce publiczny pokaz
desantu spadochronowego
w wykonaniu skoczków
przeszkolonych przez
Lig´ Obrony Powietrznej
i Przeciwgazowej. 

Przyby∏a na pokaz 10 tysi´cz-
na publicznoÊç obserwowa-
∏a zrzut 60 spadochroniarzy,

wykonany z przystosowanych
do celów transportowych trójmo-
torowych bombowców Fokker F-
-VII B/3m. Samoloty tego typu za-
biera∏y na pok∏ad 1000 kg ∏adun-
ku lub 10 skoczków z pe∏nym
wyposa˝eniem bojowym i zasob-
nikami z ci´˝kà bronià albo
12 skoczków bez dodatkowego
wyposa˝enia.Wyskok nast´powa∏
przez boczny w∏az drzwiowy. Dla
spot´gowania efektu skoczkowie
otwarli tak˝e spadochrony zapa-
sowe, co optycznie podwoi∏o licz-
b´ skaczàcych i przed∏u˝y∏o wido-
wisko.

W takiej oto wspania∏ej opra-
wie nastàpi∏a inauguracja pierw-
szego wojskowego kursu spado-
chronowego w Legionowie.
W kursie uczestniczyli absolwen-
ci szkó∏ podchorà˝ych wszyst-
kich rodzajów broni. Program
jego by∏ zbli˝ony do programu
kursów instruktorskich LOPP,
zwi´kszono jedynie liczb´ skoków
z wie˝y do pi´tnastu, zamiast do-
tychczasowych dziesi´ciu.1 Szko-
lenie teoretyczne (podobne jak
w LOPP) obejmowa∏o histori´
i rozwój spadochroniarstwa, kine-
tyk´ skoku ze spadochronem,
a tak˝e konserwacj´ i przechowy-
wanie spadochronów. Cz´Êç prak-
tyczna polega∏a na nauce sk∏ada-
nia spadochronu, çwiczeniach
naziemnych na przyrzàdach, przy-
gotowujàcych do làdowania, sko-
ki z wie˝y, skok ze spadochronem
z balonu na uwi´zi i skok z samo-
lotu.

W roku nast´pnym, wojsko
bardziej zdecydowanie przystàpi-
∏o do szkolenia skoczków dla po-
trzeb oddzia∏ów spadochrono-
wych. W dniach od 5 do 12 wrze-
Ênia 1938 roku w Legionowie
odby∏ si´ kurs dla wybranych ab-
solwentów ubieg∏orocznego szko-

Krzysztof Klimaszewski

lenia. Wzi´li w nim udzia∏ pod-
chorà˝owie i oficerowie Wojska
Polskiego. Nacisk zosta∏ po∏o˝ony
na przygotowanie bojowego de-
santu.Wybrana do szkolenia gru-
pa ̋ o∏nierzy, sk∏adajàca si´ m.in.
z saperów, ˝o∏nierzy piechoty
i ∏àcznoÊci, przesz∏a w Legionowie
szkolenie instruktorskie. Pro-
gram objà∏: skoki z samolotów,
sk∏adanie spadochronów oraz za-
j´cia dotyczàce przysz∏ego dzia-
∏ania dywersyjnego. Ponadto kur-
sanci zostali oblatani na samolo-
tach Focker F VII i RWD-8,
wykonujàc po jednym skoku zwy-
k∏ym z Fockera i po dwa (zwyk∏y
i z pe∏nym wyposa˝eniem)
z RWD. By∏o to podyktowane ko-
niecznoÊcià przeszkolenia w sko-
kach ró˝nymi metodami oddzie-
lania si´ od samolotu. Z Fockera
skaka∏o si´ bowiem przez drzwi
boczne, z RWD stajàc na stopniu
kad∏uba. Na zakoƒczenie kursu
wykonano skoki grupowe z Foc-
kera z pe∏nym wyposa˝eniem, co
by∏o niejako generalnà próbà
przed przysz∏ym çwiczeniem bo-
jowym.

Par´ dni póêniej, bo od 18 wrze-
Ênia do 7 paêdziernika, w OÊrod-
ku Szkolenia Balonowego w Le-
gionowie przeprowadzono pierw-
szy kurs instruktorski II stopnia
dla podchorà˝ych wszystkich ro-
dzajów broni. Uczestnikami byli
˝o∏nierze starszych roczników
szkó∏ oficerskich. Najliczniej re-
prezentowana by∏a Szko∏a Pod-
chorà˝ych Piechoty.

Kurs obejmowa∏ szkolenie na-
ziemne na przyrzàdach, uk∏ada-
nie spadochronów i same skoki:
z wie˝y 10 skoków, z balonu
na uwi´zi 2 skoki, z samolotu 4.
Na zakoƒczenie kursu 20 jego ab-
solwentów wykona∏o skok poka-
zowy na terenie Szko∏y Podchorà-
˝ych Piechoty w Komorowie.

Kurier Warszawski w swoim
niedzielnym dodatku ilustrowa-
nym z 12 wrzeÊnia 1937 r. dono-
si∏ o pokazach spadochronowych
w Wieliszewie. Pokazy wywo∏a∏y
ogromne zainteresowanie, a˝ zo-
sta∏ uruchomiany specjalny po-
ciàg dla publicznoÊci.

Równie˝ Goniec Warszawski
w swoim przeglàdzie ilustrowa-

w okolicach pól folwarku Wieli-
szew, nad którymi wyrzucano
skoczków spadochronowych.
Po skokach dzieci zbiera∏y skraw-
ki p∏ótna, które wylatywa∏y ze
spadochronów i robi∏y z nich ma-
∏e spadochroniki a z lepiku posta-
cie skoczków, które wyrzucane by-
∏y do góry, imitujàc prawdziwych
skoczków na spadochronach.

Przedstawione powy˝ej wyda-
rzenia oraz publikowane ju˝
wczeÊniej w Gazecie Wieliszew-
skiej artyku∏y przybli˝ajàce lot-
nisko wrzeÊnia 1939 roku w Po-
niatowie i wiele jeszcze innych
opisów przedstawiajàcych ogól-
nie rozumianà powietrznà histo-
ri´ regionu Wieliszewa, Legiono-
wa, Jab∏onny, Zegrza mam na-
dziej´ i˝ b´dziecie mogli Paƒstwo
przeczytaç w przygotowywanej
publikacji ksià˝kowej. Publika-
cjà zainteresowa∏o si´ wydawnic-
two specjalizujàce si´ w wydawa-
niu ksià˝ek o tematyce lotniczej
z okresu II wojny Êwiatowej.

nn
1 J. Tucholski – Spadochroniarze, Warszawa 1991, s. 27

nym Z kraju i ze Êwiata donosi∏
o pokazie skoków spadochrono-
wych nadWieliszewem zorganizo-
wanym w niedziel´ 5 wrze-
Ênia 1937r. GoÊciem honorowym
pokazów by∏ gen. Leon Berbecki
Prezes Zarzàdu Ligi Obrony Po-
wietrznej i Przeciwgazowej. Orga-
nizacja ta w 1937 r. liczy∏a 1,5 mi-
liona cz∏onków i zajmowa∏a si´
promocjà lotnictwa sportowego,
komunikacyjnego i wojskowego,
w tym równie˝ baloniarstwa.

Pan Borowski – by∏y oficer Lu-
dowego Wojska Polskiego, który
od dziecka do czasu wygnania
przez Niemców we wrzeÊniu 1944
r. mieszka∏ w Micha∏owie tu˝
przy by∏ym folwarku Micha∏ów.
Ojciec jego pracowa∏ w wytwór-
ni balonów w Legionowie. Razem
z ojcem jeêdzi∏ na pokazy czy te˝
zawody balonowe na Polach Mo-
kotowskich, obserwowa∏ skoki
spadochronowe wykonywane
z balonów nad polami Wielisze-
wa.

Wspomina, ˝e çwiczenia spado-
chroniarzy odbywa∏y si´ cz´sto

Zdj´cia pochodzàce z bezp∏atnego dodatku do nr
251 Kuriera Warszawskiego.

Odznaka LOPP

Desant w Wieliszewie
Przeglàd Ilustrowany 
Goƒca Warszawskiego nr 37
z 12.09.1937

KKoo∏∏oo  GGoossppooddyyƒƒ  WWiieejjsskkiicchh  ww MMiicchhaa∏∏oowwiiee--RReeggiinnoowwiiee  cchh´́ttnniiee
pprreezzeennttuujjee  sswwoojjee  ddookkoonnaanniiaa,,  aa mmaa  ssii´́  cczzyymm  ppoocchhwwaalliiçç..

Smacznie, zdrowo, tradycyjnie

We wtorek, 7 lutego, w Oddziale Terenowym Agencji Ryn-
ku Rolnego w Warszawie, przy Al. Waszyngtona 146 od-
by∏o si´ uroczyste wr´czenie nagród w konkursie zorga-
nizowanym przez ARR pt.: „Smacznie, Zdrowo,Tradycyj-
nie”. Udzia∏ w tym konkursie wzi´∏y cz∏onkinie Ko∏a
Gospodyƒ Wiejskich w Micha∏owie-Reginowie. Ka˝da
z uczestniczek konkursu otrzyma∏a nagrod´ od Dyrekto-

ra Oddzia∏u Terenowego Agencji Rynku Rolnego Andrze-
ja Ró˝yckiego. Na tym spotkaniu Ko∏o Gospodyƒ Wiej-
skich Micha∏ów-Reginów reprezentowa∏y Przewodniczà-
ca Danuta Bojanowska i Maria Jusiƒska-So∏owiej z Tere-
nowego Zespo∏u Doradców Mazowieckiego OÊrodka
Doradztwa Rolniczego – Legionowo/Skrzeszew.

nn ARR

Kasa Rolniczego Ubezpieczenia Spo-
∏ecznego og∏asza X edycj´ konkursu
„Bezpieczne Gospodarstwo Rolne”
dla osób prowadzàcych produkcyjnà
dzia∏alnoÊç rolniczà.

Honorowy Patronat nad konkur-
sem objà∏ Prezydent Rzeczypospoli-
tej Polskiej – Bronis∏aw Komorowski.

Wspó∏organizatorami konkursu sà:
Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju
Wsi, Paƒstwowa Inspekcja Pracy oraz

inne instytucje i organizacje dzia∏a-
jàce na rzecz poprawy bezpieczeƒ-
stwa pracy w gospodarstwach rolnych.

Celem konkursu jest promocja za-
sad ochrony zdrowia i ˝ycia w gospo-
darstwach rolnych. W konkursie mo-
gà wziàç udzia∏ osoby, które
do dnia 16 marca 2012r. zg∏oszà ch´ç
uczestnictwa na formularzu dost´p-
nym w PT KRUS Nowy Dwór Maz.
a tak˝e w ka˝dej jednostce organiza-
cyjnej KRUS i w siedzibach Wspó∏or-
ganizatorów.

Gospodarstwa zg∏oszone do kon-
kursu zostanà ocenione m.in. pod kà-
tem ∏adu i porzàdku w obr´bie po-

dwórza, zabudowaƒ i stanowisk pra-
cy, stanu budynków inwentarskich
i gospodarczych, wyposa˝enia maszyn
i urzàdzeƒ, warunków obs∏ugi i byto-
wania zwierzàt gospodarskich oraz
stanu Êrodków ochrony osobistej
i odzie˝y roboczej.

Konkurs sk∏ada si´ z trzech etapów:
regionalnego, wojewódzkiego i cen-
tralnego.

Na laureatów wszystkich etapów
czekajà nagrody.

PT KRUS Nowy Dwór Maz.
ul. Okrzei 3
05-100 Nowy Dwór Maz.

nn KRUS

Ogólnokrajowy Konkurs „Bezpieczne
Gospodarstwo Rolne” po raz dziesiàty
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Edukacja/AktualnoÊci

AktualnoÊci ze
Szko∏y Podstawowej
im. T. KoÊciuszki
w Wieliszewie

NIECH ˚YJE BAL...
Dnia 9 lutego, w hali sportowej odby∏ si´
bal karnawa∏owy dla klas 0-III. Ucznio-
wie przebrani byli w ró˝nokolorowe stro-
je. Na balu pojawi∏y si´ ksi´˝niczki, wró˝-
ki, rycerze, supermeni W czasie zabawy
i weso∏ej muzyki odby∏y si´ liczne kon-
kursy. Zabawie przewodniczy∏ Wodzirej.

Dla uczniów klas IV-VI odby∏a si´ kar-
nawa∏owa dyskoteka, równie˝ 9 lutego,
wieczorem, zorganizowana przez Samo-
rzàd Uczniowski. PoÊród balonów, koty-
lionów i weso∏ej muzyki odby∏y si´ licz-
ne konkursu, np.: taniec w parach na ga-
zecie, taniec z balonem, jab∏ko
na sznurku i inne. Wszyscy Êwietnie si´
bawili i nikt nie chcia∏ wracaç do domu.
Na koniec zabawy wybrano Królowà
i Króla Balu.

DZIE¡ BABCI I DZIADKA 

Dnia 15 lutego klasy IIIa i IIIb przygo-
towa∏y wspania∏y apel, aby uczciç ten
wa˝ny dzieƒ. Tego dnia w sali gimna-
stycznej zebrali si´ znakomici goÊcie.
Rozbrzmiewa∏y radosne piosenki, recy-
towano wiersze opiewajàce màdroÊç
starszych mentorów. Utalentowani
uczniowie zaprezentowali tak˝e umiej´t-
noÊci muzyczne wygrywajàc na pianinie,
flecie, gitarze i wiolonczeli wzruszajàce,
ciep∏e utwory wielkich kompozytorów.
Grupa dziewczàt zaprezentowa∏a Dziad-
kom umiej´tnoÊci taneczne. Widzowie
byli oczarowani wyst´pem. Po uroczysto-
Êci dyrektor Joanna Twardo zaprosi∏a
Babcie i Dziadków na pocz´stunek,
a wnucz´ta obdarowali Dziadków kolo-
rowymi tulipanami. Nad organizacjà
i przebiegiem ca∏ej uroczystoÊci czuwa-
∏y Ma∏gorzata Jab∏oƒska i Renata Wo-
decka-Fojt.

Wizyta lektorek „Deutsch Wagen Tour” i „Goethe Institut” w naszej szkole.
Ach, có˝ to by∏ za dzieƒ! Pe∏en radoÊci, wrzawy i zabawy.

Przyjaciele
j´zyka
niemieckiego
Gminne Gimnazjum im. Jana Paw-
∏a II przyjmowa∏o 9 lutego 2012 niezwy-
k∏ych goÊci – przyjació∏ j´zyka niemiec-
kiego. Na zaproszenie Dyrektor Ma-
rzenny Kmieciak i nauczycielki j´zyka
niemieckiego Iwony HyÊ, Anna Mazu-
rek i Katharina Wieczorek sp´dzi∏y ca-
∏e popo∏udnie z naszymi pierwszokla-
sistami. Lektorki projektu Deutsch
Wagen Tour i Goethe Institut w Warsza-
wie nie tylko przekonywa∏y uczniów, ˝e
j´zyk niemiecki jest wa˝ny w komuni-
kacji mi´dzynarodowej, a jego znajo-
moÊç po prostu przydatna ze wzgl´du
na bliskie sàsiedztwo Niemiec, ale tak-
˝e zaskakiwa∏y wychowanków gimna-
zjum ró˝norodnoÊcià gier i zabaw.

Uczniowie wspaniale bawili si´ ma-
lujàc twarze na balonach i jednocze-
Ênie poznajàc nowe s∏ówka. Ch´tnie
powtarzali rymowanki, wyliczanki, nie
zawahali si´ nawet przed zabawà w na-
Êladowanie odg∏osów zwierzaków. Naj-
wi´cej radoÊci sprawi∏y im zabawy
z chustà animacyjnà, która na potrze-
by chwili by∏a raz niebem trzaskajà-
cym piorunami, raz morzem pe∏nym
kolorowych ryb… Wszystko to sprawi-
∏o, i˝ uczniowie nawet nie spostrzegli,
jak szybko minà∏ czas.

Zadowolone, obdarowane prezenta-
mi pierwszaki opuszcza∏y pracowni´ j´-
zykowà z uÊmiechami na twarzach. I co
najwa˝niejsze: wszyscy uczniowie by-
li przekonani, ˝e j´zyk niemiecki nie
jest taki trudny, jakim si´ cz´sto wy-
daje.

Czy to koniec? Jasne, ˝e nie! Ju˝ po-
prosiliÊmy o kolejne spotkanie. Panie
animatorki odpowiedzia∏y: Jasne, ˝e
klar! Zatem: bis bald Deutsch Wagen
Tour!

nn Iwona HyÊ
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W Êrod´, 8 lutego, w Gminnym Gimnazjum im. Jana Paw∏a II w Wieliszewie odby∏o si´ spotkanie uczniów
klas drugich z Wies∏awà Iwaniak, która na zlecenie Ambasady Szwajcarii i we wspó∏pracy z warszawskà
Bibliotekà Wielokulturowà przeprowadzi∏a otwartà lekcj´ o Szwajcarii. 

Kurs 
pierwszej 
pomocy
przedmedycznej
W Gminnym Gimnazjum w Wielisze-
wie zaj´cia z edukacji dla bezpie-
czeƒstwa sà prowadzone przez dy-
rektor Marzenn´ Kmieciak. Gimna-
zjaliÊci uczà si´, jak ostrzegaç
o zagro˝eniach i w prawid∏owy spo-
sób alarmowaç. Majà równie˝ zaj´-
cia z powszechnej obrony i obrony
cywilnej. Jednak najwa˝niejszym
elementem szkolenia jest wiedza
praktyczna. Dzieƒ kursu by∏ dla
uczniów klas trzecich sprawdzia-
nem tego, czego nauczyli si´ na te-
mat pierwszej pomocy i resuscytacji

w I semestrze roku szkolne-
go 2011/12. W çwiczeniach wzi´li
równie˝ udzia∏ uczniowie klas
pierwszych i drugich. Pomocà
w szkoleniu s∏u˝y∏ Koordynator ds.
Bezpieczeƒstwa w naszym gimna-
zjum Rados∏aw Czekirda.

Wszyscy zgodnie przyznali, ˝e ta-
kie zaj´cia sà niezwykle potrzebne
m∏odym ludziom.W koƒcu ta wiedza
mo˝e kiedyÊ uratowaç komuÊ ̋ ycie… 

nn Zespó∏ ds. Promocji Gminnego
Gimnazjum im. Jana Paw∏a II

w Wieliszewie
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13lutego odby∏o si´ posiedze-
nie Komisji OÊwiaty, Kultu-
ry i Sportu Rady Gminy

Wieliszew i jednym z punktów porzàd-
ku obrad by∏a dyskusja na temat ra-
cjonalizacji sieci szkó∏ na terenie na-
szej gminy. Obecny na posiedzeniu
Dyrektor Samorzàdowej Administra-
cji Placówek OÊwiatowych Gminy
Wieliszew Jacek Banaszek w sposób
wyczerpujàcy na proÊb´ przewodni-
czàcego komisji Marcina Fabisiaka
przedstawi∏ analiz´ organizacji gmin-
nych placówek. Mimo koniecznoÊci
szukania oszcz´dnoÊci w bud˝ecie
oÊwiaty sugerowa∏ radnym, by uciàç
spekulacje medialne na temat likwi-
dacji szkó∏ na terenie gminy Wieli-
szew. Luty dla placówek oÊwiatowych

to szczególnie goràcy miesiàc – ostat-
ni czas, by podejmowaç decyzje doty-
czàce likwidacji zgodnie z wszelkimi
ustawowymi wymogami. Wys∏uchaw-
szy przygotowanego przez Banaszka
materia∏u, radni zadawali szereg py-
taƒ na temat ró˝nych wariantów dal-
szego funkcjonowania szkó∏. Najwi´-
cej emocji wzbudza∏y placówki w Ol-
szewnicy Starej i Komornicy, o których
doÊç szeroko rozpisywa∏y si´ niektóre
lokalne tygodniki, czerpiàc informa-
cje jedynie z sobie znanych êróde∏.

W wyniku dyskusji radni postano-
wili, ˝e najlepszym wyjÊciem dla szko-
∏y w Olszewnicy b´dzie próba stworze-
nia tam dodatkowych miejsc przed-

szkolnych na bazie Êrodków EFS (w∏a-
Ênie trwa nabór wniosków na tworze-
nie nowych bàdê dodatkowych miejsc
w przedszkolach). T´ opcj´ popiera∏a
goràco radna Magdalena Donat, zga-
dzajàc si´ z niewystarczajàcà na dzieƒ
dzisiejszy liczbà miejsc w naszych
przedszkolach. Z kolei dla Zespo∏u
Szkó∏ w Komornicy (dawne TGW D´-
be) najbardziej optymalne b´dzie
zdaniem radnych po∏àczenie organiza-
cyjne z Gminnym Gimnazjum, w któ-
rym od wrzeÊnia zmniejszy si´ liczba
oddzia∏ów.To posuni´cie pozwoli gmi-
nie uniknàç wyp∏acania kosztownych
odpraw nauczycielom tracàcym prac´
(znajdà zatrudnienie w Zespole).

Obecny na posiedzeniu radny
Edwin Zezoƒ, nieb´dàcy cz∏onkiem
komisji, zarzuci∏ dyrektorowi brak
propozycji innowacyjnych dla placów-
ki w D´bem. Jacek Banaszek wyjaÊni∏
jednak, ˝e to le˝y w gestii rady peda-
gogicznej danej szko∏y – to ona opra-
cowuje i przedstawia organowi prowa-
dzàcemu pomys∏y na wzbogacenie
oferty edukacyjnej w placówce.
Oprócz dyskusji nad przysz∏oÊcià
tych szkó∏ radni zapoznali si´ z pro-
pozycjami ujednolicenia organizacji
gminnych szkó∏ i przedszkoli tak, by
w poszczególnych placówkach obo-
wiàzywa∏y te same standardy tworze-
nia oddzia∏ów, zatrudniania specjali-
stów oraz pracowników administracji
i obs∏ugi. Opracowane i przedstawio-
ne przez dyrektora propozycje zyska-
∏y akceptacj´ komisji, chocia˝ niektó-
re ze standardów nie b´dà mia∏y prze-
∏o˝enia na wszystkie nasze placówki
– w sytuacjach szczególnych decyzje
zwiàzane z organizacjà roku szkolne-
go b´dzie podejmowa∏ Wójt Gminy
Wieliszew, bioràc pod uwag´ specyfi-
k´ danej placówki, jej uwarunkowa-
nia demograficzne i dotychczasowà
dzia∏alnoÊç. nn red

Szwajcaria wokó∏ nas

Projekt pod tytu∏em „Schweiz in
Sicht” realizowany by∏ w wybranych
szko∏ach polskich miast i miejscowo-
Êci. JesteÊmy dumni z tego, i˝ nasi gim-
nazjaliÊci mogli wziàç udzia∏ w inte-
resujàcym spotkaniu, tym bardziej, i˝
projektem zosta∏o obj´te tylko 20
szkó∏ w Polsce.To ogromne wyró˝nie-
nie.

Spotkanie mia∏o charakter krajo-
znawczo-j´zykowy, przybli˝ajàc tym
samym m∏odzie˝y wielokulturowoÊç
Szwajcarii. Uczniowie podziwiali ze
slajdów urokliwe zabytki szwajcar-
skich miast, poroÊni´te lasami wzgó-

rza, pi´kne widoki wysokich gór i mo-
stów, zapierajàcych dech w piersiach
prze∏´czy i modrych jezior. Z zacieka-
wieniem ws∏uchiwali si´ w legend´
o Wilhelmie Tellu, podziwiali Berno
– miasto Alberta Einsteina, z charak-
terystycznymi arkadami i gotyckà
katedrà, malownicze i pe∏ne ksià˝ek
St. Gallen nad Jeziorem Bodeƒskim,
majestatyczny szczyt Matternhorn
i zabytkowe Luzerne, po∏o˝one nad Je-
ziorem Czterech Kantonów. Drugokla-
siÊci s∏uchali o poczàtkach Confoede-
ratio Helvetica uwa˝nie i w skupieniu.

Uczniowie pracowali równie˝ w ze-

spo∏ach, gdzie pilnie wyszukiwali cie-
kawe informacje na temat najwi´k-
szych metropolii i kantonów tego
kraju i jego wydarzeƒ historycznych,
aby póêniej zaprezentowaç zdobytà
wiedz´ na forum.

OczywiÊcie zabraknàç nie mog∏o
quizu z drobnymi upominkami dla by-
strzaków, a pamiàtkowa fotografia
uwieƒczy∏a owocne spotkanie na te-
mat kraju serów, delikatnej czekola-
dy, precyzyjnych zegarków i jod∏owa-
nia. Ta wizyta na d∏ugo pozostanie
w naszej pami´ci.

nn Iwona HyÊ

Szybka reakcja mieszkaƒców
naszej Gminy oraz sprawna
interwencja Policji
doprowadzi∏y do uj´cia
m∏odych m´˝czyzn, którzy
zniszczyli przystanek na ulicy
Modliƒskiej w Wieliszewie.

Kolejny zniszczony
przystanek
W sobot´, 28 stycznia m∏ody m´˝czyzna
w asyÊcie kolegów wybi∏ szyb´ w wiacie przy-
stankowej na ulicy Modliƒskiej w Wielisze-
wie. Do dewastacji przystanku u˝y∏ wk∏adu
do kosza na Êmieci. Ca∏e zdarzenie obserwo-
wa∏o kilku mieszkaƒców naszej Gminy, któ-
rzy natychmiast poinformowali o ca∏ym zaj-
Êciu Policj´. Funkcjonariusze szybko podj´-
li interwencj´, w wyniku której uj´li
chuliganów. Wandalowi za pope∏nione prze-
st´pstwo grozi od 3 miesi´cy do 5 lat pozba-
wienia wolnoÊci.

W poniedzia∏ek, 30 stycznia zg∏osi∏ si´ ta-
ta sprawcy i zadeklarowa∏, ˝e wstawi szyb´
na w∏asny koszt. Przykre jest to, ˝e m∏odzi lu-
dzie nie szanujà ani wspólnego mienia gmin-
nego, ani swoich rodziców, którym swoim za-
chowaniem przysparzajà nie tylko powodów
do wstydu, ale równie˝ nara˝ajà ich na powa˝-
ne konsekwencje finansowe. nn WD

Nie ma zagro˝enia
dla funkcjonowania
gminnych placówek
oÊwiatowych
w nadchodzàcym
roku szkolnym.

Likwidacji nie b´dzie
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Na terenie Gminy Wieliszew reali-
zowane sà obecnie dwie powa˝-
ne inwestycje: „Adaptacja bu-

dynku remizy stra˝ackiej na potrzeby
sali zebraƒ z zapleczem socjalnym
w Ka∏uszynie” oraz „Budowa budynku
zaplecza sportowego ze Êwietlicà Êro-
dowiskowà w miejscowoÊci Krubin”.
Pierwsza z wymienionych inwestycji
realizowana jest przez firm´ z Warsza-
wy. Prace wykonywane sà zgodnie
z harmonogramem, który stanowi za-
∏àcznik do umowy z Wykonawcà. Pomi-
mo kilku dodatkowych elementów,
które w trakcie realizacji inwestycji
okaza∏y si´ niezb´dne do wykonania,
firma nie ma opóênieƒ w pracach bu-
dowlanych.

Obecnie prace zwiàzane z budynkiem
sà ju˝ na ukoƒczeniu. Przedstawiciele

spo∏ecznoÊci wsi Ka∏uszyn dokonali wy-
boru materia∏ów do wykoƒczenia wn´trz
– g∏ównie glazury i terrakoty. Pozostaje
do wykonania zagospodarowanie tere-
nu, w tym budowa parkingu, wjazdów
i ogrodzenia.Te roboty b´dà mog∏y byç
prowadzone przy sprzyjajàcych warun-
kach atmosferycznych.

Pierwotnie koszt inwestycji zosta∏
okreÊlony na kwot´ 887 723,56 z∏ brut-
to. Jednak po dokonaniu zmian, o któ-
re zabiegali przyszli u˝ytkownicy obiek-
tu i wprowadzeniu robót dodatkowych
wartoÊç inwestycji wzros∏a o kwot´
116 669,38 z∏.

Z pewnymi oporami realizowana
jest druga inwestycja polegajàca na bu-
dowie nowego budynku, w którym
znajdzie si´ miejsce dla Êwietlicy Êro-
dowiskowej, sali widowiskowej, zaple-

cza sportowego – w bliskim sàsiedztwie
znajduje si´ boisko do gry w pi∏k´ no˝-
nà, a tak˝e siedziby OSP. Prace wyko-
nuje firma z Korzennej.

Po wybudowaniu budynku (stan su-
rowy) firma opuÊci∏a plac budowy.
W roku bie˝àcym firma powróci∏a
do przerwanych prac budowlanych.
Wykonawca zosta∏ zobligowany przez
inspektora nadzoru do pilnego usuni´-
cia wykrytych usterek oraz do dokona-
nia zmian w wykonanych ju˝ elemen-
tach.

Wykonawca ma czas na zakoƒczenie
budowy do koƒca lipca br. Jest nadzie-
ja, ˝e pod okiem inspektora nadzoru
usterki zostanà naprawione a termin za-
koƒczenia inwestycji dotrzymany. Obec-
nie zamontowano w budynku okna
i drzwi.

WartoÊç inwestycji okreÊlona zosta∏a
na kwot´ 2 459 421,39 z∏. Jednak
w zwiàzku z pojawieniem si´ problemu
odwodnienia terenu kwota ta mo˝e wzro-

snàç. Zlecono ju˝ wykonanie projektu
oraz operatu wodno-prawnego odprowa-
dzenia wód opadowych do pobliskiego ro-
wu melioracyjnego. nn Joanna Kowalska
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PPoo  oossttaattnniicchh  ooppaaddaacchh  ppooggooddaa  ddaajjee  cchhwwiill´́  ooddppoocczzààçç
ddrrooggoowwccoomm..  NNiiee  oozznnaacczzaa  ttoo,,  ˝̋ee  mmoo˝̋nnaa  ssppoocczzààçç  nnaa  llaauurraacchh..  

W czwartek, 16 lutego pracownicy
Urz´du Gminy Wieliszew odÊnie˝y-
li okolic´ Domu Ogrodnika w Mi-
cha∏owie-Reginowie. Kolejnym za-
daniem, jakie wykonali, by∏ re-
mont kuchni w Przedszkolu
w Wieliszewie oraz postawienie no-
wej tablicy przy Urz´dzie Gminy
Wieliszew. nn WD

Porzàdków w Gminie ciàg dalszy
W Êrod´, 25 stycznia, wieczorem pra-
cownicy Urz´du Gminy Wieliszew od-
Ênie˝ajàcy chodnik przy Gimnazjum
w Wieliszewie stwierdzili, ˝e na Êrod-
ku chodnika jest wielka dziura, spo-
wodowana brakiem w∏azu do stu-
dzienki kanalizacyjnej. Miejsce na-
tychmiast zosta∏o zabezpieczone,
a w czwartek, 26 stycznia pracowni-
cy Urz´du Gminy Wieliszew zamkn´-
li studzienk´ nowym w∏azem.W∏az zo-
sta∏ najprawdopodobniej skradziony
w celu sprzedania go w skupie z∏omu
lub by∏ to bezmyÊlny akt wandalizmu.
Szkoda, ˝e sprawca nie zastanowi∏ si´,
˝e jego czyn mo˝e doprowadziç
do czyjeÊ Êmierci lub kalectwa.

Apelujemy do mieszkaƒców, aby
zwracali uwag´ na podejrzanie zacho-
wujàce si´ osoby, a w przypadku za-
uwa˝enia zagro˝enia poinformowali
o tym odpowiednie s∏u˝by. Zdecydo-
wanie wp∏ynie to na popraw´ nasze-
go wspólnego bezpieczeƒstwa.

nn WD

Skradziony w∏az

Najwa˝niejsze inwestycje Gminy Wieliszew

czyli historia 
pewnego 
zwierzàtka…

OdpowiedzialnoÊç...

Ka˝dy z nas ma lub przynajmniej mia∏ swoje uko-
chane zwierz´, za które jest odpowiedzialny, za-
pewnia mu byt i opiek´… Zwierz´ odwdzi´cza si´
bezgranicznà ufnoÊcià i przywiàzaniem. Przywià-
zaniem cz´sto niedocenianym przez cz∏owieka.
Ustawa o ochronie zwierzàt nak∏ada na gminy
oraz w∏aÊcicieli zwierzàt szereg obowiàzków.
Jednym z nich jest zapewnienie opieki
nad zwierz´tami bezdomnymi i gmina realizu-
je to zadanie ze Êrodków publicznych. Obowiàz-
kiem w∏aÊcicieli jest m.in. humanitarne trak-
towanie zwierzàt, zapewnienie im opieki i pie-
l´gnacji, jednym s∏owem troska o posiadane
zwierz´. Realizowanie tych obowiàzków zale-
˝y jednak od nas samych, od naszej wra˝liwo-
Êci i uczciwoÊci. I pami´tajmy, ˝e za wszelkie
realizowane zadania gmina p∏aci pieni´dzmi
publicznymi. nn AK

Skradziony w∏az móg∏ byç przyczynà tragicznego w skutkach
wypadku. Na szcz´Êcie jego znikni´cie zosta∏o w por´ odkry-
te, a studzienka zosta∏a zabezpieczona. 
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Edukacja

Co roku Dzieƒ Babci i Dziadka wypada w karna-
wale. W tym roku dzieƒ ten pokry∏ si´ z feriami
zimowymi. Po przerwie zimowej panie przed-

szkolanki postanowi∏y zorganizowaç bal karnawa∏o-
wy po∏àczony z Dniem Babci i Dziadka.

Dzieƒ rozpoczà∏ si´ uroczyÊcie od wyst´pów przed-
szkolaków. Dzieci, przebrane za postaci z baÊni i ba-
jek, Êpiewajàc i recytujàc dzi´kowa∏y swoim dziadkom
za wszystko, co dla nich robià. Na koniec wszystkie
maluchy wr´czy∏y swoim ukochanym goÊciom prezen-
ty w postaci r´cznie robionych naszyjników z maka-
ronu dla babç i kolorowych kotylionów dla dziadków.
Ca∏usom i uÊciskom nie by∏o koƒca.

Po cz´Êci artystycznej wszyscy udali si´ do du˝ej
sali, gdzie odby∏ si´ bal karnawa∏owy. Kolorowo ude-
korowana sala i skoczna muzyka od razu wprawi∏y

wszystkich obecnych w balowy nastrój. Dodatkowo
wodzirej zach´ca∏ do gier i zabaw na parkiecie. Przed-
szkolaki wyszala∏y si´ za wszystkie czasy, a ich dziad-
kowie przypomnieli sobie hulanki z dawnych lat.
Po szampaƒskiej zabawie wszyscy zm´czeni i zadowo-
leni udali si´ na ma∏y pocz´stunek. Pomys∏ po∏àcze-
nia Dnia Dziadka i Babci z balem karnawa∏owym oka-
za∏ si´ strza∏em w dziesiàtk´!

nn

W Êrod´, 8 lutego,
w Przedszkolu
Samorzàdowym
nr 1 w Wieliszewie
odbył si´
wyjàtkowy bal
karnawałowy
połàczony z Dniem
Babci i Dziadka.

Aleksandra Sosnowska

Karnawałowy Dzieƒ Babci i Dziadka

„Babcia i Dziadek to najwa˝niejsze osoby w ˝yciu ka˝dego
dziecka. Nikt nie potrafi upiec takiego ciasta jak babcia i nikt
nie potrafi zrobiç  takiego karmnika dla ptaków jak dziadek’’

„Zapusty, zapusty, / wyciàgnijcie szpyrk´ z kapusty. / Jak nie macie w kapuÊcie / to do spi˝arki nas wpuÊcie!”

Kocham Babci´ i Dziadka
Mimo, ˝e styczeƒ jest zimowym miesià-
cem, pe∏nym ch∏odnych dni, sà takie
dwa dni w roku, kiedy ka˝demu robi si´
cieplej na sercu, bo przecie˝ jest to
Êwi´to naszych kochanych babç i dziad-
ków. W naszej placówce zapraszanie
babç i dziadków na uroczystoÊç z oka-
zji ich Êwi´ta jest tradycjà wpisanà
w repertuar imprez przedszkolnych, to
dzieƒ niezwyk∏y, pe∏en uÊmiechu, wzru-
szeƒ, ∏ez i radoÊci.

W piàtek, 3 lutego i w poniedzia-
∏ek, 6 lutego roku w Przedszkolu Samo-
rzàdowym nr 2 w Wieliszewie odby∏a
si´ ta wspania∏a impreza. Na wst´pie
pani dyrektor Donata Kluczkowska
przywita∏a wszystkich goÊci ciep∏ymi
s∏owami, z∏o˝y∏a im serdeczne ̋ yczenia.

Nast´pnie dzieci w swoich pi´knie
udekorowanych salach przedstawi∏y
program artystyczny. By∏y to wzrusza-
jàce wiersze i piosenki okolicznoÊcio-
we, zwiàzane z tym˝e Êwi´tem. Mali ar-
tyÊci z przej´ciem odtwarzali swoje ro-

le, a czcigodni goÊcie ze wzruszeniem
odbierali czu∏e s∏owa, kierowane
pod ich adresem.

Wielkà przyjemnoÊç sprawi∏y bab-
ciom i dziadkom drobne, w∏asnor´cznie
wykonane upominki, wr´czone przez
wnuków: pi´kne laurki z ˝yczeniami,
wazoniki i serduszka. Nie oby∏o si´ tak-
˝e bez taƒców wnuczàt z babciami
i dziadkami.Wspólny pocz´stunek by∏
okazjà do rozmów, w czasie których mo-
gliÊmy podzieliç si´ wra˝eniami.

Atmosfera tej uroczystoÊci by∏a
wspania∏a, podzi´kowaniom ze strony
goÊci nie by∏o koƒca. Dzieci poczu∏y
si´ prawdziwymi gospodarzami pla-
cówki przedszkolnej, poprzez wiersz,
piosenk´ mog∏y wyraziç kochanym
babciom i dziadkom swoje uczucia
za trud w∏o˝ony w ich wychowanie.

Dzieƒ Babci i Dziadka na d∏ugo po-
zostanie w pami´ci zarówno dzieci jak
i dziadków.

nn Renata Florjaƒczyk

ZZ dduu˝̋àà  uuwwaaggàà  ÊÊlleeddzziilliiÊÊmmyy  ddoocciieerraajjààccee  ddoo nnaass  zz rróó˝̋nnyycchh  ssttrroonn  iinnffoorrmmaaccjjee
nnaa tteemmaatt  nnaasszzeejj  sszzkkoo∏∏yy..  ZZ wwddzzii´́cczznnooÊÊcciiàà  pprrzzyyjjmmuujjeemmyy  ddoo wwiiaaddoommooÊÊccii
pprrooppoozzyyccjjee  ww∏∏aaddzz  GGmmiinnyy  WWiieelliisszzeeww  ddoottyycczzààccee  jjeejj  ddaallsszzyycchh  lloossóóww,,
zz kkttóórryycchh  wwyynniikkaa,,  ˝̋ee  ww ppllaannaacchh  GGmmiinnyy  jjeesstt  uuttwwoorrzzeenniiee  zzeessppoo∏∏uu  sszzkkóó∏∏..  

PrzemyÊlane propozycje
W jego sk∏ad wejdà: Zespó∏ Szkó∏ Po-
nadgimnazjalnych w Komornicy oraz
Gimnazjum w Wieliszewie pod wspól-
nà dyrekcjà. Dzi´kujemy serdecznie
za szczere okreÊlenie planów Gminy
oraz za wyjaÊnienie sytuacji, a tym sa-
mym za umo˝liwienie nam spokojnej
dalszej pracy z m∏odzie˝à i przystàpie-
nie do rekrutacji uczniów do klas
pierwszych: W nowym roku szkolnym
planujemy otwarcie nowych klas re-
alizujàcych kolejne innowacje peda-
gogiczne ukierunkowane na sztuki
walki (klasa sportowa) oraz na ratow-
nictwo medyczne. Przeprowadzimy

równie˝ nowy nabór do klas „policyj-
nych”, „s∏u˝b specjalnych” i klasy
„wojskowej”. W naszej ofercie znaj-
dzie si´ tak˝e klasa Technikum Bu-
downictwa oraz Szko∏a Wielozawodo-
wa. Cieszymy si´, ˝e nasze w∏adze nie
podda∏y si´ ogólnopolskiej tendencji
do zamykania „nierentownych” szkó∏:
Panie Wójcie – swojà przemyÊlanà
propozycjà ocali∏ Pan nie tylko mu-
ry ale tak˝e ducha i tradycj´ naszej
szko∏y. Dzi´kujemy!

nn Dyrektor, nauczyciele 
i uczniowie Zespo∏u Szkó∏ 

Ponadgimnazjalnych w Komornicy

T∏usty Czwartek to ostatni czwartek
przed Wielkim Postem rozpoczynajàcy
ostatni tydzieƒ karnawa∏u.W ten dzieƒ
zwyczajowo objadamy si´ pàczkami
i faworkami.Jeszcze jakiÊ czas temu
w polskich domach obok s∏odkoÊci
przygotowywa∏o si´ te˝ t∏uste kie∏basy,
kasze, s∏onin´, skwarki i inne potrawy
jak najbardziej t∏uste. Polskie obrz´dy
sà sta∏ym elementem naszego ̋ ycia, na-
szej kultury. ¸àczà pokolenia, zbli˝ajà
do siebie grupy spo∏eczne. Dzieci bar-
dzo ch´tnie poznajà tradycj´ i zwycza-
je uczestniczàc w nich.Warto je uÊwia-
damiaç i przybli˝aç im to, co wa˝ne.

W tym roku w Przedszkolu Samorzà-
dowym nr 2 w Wieliszewie zosta∏y zor-
ganizowane „Przedszkole ostatki” – za-

pusty. S∏owo „zapusty” oznacza∏o daw-
niej, albo ca∏y okres od Nowego Roku
do Popielca, albo trzy ostatnie dni
przed Ârodà Popielcowà.

„Przedszkolne ostatki” rozpocz´∏y
si´ od wystawienia inscenizacji pt.”
Pàczki i faworki u babci Honorki”.

W inscenizacji wystàpi∏y nauczy-
cielki wszystkich grup. Dzieci z poczàt-
ku by∏y troszk´ zdziwione widzàc swo-
je „ciocie” w dziwnych przebraniach.
Do koƒca nie mog∏y rozpoznaç w Bab-
ci Honoracie swojej pani Renatki. Czy
pod d∏ugim czerwonym bocianim dzio-
bem nie kryje si´ przypadkiem pani Ka-
sia?- szepta∏y najm∏odsze przedszkola-
ki. Jakby zaczarowane siedzia∏y s∏ucha-
jàc jak po kolei diabe∏, koza, cyganie

i niedêwiedê przychodzà po” dwie szpy-
reczki do skrzyneczki, dwa jajeczka
do koszyczka”. Babcia zgodnie ze staro-
polskim zwyczajem wszystkich zapust-
ników przyj´∏a i pocz´stowa∏a tym, co
w spi˝arce mia∏a. „Na bok krzes∏a, ∏a-
wy zapraszam wszystkich do zabawy” -
tymi s∏owami babcia zach´ci∏a wszyst-
kie dzieci do wspólnego taƒca. Rado-
snej zabawie nie by∏o koƒca!

Nauczycielki same zaskoczone swo-
imi wyzwolonymi duszami aktorskimi,
po dzieci´cych brawach obieca∏y sobie,
˝e b´dzie w ich przedszkolu wi´cej ta-
kich imprez. Nic tak przecie˝ nie cie-
szy jak widok uÊmiechni´tych twarzy
dzieci-wdzi´cznych ma∏ych widzów.

nn Magdalena Wi´ch

T∏usty Czwartek

NNiiee  wwsszzyyssccyy  zzddaajjeemmyy  ssoobbiiee  sspprraaww´́,,  ˝̋ee  kkaa˝̋ddeeggoo  rrookkuu  uummiieerraa  11,,55  mmiilliioonnaa  ddzziieeccii  nnaa  ÊÊwwiieecciiee  zz  ppoowwoodduu  ppoowwaa˝̋nnyycchh  cchhoorróóbb,,
kkttóórryymm  mmoo˝̋nnaa  zzaappoobbiieecc..  AA  wwyyssttaarrcczzyy  zzaasszzcczzeeppiiçç  ddzziieecckkoo,,  aabbyy  bbyy∏∏oo  cchhrroonniioonnee  pprrzzeedd  ttrraaggiicczznnyymmii  sskkuuttkkaammii  ttyycchh  cchhoorróóbb..  

Niestety ponad 24 miliony dzieci, które rodzà
si´ co roku nie otrzymuje podstawowych szcze-
pieƒ wymaganych w pierwszych latach ˝ycia.
Problem ten jest powa˝ny tak˝e w Sierra Le-
one, jednym z najbiedniejszych krajów
na Êwiecie. Celem UNICEF jest obj´cie pro-
gramem szczepieƒ wszystkich dzieci, tak, by
zredukowaç wskaênik ÊmiertelnoÊci, spowodo-
wany groênymi chorobami.

Projekt „Wszystkie kolory Êwiata” jest od-
powiedzià na ten niezwykle powa˝ny problem
braku dost´pu do szczepieƒ. Jego celem jest

kszta∏towanie wÊród dzieci postawy toleran-
cji i otwartoÊci na inne kultury, pokazanie, ˝e
pomaganie mo˝e byç nie tylko po˝yteczne, ale
tak˝e przyjemne oraz zebranie Êrodków na ra-
towanie ˝ycia dzieci w Sierra Leone.

Projekt ten zosta∏ skierowany do wszyst-
kich placówek edukacyjnych. Przedszkole Sa-
morzàdowe w ¸ajskach przystàpi∏o do tej ak-
cji. W ramach realizacji projektu nale˝a∏o
przygotowaç specjalne charytatywne lalecz-
ki, które nast´pnie zosta∏y wystawione na ze-
braniu z rodzicami. Ka˝dy doros∏y móg∏ za-

opiekowaç si´ wybrana przez siebie laleczkà
przekazujàc przy tym darowizn´ na rzecz dzie-
ci w Sierra Leone. Rodzice z naszego przed-
szkola przygotowali wraz ze swymi dzieçmi kil-
kanaÊcie pi´knych laleczek wed∏ug wzoru
i wykroju przes∏anego przez UNICEF. Akcja
spotka∏a si´ z ogromnym zainteresowaniem
wÊród rodziców, którzy nie szcz´dzili datków
na pomoc potrzebujàcym.

Projekt „Wszystkie kolory Êwiata” wspie-
ra Ambasador Dobrej Woli UNICEF Majka
Je˝owska. nn Ewa Soƒta – koordynator projektu

Przedszkole w ¸ajskach odpowiada na apel UNICEF

Pragniemy podzieliç si´ z czytelnikami naszej gminnej gazety radosnà informacjà, i˝
Przedszkole Samorzàdowe w Janówku zosta∏o zakwalifikowane do programu Otwarte
Przedszkola finansowanego przez Uni´ Europejskà. 

MyÊlà przewodnià projektu jest wzboga-
cenie oferty edukacyjnej placówek wycho-
wania przedszkolnego dzia∏ajàcych w ma-
∏ych miastach (poni˝ej 10 tys. mieszkaƒ-
ców) i wsiach na Mazowszu. G∏ównym
celem Projektu jest upowszechnianie
edukacji przedszkolnej poprzez wsparcie
istniejàcych placówek. Nauczyciele z na-
szego przedszkola zostali bezp∏atnie prze-
szkoleni w zakresie trzech cyklów progra-
mów wspierajàcych; uzdolnienia i zdolno-
Êci twórcze,umiej´tnoÊci matematyczne
oraz gotowoÊç do czytania i pisania opar-
te na programie „Klucz do uczenia si´”.

OtrzymaliÊmy równie˝ bezp∏atnà pomoc
w postaci najnowszych pozycji ksià˝ko-
wych z zakresu dydaktyki i psychologii ma-
∏ego dziecka,materia∏y papiernicze, scena-
riusze zaj´ç, jak równie˝ gry edukacyjne
i planszowe. Koszt otrzymanych materia-
∏ów to kwota oko∏o 2 tys. z∏otych.

Najwa˝niejszym zadaniem projektu jest
zorganizowanie dla cz´Êci naszych przed-
szkolaków kilkudziesi´ciu godzin ca∏kowi-
cie bezp∏atnych zaj´ç edukacyjnych. Zaj´-
cia b´dà realizowane w grupach 8-12 oso-
bowych opartych na wybranych elementach
programu edukacyjnego „Klucz do uczenia

si´” i innowacyjnych rozwiàzaniach meto-
dycznych, ukierunkowanych na rozwój kom-
petencji i umiej´tnoÊci dzieci w wieku 3-5
lat. Czas trwania projektu wynosi 12 mie-
si´cy i mogà w nim braç udzia∏ równie˝ dzie-
ci nie obj´te na dzieƒ dzisiejszy edukacjà
przedszkolnà.

Pragniemy podzi´kowaç za pomoc
w czasie wdra˝ania projektu pracownikom
Mazowieckiego Samorzàdowego Centrum
Doskonalenia Nauczycieli w Warszawie,
w szczególnoÊci paniom M. Pleskot i M.
D˝uman.

nn Renata Grzybowska
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Bal charytatywny

O czwartym balu charytatywnym
Stowarzyszenia Przyjació∏ Szko∏y
im. T. KoÊciuszki „Bonawentura”
trzeba ju˝ mówiç w czasie przesz∏ym.
Szkoda, choç jak uczy doÊwiadczenie,
pi´kne wspomnienia cz´sto wi´cej sà
warte ni˝ radoÊç oczekiwania. 

To by∏
bal…
Opad∏y emocje przygotowaƒ, wiemy, ˝e by∏o dobrze,

a niektórzy goÊcie po prostu nie chcieli wyjÊç.Wi´c sza-
nujmy wspomnienia, treÊç ich doceniajmy i... na chwi-

l´ do nich powróçmy. W sobot´, 18 lutego, w legionowskiej
restauracji „Prezydencka” odby∏ si´ IV Bal Charytatywny, któ-
rego celem tradycyjnie by∏o zebranie Êrodków na wsparcie
dzia∏alnoÊci szko∏y – przede wszystkim na tablic´ interaktyw-
nà do pracowni historycznej. O cz´Êç muzycznà zadba∏ zespól
„Matteo”, bawiàc goÊci do bia∏ego rana.

Tegorocznà edycj´ pod has∏em „Naturalny Bal Bonawen-
tury” obok wieloletniego prezesa Krzysztofa Klimaszewskie-
go poprowadzi∏a znana prezenterka TVP Info Mi∏ka Skalska.
Has∏em tegorocznej imprezy cz∏onkowie stowarzyszenia
chcieli nawiàzaç do natury i do zbli˝ajàcej si´ wiosny, dlate-
go te˝ ka˝dy z goÊci otrzyma∏ paczk´ nasion rze˝uchy. Zanim
jednak przystàpiono do szaleƒstw i zabawy, Zarzàd Stowarzy-
szenia podzi´kowa∏ za prac´ i zaanga˝owanie dotychczasowe-
mu prezesowi, Krzysztofowi Klimaszewskiemu. W nagrod´
za pe∏nà sukcesów prezesur´ ten zapalony mi∏oÊnik wieliszew-
skiej ziemi otrzyma∏ pamiàtkowà historycznà map´.

Imprez´ zaszczycili swojà obecnoÊcià wieloletni przyjacie-
le wieliszewskiej podstawówki- Starosta Powiatu Legionow-
skiego Jan Grabiec, Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki
oraz Prezes Stowarzyszenia eMka Izabela Kownacka. Jednym
z g∏ównych punktów balu by∏ pokaz florystyczny przeprowa-
dzony przez Tomasza Samsela oraz Grzegorza Gajowniczka.
Po radach mistrzów kwiatowych kompozycji swoje mo˝liwo-
Êci sprawdzali Wójt Pawe∏ Kownacki z ma∏˝onkà oraz Dyrek-
tor Szko∏y Podstawowej Joanna Twardo z m´˝em. Okaza∏o si´,
˝e nauka nie posz∏a w las, bowiem zarówno Dyrekcja, jak
i Wójt okazali si´ mistrzami florystyki, a ich pi´kne bukiety
mogliÊmy podziwiaç w trakcie balu.

Wszystko, co pi´kne, ma swój koniec… Tak by∏o i przypad-
ku tej niezwykle udanej imprezy. Jednak dzi´ki hojnoÊci na-
szych goÊci zgromadziliÊmy 4815 z∏, które niebawem zasilà kon-
to stowarzyszenia, a w Êlad za tym – miejscowej szko∏y. Za da-
ry serca okazane podczas dwóch licytacji bardzo goràco
dzi´kujemy, a do wspólnej zabawy zapraszamy ponownie
za rok! 
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Bal charytatywny

Ponad 100 osób bawi∏o si´
na dziewiàtym ju˝ Charyta-
tywnym Balu Stowarzyszenia

„M∏odzi dla Rozwoju – eMka”. Zi-
mowa sceneria wprowadzi∏a goÊci
w radosny i romantyczny nastrój.
Prezes Stowarzyszenia „eMka”
Izabela Kownacka powita∏a ser-
decznie wszystkich przyby∏ych ˝y-
czàc im doskona∏ej zabawy. Pierw-
szym taƒcem wieczoru by∏ trady-
cyjny polonez. Po nim przyszed∏
czas na szalone latynoamerykaƒ-
skie rytmy, które serwowa∏ DJ
Piotr. Nie mog∏o zabraknàç okolicz-
noÊciowego tortu, a nowym ele-
mentem imprezy by∏o wypuszcze-
nie kilkudziesi´ciu lampionów. Za-
bawa, jak przysta∏o na udany bal,
trwa∏a „do bia∏ego rana”.

G∏ównym punktem programu
by∏a jednak aukcja charytatywna,
poniewa˝ uczestnicy balu bawili si´
zgodnie z zasadà „przyjemne z po-
˝ytecznym”. Tego wieczoru Stowa-
rzyszenie eMka, dzi´ki hojnoÊci
osób bioràcych udzia∏ w licytacji ze-
bra∏o 7 tys. z∏otych przeznaczonych
na stypendia dla najzdolniejszych
uczniów z Gminy Wieliszew. Kwota
ta, dzi´ki dotacji Fundacji Batore-
go, mo˝e byç podwojona. Wielkie
podzi´kowania nale˝à si´ równie˝
darczyƒcom, którzy ofiarowali po-
nad 60 wystawionych na licytacj´
artyku∏ów i produktów – cz´sto wy-
konanych w∏asnor´cznie. Oprócz

aukcji Stowarzyszenie eMka prze-
prowadzi∏o równie˝ zbiórk´ Êrod-
ków czystoÊci, odzie˝y i obuwia
na rzecz osób potrzebujàcych z te-
renu Gminy Wieliszew.W odpowie-
dzi na apel prezes Izabeli Kownac-
kiej uczestnicy balu ofiarowali po-
nad 40 kg artyku∏ów, które b´dà
rozdysponowane przez wieliszewski
OÊrodek Pomocy Spo∏ecznej.

Pierwszy program stypendialny
zarzàdzane obecnie przez Izabel´
Kownackà Stowarzyszenie eMka
uruchomi∏o w 2005. Dzi´ki rokrocz-
nie organizowanym balom charyta-
tywnym, wsparciu Fundacji Batore-
go i systematycznemu budowaniu
funduszu stypendialnego Stowa-
rzyszenie w semestrach 2011/12
na pomoc najzdolniejszej m∏odzie-
˝y przeznaczy∏o ponad 20.000 z∏
obejmujàc sta∏à opiekà 15 uczniów
z Gminy Wieliszew oraz wyp∏acajàc
jednorazowe wyró˝nienia 8 m∏o-
dym osobom.

Stowarzyszenie eMka, oprócz
funduszu stypendialnego, realizuje
wiele innych projektów na rzecz lo-
kalnej wspólnoty Gminy Wieli-
szew. Wolontariusze pomagajà
m.in. przy organizacji Wieliszew-
skich Biegów – Wiosny i Jesieni,
uroczystoÊci niepodleg∏oÊcio-
wych 11 Listopada – Urodziny Pol-
ski, ekologicznych spotkaƒ m∏odzie-
˝y z ca∏ego Êwiata – Workcamp. Sto-
warzyszenie anga˝uje si´ równie˝
w wyjàtkowe akcje – tak jak by∏o
to w przypadku zbierania i wysy∏a-
nia (3 transporty) darów dla ofiar
powodzi w Wilkowie.

nn ¸Z/MK

Stowarzyszenie
eMka podczas
IX Charytatywnego
Balu zebrało
na potrzeby
edukacyjne
młodych
mieszkaƒców
Gminy Wieliszew
7 tysi´cy zł.

REKORDOWE LICYTACJE:
• piłka no˝na z autografami 

„Orłów Górskiego” – dar 
Wojciecha Bardowskiego – 420 zł 
od Janusza Minchberga

• srebrne spinki z bursztynem 
– dar Zast´pcy Starosty Powiatu
Legionowskiego Roberta Wróbla
– 350 zł od Zenona Popławskiego

• obraz olejny „Wrota” – dar autora,
Katarzyny Ignaciuk – 300 zł 
od Pawła Kownackiego

• płyta CD (nakład limitowany) Tadeusza
Woêniaka „BALLADY POLSKIE”
z autografem i dedykacjà artysty – dar
Tadeusza Woêniaka – 250 zł
od Wojciecha Bardowskiego

• rzeêba z drewna wykonana r´cznie
w Pracowni Rzeêby Ludowej Bogdan
Potentas – dar artysty,
Bogdana Potentasa – 240 zł
od Witolda Muchlickiego

• „Kaplica” rysunek – dar autora
Andrzeja Chomy – 220 zł 
od Witolda Muchlickiego

Charytatywny bal
Stowarzyszenia eMkaws
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WERONIKA DZI¢GIELEWSKA:
WD: Skàd si´ wzià∏ pomys∏
na za∏o˝enie Stowarzyszenia?
HELENA LIWSKA: Zacz´∏o si´
wszystko od tego, ˝e jeszcze jako
so∏tys Góry udziela∏am si´ cz´sto
w Gminie przy okazji ró˝nych uro-
czystoÊci. Razem z kole˝ankami
szykowa∏yÊmy pi´kne wieƒce ze
zbo˝a i nasion na Do˝ynki Gmin-
ne. Od tego zacz´∏a si´ nasza zna-
jomoÊç, a potem pomys∏ na za∏o-
˝enie Stowarzyszenia. W pierw-
szym etapie bardzo pomaga∏a
nam Zofia Blando, dzi´ki której
za∏atwia∏yÊmy formalnoÊci zwià-
zane z za∏o˝eniem Stowarzyszenia,
które zosta∏o zarejestrowane
w 2006r.
WD: Macie Panie pi´knie urzà-
dzonà siedzib´. Czy Stowarzy-
szenie od poczàtku tutaj si´
mieÊci∏o? 

HL: Najpierw spotyka∏yÊmy si´
w pomieszczeniu, w którym jeste-
Êmy teraz. Jednak zasz∏a potrzeba
zwolnienia tego pomieszczenia,
dlatego zosta∏yÊmy przeniesione
do budynku Szko∏y w Janówku.
Tam spotyka∏yÊmy si´ przez rok.
Po tym czasie znowu zosta∏yÊmy
przeniesione – powróci∏yÊmy
do budynku, w którym by∏yÊmy
na samym poczàtku… mamy na-
dziej´, ˝e to ju˝ koniec naszych
przeprowadzek i tutaj ju˝ na sta-
∏e zostaniemy.
WD: Ile osób bierze udzia∏ w spo-
tkaniach i jak sp´dzacie Panie
ten czas?
JADWIGA POSIEWKA: Nasze spotka-
nia odbywajà si´ w ka˝dy drugi

czwartek miesiàca. Przewa˝nie
jest 8–10 osób. W trakcie naszych
spotkaƒ wspólnie szykujemy posi∏-
ki, szyde∏kujemy i szyjemy na ma-
szynie.
HL: Na poczàtku naszej dzia∏alno-
Êci mia∏yÊmy te˝ spotkania z tre-
nerem Nordic Walking oraz ko-
smetyczkà. Ostatnio dosta∏yÊmy
bardzo mi∏e zaproszenie od Dyrek-
tor z Przedszkola w Janówku
na Dzieƒ Babci, w trakcie którego
wr´czy∏yÊmy ka˝demu przybrane-
mu wnuczkowi ma∏y upominek.
WD: Jakie macie plany na przy-
sz∏oÊç?
HL: W tym roku chcia∏ybyÊmy na-
uczyç si´ tworzenia przedmiotów
ze s∏omy.

TERESA AFFEK: W siedzibie nasze-
go Stowarzyszenia mo˝na obejrzeç
naszà twórczoÊç. Dodatkowo ma-
my ma∏à kolekcj´ zabytkowych
sprz´tów, które mo˝na u nas oglà-
daç.
HL: Korzystajàc z okazji chcia∏y-
byÊmy zach´ciç do przystàpienia
do naszego Stowarzyszenia. Zain-
teresowanych prosz´ o kontakt ze
mnà pod numerem 698-085-633.
Zapraszamy te˝ ka˝dego, kto
chcia∏by zapoznaç si´ z naszà
twórczoÊcià, do odwiedzania nas
w trakcie naszych spotkaƒ.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏a 
Weronika Dzi´gielewska
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Nasze Talenty

„WIELISZEWSKA AKADEMIA
PRZYSZ¸OÂCI”
projekt wspó∏finansowany
ze Êrodków Unii Europejskiej
w ramach Europejskiego
Funduszu Spo∏ecznego

Wtorek, 17 stycznia
Dzieƒ rozpocz´liÊmy o godz. 7. Tu˝
przed Êniadaniem niektórzy posta-
nowili zrobiç kilka orze∏ków w Ênie-
gu. Z pe∏nymi brzuszkami ruszyli-
Êmy z przewodnikiem na wycieczk´.
Oj nie by∏o lekko. Pierwszà barierà
do pokonania by∏a kolejka linowa.
Najpierw wielka radoÊç „ja chc´!”
a potem to ju˝ niekoniecznie (jak
trzeba by∏o na tym usiàÊç).Wszyscy
pokonali swoje wewn´trzne bariery
i ca∏a wycieczka ruszy∏a na gór´. Oj
pi´kne widoki i ta cisza poÊród za-
Ênie˝onych drzew… Nie musz´ pi-
saç, co si´ dalej dzia∏o… Po wyko-
naniu 100 telefonów i 1000 smsów
ruszyliÊmy na Suhor´. Ma∏y przysta-
nek na ogrzanie i zwiedzanie.W po-
dzi´kowaniu za mile sp´dzony czas
na szczycie góry dzieci wykona∏y
wiàzank´ pieÊni góralskich. Do Ko-
ninek powróciliÊmy kolejkà. Po obie-
dzie dzieci malowa∏y na szkle oraz
wykona∏y prac´ plastycznà okreÊla-
nà mianem sztuki pergaminowej.
Po takich artystycznych wra˝eniach
czas na warsztaty muzyczne. Âpiew
i taniec dla ka˝dego.

Âroda, 18 stycznia
Po Êniadaniu wyruszyliÊmy do Za-
kopanego, gdzie czeka∏ na nas prze-
wodnik. ObjechaliÊmy Zakopane,
zobaczyliÊmy wielkà oraz ma∏à
skoczni´. WjechaliÊmy na Krupów-
ki, chwila czasu dla dzieci na drob-
ne upominki oraz bli˝szy kontakt
z istotami przebranymi za postacie
z bajek min. Myszk´ Miki. Wzd∏u˝
alei oscypkowej (bo tak jà nazwali-
Êmy) dotarliÊmy do kolei linowej,
którà udaliÊmy si´ na Guba∏ówk´.

Czwartek, 19 stycznia
Gdzie sà moje oscypki! Wieczorem
zostawi∏am je na dworze, w karto-
nie po mleku na parapecie, a rano
zasta∏am puste pude∏ko. W poko-
jach zaczà∏ si´ rumor: ktoÊ zjad∏ mi
kanapki, a mi kie∏bas´, a mi parów-

ki! Z∏odziejem okaza∏o si´ zwierze
o nieokreÊlonej p∏ci ani gatunku,
które postanowi∏o wykraÊç nasze je-
dzenie.... wraz z opakowaniem! 

Po Êniadaniu pojechaliÊmy
do Rabki Zdrój. MieliÊmy okazj´ zo-
baczyç pomnik Âw. Miko∏aja (tego
prawdziwego), nawdychaç si´ zdro-
wotnego powietrza zT´˝ni Solanko-
wej, przejÊç szlakiem papieskim
pod pomnik Jana Paw∏a II. W po-
dzi´kowaniu za mile sp´dzony czas
dzieci zaÊpiewa∏y „Sycka se wom zy-
com”. Ale niespodzianka! DaliÊmy
przewodnikowi najwspanialszy pre-
zent! A on, rewan˝ujàc si´ zaÊpie-
wa∏, jak rodowity góral „Hej id´
w las, piórko mi si´ migoce”.

Piàtek, 20 stycznia
Dzieƒ rozpocz´liÊmy trzygodzinny-
mi warsztatami wokalno-taneczny-
mi. Po obiedzie wyruszyliÊmy
do Krakowa. Pierwszym przystan-
kiem by∏a kr´gielnia w hotelu. Tu-
taj mistrzami w toczeniu kuli oka-
zali si´ Tomek, Hubert i Miko∏aj.
RuszyliÊmy na zwiedzanie Krakowa.
Wielkie wra˝enie wywo∏a∏ smok,
który zia∏ prawdziwym ogniem. Póê-
niej zwiedziliÊmy Sukiennice, we-
szliÊmy do KoÊcio∏a Mariackiego.

Sobota, 21 stycznia
Po Êniadaniu, a˝ do obiadu, dzieci
uczestniczy∏y w warsztatach tanecz-
no-wokalnych. Po obiedzie wdrapa-
liÊmy si´ na gór´, ˝eby dzieci mog∏y
zadzwoniç do babç i z∏o˝yç ̋ yczenia
z okazji ich Êwi´ta. Po spacerku by-
∏a niespodzianka. Przed oÊrodkiem
czeka∏ na nas gazda ze swoimi
kompanami i saniami. Ca∏y zaprz´g
ruszy∏ w kierunku góry Tobo∏ów
i z powrotem w dó∏ do Koninek. Po-
dró˝ trwa∏a oko∏o godziny, w tym
czasie zdà˝yliÊmy podziwiaç Ênie˝-
ne uroki gorczaƒskiego terenu, po-
Êpiewaç w drodze i nacieszyç si´
tym czego na naszym terenie nigdy
byÊmy nie zobaczyli.

Niedziela, 22 stycznia
Ze wzgl´du na panujàce ci´˝kie wa-
runki pogodowe wycieczk´ do Szczy-
˝yca musieliÊmy od∏o˝yç na popo∏u-
dnie. Tras´ mieliÊmy bardzo trudnà
– pada∏ Ênieg, droga by∏a Êliska i wà-
ska. Po godzinie dotarliÊmy do miej-
scowoÊci. Ci´˝kà drog´ wynagrodzi-
∏a nam wizyta w Wiosce Indiaƒskiej.
PoznaliÊmy histori´ plemienia Crou,
stroje, zwyczaje, narz´dzia, instru-
menty muzyczne, przymierzaliÊmy
pióropusz indiaƒskie, powàchaliÊmy
nawet fajk´ pokoju.? Droga powrot-
na by∏a przyjemniejsza: stanowczo
∏atwiej si´ schodzi z góry ni˝ na nià
wchodzi. O 20 czeka∏a na nas niespo-
dzianka karaoke. Przed godz. 22 wró-
ciliÊmy do pokojów. I tutaj, choç uwa-
˝am, ˝e zielona noc by∏a nad wyraz
spokojna, ka˝dy z nas mia∏ wysma-
rowanà klamk´ pastà, kremem albo,
co najgorsze, miodem. Nast´pnego
dnia wyruszyliÊmy w drog´ powrot-
nà do Skrzeszewa.

Podzi´kowania:
W imieniu swoim i dzieci chcia∏abym
z∏o˝yç najserdeczniejsze podzi´kowa-
nia wszystkim tym, którzy do∏o˝yli
przys∏owiowà cegie∏k´ do tego, aby na-
sza m∏odzie˝ mog∏a nie tylko poznaç
naszà rodzimà polskà kultur´, ale wy-
korzystaç czas wolny ferii na dokszta∏-
canie swoich umiej´tnoÊci wokal-
nych oraz tanecznych.

Dzi´kujemy Wójtowi Gminy Wie-
liszew Paw∏owi Kownackiemu, Bogu-
s∏awie Oksza-Klossi, Ma∏gorzacie Âci-
bior oraz darczyƒcom. Wielkie uk∏o-
ny kieruj´ w stron´ rodziców, którzy
bardzo aktywnie uczestniczyli w wie-
lu organizowanych przez nas ak-
cjach, ich pomoc i wsparcie jest bez-
cenne. To zimowisko (jak to jedna
z mam okreÊli∏a) „Chcieç to móc”, ale
jest te˝ dowodem na to, ˝e razem mo-
˝emy wi´cej. I za to bardzo goràco
dzi´kuj´!

nn  Katarzyna Ignaciuk

Wieliszewska
Akademia
Przysz∏oÊci –
szansà na rozwój

W tym numerze 
Gazety spotykamy si´
z cz∏onkami
Stowarzyszenia
Emerytów i Rencistów
w Górze. 

Od 16 do 23 stycznia chór Smile ze Szko∏y w Skrzeszewie uczestniczy∏
w warsztatach wokalno-tanecznych w Koninkach. 

Warsztaty w Konikach

Czym jest Wieliszewska Akademia
Przysz∏oÊci?
Wieliszewska Akademia Przysz∏o-
Êci, w skrócie WAP, to projekt reali-
zowany ze Êrodków Unii Europejskiej
oraz bud˝etu Mazowsza. WartoÊç
Êrodków pozyskanych na ten cel to
ponad milion z∏otych. Projekt jest
skierowany do osób bezrobotnych
i nieaktywnych zawodowo zamiesz-
kujàcych tereny powiatu legionow-
skiego i nowodworskiego. Realizato-
rem projektu jest Gmina Wieliszew.
Co oferuje WAP?
W ramach Akademii sà realizowane
nast´pujàce formy wsparcia:
– warsztaty rozwijania kompetencji

ogólnych przeznaczone dla wszyst-
kich uczestników projektu,

– szkolenie „operator wózka jezdnio-
wego”,

– kurs prawa jazdy kategorii C,
– szkolenie „przedstawiciel handlo-

wy” z mo˝liwoÊcià uzyskania pra-
wa jazdy kategorii B,

– szkolenie „sprzedawca – fakturzy-
sta z obs∏ugà kas fiskalnych, termi-
nali p∏atniczych”,

– sta˝ zawodowy.
Na jakim etapie realizacji jest pro-
jekt?
Do koƒca trwania projektu pozosta-
∏o jeszcze kilka miesi´cy. Jeszcze pro-
wadzimy nabór na ostatnie szkole-
nia: „operator wózka jezdniowego”,
„sprzedawca – fakturzysta z obs∏ugà
kas fiskalnych i terminali p∏atni-
czych” oraz „przedstawiciel handlo-
wy” z mo˝liwoÊcià uzyskania prawa
jazdy kategorii B.
Jakie by∏y za∏o˝enia projektu?
OczywiÊcie pomoc osobom, które nie
majà pracy. Obecny rynek pracy wy-
maga ciàg∏ego doszkalania i podno-
szenia kwalifikacji. Osoba z wy˝szy-
mi kwalifikacjami ma wi´ksze szan-
se na zdobycie pracy. Na warsztatach
uczestnicy projektu zdobywajà wie-
dz´ zakresie przygotowywania doku-
mentów aplikacyjnych, okreÊlenia
mocnych i s∏abych stron. Drugi etap
wsparcia to ju˝ szkolenia zawodowe
lub sta˝e. Pierwotnie projekt zak∏a-
da∏ wsparcie dla 150 osób. Do koƒ-
ca projektu formà wsparcia planu-
jemy objàç ∏àcznie 173 osoby. Zwi´k-
szenie liczby uczestników jest
efektem oszcz´dnoÊci. Projekt zak∏a-
da∏ wsparcie osób w szczególnej sy-
tuacji na rynku pracy, a g∏ównie
osób, które utraci∏y zatrudnienie
z przyczyn od nich niezale˝nych,
po 45. roku ˝ycia, osób niepe∏no-
sprawnych oraz zamieszkujàcych
tereny wiejskie. Osoby te majà utrud-
niony dost´p do rynku pracy z uwa-
gi na problemy zdrowotne lub pro-
blemy komunikacyjne z dotarciem
do pracodawcy.
Kontakt
Biuro Projektu – „Wieliszewska Aka-
demia Przysz∏oÊci” mieÊci si´ Urz´-
dzie Gminy w Wieliszewie, przy ul.
Modliƒskiej 1, pok. 10. Biuro czyn-
ne jest w dni robocze, od 7:30
do 15:30. Tel.: 22-782-19-10, e-mail:
wap@wieliszew.pl, strona interneto-
wa: www.wap.wieliszew.pl 

nn  S∏awomir Ludwiniak
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Talenty z naszej Gminy

Warsztaty taneczne 

Warsztaty malarstwa

W Wiosce Indiaƒskiej

Ognisko

Przy T́ ˝ni Solankowej – Rabka Zdrój

Kulig
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Po˝egnaliÊmy Wielkà Poetk´, laure-
atk´ Literackiej Nagrody Nobla.
„Mia∏a d∏ugie, dobre, ciekawe ̋ ycie

i szcz´Êcie do ludzi i przyjació∏, otoczona
by∏a artystami, ludêmi kultury i przede
wszystkim Czytelnikami jej poezji.” – po-
wiedzia∏ sekretarz poetki Micha∏ Rusinek
– „Na szcz´Êcie poetka wcià˝ mo˝e byç
z nami, zostawi∏a sporo do czytania i spo-
ro do myÊlenia.”

Warto równie˝ przypomnieç s∏owa poety
Adama Zagajewskiego – „Prze˝y∏a strasz-
liwà wojn´, pozna∏a dwa totalitaryzmy, ale
nie wybra∏a milczenia. Wybra∏a taki spo-
sób mówienia, który nigdy nie prowadzi∏
do gadulstwa, tylko do màdroÊci. By∏a Po-
etkà dyskretnà, ironicznà, czasami tragicz-
nà.” Dzi´kujemy za wszystkie wiersze!

nn Biblioteka w ¸ajskach

MO˚LIWOÂCI

Wol´ kino.
Wol´ koty.
Wol´ d´by nad Wartà.
Wol´ Dickensa od Dostojewskiego.
Wol´ siebie lubiàcà ludzi
ni˝ siebie kochajàcà ludzkoÊç.
Wol´ mieç w pogotowiu ig∏´ z nitkà.
Wol´ kolor zielony.
Wol´ nie twierdziç,
˝e rozum jest wszystkiemu winien.
Wol´ wyjàtki.
Wol´ wychodziç wczeÊniej.
Wol´ rozmawiaç z lekarzami o czymÊ innym.
Wol´ stare ilustracje w prà˝ki.
Wol´ ÊmiesznoÊç pisania wierszy
od ÊmiesznoÊci ich niepisania.
Wol´ w mi∏oÊci rocznice nieokràg∏e,
do obchodzenia na co dzieƒ.
Wol´ moralistów,
którzy nie obiecujà mi nic.
Wol´ dobroç przebieg∏à od ∏atwowiernej za bardzo.
Wol´ ziemi´ w cywilu.
Wol´ kraje podbite ni˝ podbijajàce.
Wol´ mieç zastrze˝enia.
Wol´ piek∏o chaosu od piek∏a porzàdku.
Wol´ bajki Grimma od pierwszych stron gazet.

Wol´ liÊcie bez kwiatów ni˝ kwiaty bez liÊci.
Wol´ psy z ogonem nie przyci´tym.
Wol´ oczy jasne, poniewa˝ mam ciemne.
Wol´ szuflady.
Wol´ wiele rzeczy, których tu nie wymieni∏am,
od wielu równie˝ tu nie wymienionych.
Wol´ zera luzem
ni˝ ustawione w kolejce do cyfry.
Wol´ czas owadzi od gwiezdnego.
Wol´ odpukaç.
Wol´ nie pytaç jak d∏ugo jeszcze i kiedy.
Wol´ braç pod uwag´ nawet t´ mo˝liwoÊç,
˝e byt ma swojà racj´.

ALLEGRO MA NON TROPPO

JesteÊ pi´kne – mówi´ ˝yciu –
bujniej ju˝ nie mo˝na by∏o,
bardziej ˝abio i s∏owiczo,
bardziej mrówczo i nasiennie.

Staram mu si´ przypodobaç,
przypochlebiç, patrzeç w oczy.
Zawsze pierwsza mu si´ k∏aniam
z pokornym wyrazem twarzy.

Zabiegam mu drog´ z lewej,
zabiegam mu drog´ z prawej,

i unosz´ si´ w zachwycie,
i upadam od podziwu.

Jaki polny jest ten konik,
jaka leÊna ta jagoda –
nigdy bym nie uwierzy∏a,
gdybym si´ nie urodzi∏a!

Nie znajduj´ – mówi´ ˝yciu –
z czym mog∏abym ci´ porównaç.
Nikt nie zrobi drugiej szyszki
ani lepszej, ani gorzej.

Chwal´ hojnoÊç, pomys∏owoÊç,
zamaszystoÊç i dok∏adnoÊç,
i co jeszcze – i co dalej –
czarodziejstwo, czarnoksi´stwo.

Byle tylko nie uraziç,
nie rozgniewaç, nie rozp´taç.
Od dobrych stu tysiàcleci
nadskakuj´ uÊmiechni´ta.

Szarpi´ ˝ycie za brzeg listka:
przystan´∏o? dos∏ysza∏o?
Czy na chwil´, choç raz jeden,
dokàd idzie – zapomnia∏o?

nn

Biblioteka w ¸ajskach proponuje

Eragon i jego smoczyca
Daleko od cywilizacji, gdzieÊ w ma-
∏ej wiosce zagubionej poÊród lasów
u podnó˝a ogromnych, dzikich i nie-
bezpiecznych gór zwanych KoÊc-
cem, mieszka∏ ch∏opiec o imieniu
Eragon.
Ca∏à jego rodzin´ stanowili wuj
i brat. ˚yli biednie, ale uczciwie
i utrzymywali si´ z myÊlistwa i nie-
wielkiej farmy. ˚ycie Eragona prze-
min´∏oby na polowaniu na zwierzy-
n´, gdyby ch∏opiec podczas jednej
z wypraw nie znalaz∏ niebieskiego
jaja. Zaintrygowany, zabra∏ je ze so-
bà, a˝ pewnego dnia wyklu∏ si´ ma-
leƒki smok. Od tego momentu dla
Eragona i jego bliskich skoƒczy∏o
si´ spokojne ˝ycie. Mimo ˝e ch∏o-
pak stara∏ si´ ukrywaç smoka (któ-
ry okaza∏ si´ byç smoczycà i dosta∏
imi´ Saphira), w odludnej dotàd
wiosce zacz´∏y pojawiaç si´ dziwne
postacie...

Nied∏ugo potem nast´puje atak
dwóch zamaskowanych z∏owrogich
stworów, które zabi∏y wuja Erago-
na i doszcz´tnie zniszczy∏ farm´.
Eragon wraz z Saphirà uciekajà.
Tak rozpoczyna si´ ich d∏uga i trud-
na tu∏aczka w czasie, podczas któ-
rej dowiedzà si´, ˝e nic nie jest tak
proste, jak si´ dotàd wydawa∏o.
Na swojej drodze spotkajà nie tyl-
ko wrogów, ale te˝ przyjació∏ goto-
wych im s∏u˝yç pomocà i radà.
Od nich dowiedzà si´, w jak trud-
nà i niebezpiecznà gr´ zostali mimo-
wolnie wplàtani.

Eragon ca∏e ˝ycie sp´dzi∏ z dala
od wielkiego Êwiata, w miejscu,
do którego nie nap∏ywa∏y ˝adne
wieÊci, a ludzie byli skoncentrowa-
ni na walce o przetrwanie w trud-
nych warunkach. Dlatego z zasko-
czeniem dowiedzia∏ si´, ˝e ca∏à kra-
inà w∏ada bezlitosny i szalony
Imperator Galbatorix majàcy
na us∏ugach jedynego smoka
na Êwiecie – czarnego, ogromnego
Shruikana. W dawnych czasach ˝y-
∏o wiele smoków, ale Imperator
w swoim szaleƒstwie wszystkie po-
zabija∏, gdy˝ uwa˝a∏, ˝e zagra˝ajà je-
go w∏adzy. Dlatego by∏o oczywiste,
˝e ten sam los b´dzie chcia∏ zgoto-

waç Eragonowi i jego smoczycy.
Obydwoje b´dà musieli przetrwaç
wiele niebezpieczeƒstw, wykazaç
si´ hartem ducha i pomys∏owoÊcià,
˝eby móc w koƒcu stawiç czo∏o ty-
ranowi i zakoƒczyç jego okrutne
rzàdy. OczywiÊcie pomogà im w tym
liczni przyjaciele majàcy dosyç
ucisku i dyktatury Galbatorixa.

OpowieÊç o Eragonie i smoczycy
Saphirze napisa∏ w czterotomo-
wym cyklu amerykaƒski pisarz
Christopher Paolini. Sk∏adajà si´
na niego nast´pujàce tytu∏y: „Era-
gon”, „Najstarszy”, „Brisinig” oraz
„Dziedzictwo”. Ostatni tom zosta∏
podzielony na dwie cz´Êci, a druga
z nich ukaza∏a si´ w lutym 2012 ro-
ku. Ciekawa historia wià˝e si´ z po-
stacià autora. Nie chodzi∏ on nigdy
do szko∏y, a wiedz´ zdobywa∏ w do-
mu. Szko∏´ Êrednià ukoƒczy∏ w wie-
ku 15 lat dzi´ki kursom korespon-
dencyjnym. W∏aÊnie wtedy rozpo-
czà∏ pisanie cyklu ksià˝ek
o Eragonie – Smoczym Jeêdêcu, któ-
re przynios∏y mu rozg∏os i s∏aw´. Du-
˝y wp∏yw na sukces pisarza mieli ro-
dzice posiadajàcy w∏asnà firm´
wydawniczà, która w 2002 wyda∏a
pierwszy tom cyklu.

Ksià˝ki Christophera Paoliniego
to klasyczne powieÊci fantasy. Spo-
tkamy tu nie tylko ludzi, ale te˝ el-
fy, krasnoludy, oczywiÊcie smoki
i wiele innych ras, a wszystko to do-
prawione jest znacznà iloÊcià magii,
niezwyk∏oÊci i nadprzyrodzonych
mocy w pe∏nym tajemnic i niespo-
dzianek Êwiecie. Otrzymujemy emo-
cjonujàcà opowieÊç z wartko toczà-
cà si´ akcjà, trzymajàcà w napi´ciu
fabu∏à, która przynosi zaskakujàce
zakoƒczenie.

nn Piotr K
Christopher Paolini, „Eragon”, Wydawnic-
two MAG, Warszawa 2005
Christopher Paolini, „Najstarszy”, Wydaw-
nictwo MAG, Warszawa 2005
Christopher Paolini, „Brisingr”,Wydawnic-
two MAG, Warszawa 2008
Christopher Paolini, „Dziedzictwo”, tom I,
Wydawnictwo MAG, Warszawa 2011
Christopher Paolini, „Dziedzictwo”, tom II,
Wydawnictwo MAG, Warszawa 2012

W co tu zagraç...?

Piractwo nie wysz∏o z mody
Czy ktoÊ mo˝e zastanawia∏ si´, co by
si´ dzia∏o, gdyby John Woo otrzyma∏
nieograniczony bud˝et oraz robi∏
w bran˝y animacji? Zgaduj´, ˝e po-
wsta∏oby „Black Lagoon”.
Rokuro Okajima by∏ tylko jednym
z wielu standardowych pracowników
biurowych, trybikiem w machinie ja-
poƒskiej korporacji. ˚ycie podnó˝ka
jest nudne i niewdzi´czne, ale bez-
pieczne i stateczne. Na swoje nie-
szcz´Êcie statek, którym podró˝owa∏,
zostaje napadni´ty przez piratów, zaÊ
on sam wzi´ty w charakterze zak∏ad-
nika. Tak zaczyna si´ jego przygoda
z fikcyjnym miastem Roanapur,
prawdziwym Piek∏em na Ziemi...

Niestety, manga stoi w miejscu
i nic nie wskazuje na to, by mia∏a
ruszyç ponownie. Pomimo tego, au-
torowi uda∏o si´ stworzyç ca∏kiem
interesujàcà histori´, gdzie nie ma
szcz´Êliwego zakoƒczenia, a grupka
porywajàcych dzieci i szmuglujà-

cych towary piratów jest jednà
z sympatyczniejszych. Rokuro, teraz
pod aliasem Rock, zaczyna wspó∏-
pracowaç z Lagoon Company, czyli
wspomnianymi piratami, na któ-
rych sk∏adajà si´: weteran wojny
w Wietnamie Dutch, technik o ˝y-
dowskim pochodzeniu Benny i na-
der sk∏onna do socjopatycznej prze-
mocy Revy. W takim to „przyja-
znym” Êrodowisku przyjdzie
Japoƒczykowi sp´dziç troch´ czasu
jako jedyna osoba w mieÊcie o wy-
raênym poczuciu moralnoÊci. Jed-
nak˝e Roanapur wykr´ca∏ ju˝ ta-
kich jak on...

Mocnà stronà „Black Lagoon” sà
z pewnoÊcià postaci, które przewija-
jà si´ przez histori´. Nawet te, któ-
re pojawiajà si´ tylko w pojedyn-
czych historiach, b∏yszczà swojà ory-
ginalnoÊcià. Co powiecie na par´
raczej doÊç przera˝ajàcych bliênia-
ków-morderców? Gigantycznego Ja-

poƒczyka z katanà, zdolnego przeci-
naç pociski z pistoletu na pó∏? Poko-
jówk´, która w rzeczywistoÊci jest
jednym z najniebezpieczniejszych
ludzi na Ziemi? Przyk∏ady mo˝na
mno˝yç i mno˝yç... Widaç, ˝e Êwiat
przedstawiony w anime jest ponury,
szary i pesymistyczny, choç niepo-
zbawiony swych w∏asnych humore-
sek. Nie ukrywajmy jednak, nikt nie
chcia∏by ˝yç w miejscu takim jak
Roanapur.

Oprawa graficzna anime nie zosta-
wia wiele do ˝yczenia, muzyka zaÊ
mo˝e wpaÊç w ucho, ale najcz´Êciej
po prostu gra w tle dla stworzenia
atmosfery. Tutaj nale˝y skupiç si´
na emocjonujàcych scenach akcji,
gdzie amunicja w pistoletach nigdy
si´ nie koƒczy, a sami strzelajàcy wy-
konujà triki pozornie niewykonalne
dla przeci´tnego Êmiertelnika.
8.5/10. Dzi´kuj´ i pozdrawiam.

nn Fergard

zaproszenie

„Chmury nie majà obowiàzku razem z nami ginàç...”
Wisława Szymborska 1923 – 2012
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Praca Urz´du Gminy Wieliszew w okresie mi´dzysesyjnym od 22 grudnia 2011 do 26 stycznia 2012 roku.

Praca Urz´du
Referat Gospodarki NieruchomoÊciami

1. Przygotowano dokumentacj´ do aktu notarial-
nego sprzeda˝y w drodze bezprzetargowej nie-
ruchomoÊci gruntowej z ¸ajsk oznaczonej nr
ew. dzia∏ki 110.

2. Ustalono wysokoÊç op∏aty adiacenckiej z tytu-
∏u wzrostu wartoÊci nieruchomoÊci na skutek
jej podzia∏u.

3. Przygotowano dokumentacj´ do podpisania ak-
tu notarialnego dot. przej´cia przez Gmin´
Wieliszew nieruchomoÊci oznaczonej numerem
ew. dz. 704/3 i nr ew. 704/4 (Skrzeszew).

4. Przygotowano dokumenty notarialnego prze-
j´cia od Agencji NieruchomoÊci Rolnych mie-
nia po∏o˝onego w Gminie Wieliszew.

5. Sporzàdzenie dokumentacji z przetargu nie-
ograniczonego na sprzeda˝ dzia∏ek z ¸ajsk, za-
koƒczonego wynikiem negatywnym.

6. Sporzàdzenie dla potrzeb Urz´du Wojewódz-
kiego rocznego sprawozdania z regulacji sta-
nu prawnego nieruchomoÊci gminnych.

7. Przygotowanie zapytaƒ ofertowych w post´po-
waniu o udzielenie zamówieƒ na podzia∏ geo-
dezyjny dzia∏ek gminnych oraz wyceny nieru-
chomoÊci w celu naliczenia op∏aty adiacenc-
kiej.

8. Przygotowanie projektu uchwa∏y w sprawie
nadania nazw ulic w Skrzeszewie.

Referat Spraw Obywatelskich, Handlu
i Usług i Urzàd Stanu Cywilnego

1. Zameldowano na pobyt sta∏y – 29 osób, czaso-
wy – 9 osób; wymeldowanie z miejsca pobytu
sta∏ego z∏o˝y∏y 3 osoby, czasowego – 1 osoba.

2. Dokonano zameldowania na pobyt sta∏y 14 no-
worodków.

3. Wprowadzono do bazy dowodowej wnioski
o wydanie dowodu osobistego dla 68 osób.

4. Zweryfikowano dane osobowe 35 osób przyby-
∏ych z terenu innych gmin, udzielono 25 odpo-
wiedzi na wnioski o informacji o danych oso-
bowych i adresach.

5. Przygotowanie wykazów do kwalifikacji woj-
skowej (kobiety i m´˝czyêni rocznik 1993).

6. Sprawozdanie do GUS z aktualnego pobytu cza-
sowego na terenie gminy.

7. Przyj´to i sporzàdzono 1 akt ma∏˝eƒstwa i 9 ak-
tów zgonu, wydano 25 odpisów skróconych; wy-
dano 6 poÊwiadczeƒ o zameldowaniu w loka-
lu.

8. Przyj´to 70 wniosków CEIDG dotyczàcych dzia-
∏alnoÊci gospodarczej.

Referat Gospodarki Przestrzennej
i Geodezji

1. Wydano 31 wypisów z miejscowego planu za-
gospodarowania przestrzennego, 36 postano-
wieƒ ró˝nych, 14 decyzji o warunkach zabudo-
wy i zagospodarowania terenu.

2. Wys∏ano 132 zawiadomienia o wszcz´ciu post´-
powania w sprawie warunków zabudowy i za-
gospodarowania terenu, 36 pism do instytucji
opiniujàcych projekty decyzji o warunkach za-
budowy.

3. Przeanalizowano 35 aktów notarialnych i wsz-
cz´to 9 post´powaƒ w celu pobrania op∏aty pla-
nistycznej.

4. Przygotowano dwa projekty uchwa∏ m.in.
o przystàpieniu do sporzàdzenia planu miejsco-
wego ¸ajsk.

5. Przygotowano projekt miejscowego planu za-
gospodarowania przestrzennego dla Janówka
Pierwszego wraz z prognozà oddzia∏ywania
na Êrodowisko.

6. Przygotowano materia∏y dotyczàce zmiany
uchwa∏y o przystàpieniu do sporzàdzenia pla-
nu miejscowego dla Micha∏owa-Reginowa.

7. Wys∏ano 5 zaproszeƒ do sk∏adania ofert w po-
st´powaniu o udzielenie zamówienia dot.
opracowania projektów decyzji o warunkach
zabudowy i zagospodarowania terenu i 5 zapro-
szeƒ o przygotowania opinii o wartoÊci nieru-
chomoÊci.

8. Przygotowano umowy na wykonanie eksperc-
kiego opracowania dla potrzeb op∏aty plani-

stycznej oraz na opracowanie projektów decy-
zji o warunkach zabudowy i zagospodarowania
terenu.

Referat Ochrony Ârodowiska i Rolnictwa

1. Wys∏anie ankiety dotyczàcej gospodarowania
odpadami dla Marsza∏ka Województwa Mazo-
wieckiego w latach 2010-2011.

2. Przygotowanie dokumentacji dotyczàcej dota-
cji na zdj´cie i utylizacj´ azbestu w 2012 r.

3. Aktualizacja bazy odpadowej GOMIG w zakre-
sie zawartych bàdê rozwiàzanych umów na od-
biór odpadów.

4. Przesy∏anie do firmy Ag Complex informacji
o osobach przyst´pujàcych do selektywnej
zbiorki odpadów-7.

5. Przygotowanie dokumentacji do zapytania
ofertowego o udzielenie zamówienia pn. „Opie-
ka weterynaryjna nad bezdomnymi zwierz´ta-
mi”.

6. Przygotowanie rozliczenia koƒcowego dotacji
WFOÂiGW w Warszawie na dofinansowanie
dzia∏aƒ z zakresu realizacji. „Usuwanie wyro-
bów zawierajàcych azbest z terenu Gminy Wie-
liszew – etap I w latach 2007-2012.”

7. Przygotowanie materia∏ów dotyczàcych zamó-
wienia (w trybie przetargowym) na od∏awianie
bezdomnych zwierzàt.

Referat Bud˝etu i Finansów

1. Sporzàdzenie Zarzàdzenia Nr 129/11 Wójta
Gminy Wieliszew w sprawie zmian i przesuni´ç
mi´dzy rozdzia∏ami w planie wydatków i do-
chodów bud˝etowych.

2. Przygotowanie projektu Uchwa∏y bud˝etowej
na 31 stycznia 2012 w sprawie zmian w planie
wydatków i dochodów.

3. Przygotowanie projektu Uchwa∏y w sprawie
zmian w planie dochodów wydatków WPF.

4. Sporzàdzenie miesi´cznych i rocznych spra-
wozdaƒ z wykonania dochodów i wydatków.
(Rb-28S, Rb-27S).

5. Weryfikacja i zaanga˝owanie umów gosp.
na rok 2011.

6. Przygotowanie i dokonanie przelewów ok. 450
faktur dotyczàcych bie˝àcych i majàtkowych
wydatków urz´du.

7. Uzgadnianie i wysy∏anie potwierdzeƒ sald
na dzieƒ 31 grudnia 2011.

8. Tworzenie karty zaanga˝owania i harmonogra-
mu wydatków i dochodów na 2012 rok.

Referat Podatków

1. Wydano 120 decyzji m.in. wymierzajàcych po-
datek, zmieniajàcych podatek, umarzajàcych
zobowiàzania podatkowe.

2. Wydano 33 postanowienia dotyczàce. zaracho-
wania wp∏aty i post´powania podatkowego
oraz 24 zaÊwiadczenia i 40 wezwaƒ.

3. Udzielono odpowiedzi na 22 wnioski o udost´p-
nienie danych osobowych..

4. Przygotowano informacje o nieudzieleniu po-
mocy publicznej de minimis w rolnictwie i ry-
bo∏ówstwie za grudzieƒ 2011 r.

5. Aktualizacja podstaw opodatkowania w zwiàz-
ku ze zmianami w ewidencji gruntów i budyn-
ków, prowadzonej przez Starostwo Powiatowe
w Legionowie.

6. Weryfikacja podstawy opodatkowania budyn-
ków znajdujàcych si´ na terenie gm.Wieliszew,
porównanie zapisów w ewidencji gruntów i bu-
dynków z danymi zg∏oszonymi przez podatni-
ków.

7. Zaksi´gowano kwoty zadeklarowanego po-
datku rolnego i podatku leÊnego przez osoby
prawne oraz przygotowano dane do przekaza-
nia nale˝nego udzia∏u w wp∏ywach z podatku
rolnego do Mazowieckiej Izby Rolniczej na 31
grudnia 2011 r.

8. Sporzàdzono bilans zamkni´cia kont podatni-
ków oraz przygotowano sprawozdania Rb-27S
za grudzieƒ 2011 r.

9. Wystawiono 317 tytu∏ów wykonawczych do urz´-
dów skarbowych na zaleg∏oÊci podatkowe do-
tyczàce III i IV raty podatku za 2011 r.

Referat Gospodarki Komunalnej

1. Przekazano do Mazowieckiej Spó∏ki Gazownic-
twa w Warszawie wykaz wraz ze mieszkaƒców
wnioskami mieszkaƒców o okreÊlenie warun-
ków przy∏àczenia do gazowej sieci dystrybucyj-
nej, dla posesji z miejscowoÊci: Góra, Janówek
Pierwszy, Skrzeszew, Podd´bie, zachodnia
cz´Êç Wieliszewa.

2. Uzyskano 2 decyzj´ o ustaleniu lokalizacji in-
westycji celu publicznego na budow´ oÊwietle-
nia drogowego ulic: ˚abi Chór i Retmaƒska
w Topolinie.

3. Dokonano sprawdzenia operatów szacunko-
wych i zweryfikowano zapisy w treÊci projek-
tu umowy z PERN „Przyjaêƒ” S. A. w sprawie
odszkodowania za budow´ III nitki rurociàgu
przez dzia∏ki b´dàcà w∏asnoÊcià Gminy Wieli-
szew.

4. Udzielono odpowiedzi na petycj´ mieszkaƒców
Legionowa oraz Przeprowadzono konsultacje
z Wydzia∏em Architektury Starostwa Powiato-
wego w Legionowie w sprawie projektu budo-
wy drogi gminnej Poniatów – ¸ajski

5. Wymieniono s∏up oÊwietlenia ulicznego trwa
odnawianie pomieszczeƒ OÊrodka Zdrowia
w Skrzeszewie.

6. Na terenie Gminy przeprowadzono akcj´
czyszczenia tablic informacyjnych oraz wycin-
k´ krzaków na ulicy Bagiennej w Sikorach.

7. Priorytetem referatu jest sprawne prowadzenie
akcji zima 2012. Do 24 stycznia 2012 akcja  kosz-
towa∏a 92 tysiàce z∏otych.

Referat Inwestycji i Rozwoju Gminy

1. Z∏o˝ono rozliczenie finansowe dotacji uzyska-
nej na zakup u˝ywanego Êredniego samocho-
du ratowniczo-gaÊniczego dla potrzeb Ochot-
niczej Stra˝y Po˝arnej w Wieliszewie do Mar-
sza∏ka Województwa Mazowieckiego oraz
do Starosty Legionowskiego.

2. Z∏o˝ono zawiadomienie o zakoƒczeniu budowy
sieci wodociàgowej w Êrodkowo – zachodniej
cz´Êci Gminy Wieliszew do PINB.

3. Wznowione zosta∏y roboty budowlane przy in-
westycji zwiàzanej z budowà nowej siedziby
OSP w Krubinie.

4. Z∏o˝ono sprawozdanie do Wojewody Mazowiec-
kiego z wykorzystania dotacji otrzymanej
w ramach rzàdowego programu Radosna Szko-
∏a na budow´ placu zabaw przy Szkole Podsta-
wowej w Wieliszewie oraz na pomoce dydak-
tyczne dla szkó∏ w Skrzeszewie, Wieliszewie
i Janówku Pierwszym.

5. 25 stycznia odby∏o si´ zebranie Rady So∏eckiej
wsi Olszewnica Stara z udzia∏em przedstawi-
cieli Urz´du, w sprawie zagospodarowania
przestrzeni publicznej w Olszewnicy Starej.

6. Przygotowano przetarg na wybór inspektora
nadzoru inwestorskiego nad inwestycjami
gminnymi.

7. Spotkania koordynacyjne z Wykonawcà rozbu-
dowy budynku OSP w Ka∏uszynie.

8. Zakoƒczono negocjacje w sprawie zakupu
dzia∏ki w Ka∏uszynie na potrzeby zagospoda-
rowania terenu przy budynku OSP w Ka∏uszy-
nie.

9. Przygotowanie dokumentów do podpisania
przez Gmin´ umowy z Samorzàdem Wojewódz-
twa Mazowieckiego na 50% dofinansowanie za-
dania pn.Adaptacja budynku Remizy Stra˝ac-
kiej na potrzeby Sali zebraƒ z zapleczem so-
cjalnym w Ka∏uszynie.

Referat Informacji i Promocji Gminy

1. Przygotowanie i druk 52. numeru Gazety Wie-
liszewskiej.

2. Przygotowanie, organizacja oraz obs∏uga me-
dialno-prasowa Konkursu Nasz Talent.,uroczy-
stoÊci przekazania wozów stra˝ackich OSP Wie-
liszew i OSP Ka∏uszyn, gminnego stoiska pod-
czas XX Fina∏u Wielkiej Orkiestry Âwiàtecznej
Pomocy oraz Pierwszego Forum OÊwiaty Samo-
rzàdowej.

3. Przygotowanie regulaminu konkursu fotogra-
ficznego „Moja Gmina w obiektywie”.

4. Wspó∏praca mi´dzynarodowa – przygotowanie
dokumentów dotyczàcych dotacji w ramach
projektu Europa dla Obywateli oraz. Pomoc
przy projekcie Comenius (bilety lotnicze, t∏u-
maczenia).

5. Przygotowanie zapytaƒ ofertowych – mapa
Gminy Wieliszew, folder promujàcy Gmin´
Wieliszew, gad˝ety promocyjne oraz prace
nad zmiana strony internetowej.

6. Wspó∏praca z organizacjami pozarzàdowymi
i organizacjami po˝ytku publicznego.

Referat Organizacyjno-Kadrowy

1. Rejestracja 1398 pism wp∏ywajàcych do Urz´-
du.

2. Rozstrzygni´to nabór na stanowisko inspekto-
ra ds. ochrony Êrodowiska i rolnictwa zosta∏a za-
trudniona Anna Krzyczkowska.

3. Og∏oszono nabór na stanowisko Pracownika
ds. promocji i informacji.

4. Bie˝àca praca zwiàzana z prowadzeniem spraw
kadrowo – p∏acowych pracowników, Biurem Ra-
dy Gminy.prowadzeniem archiwum, aktualiza-
cjà tablic informacyjnych.

5. Sporzàdzenie sprawozdaƒ: Z-05 – Badanie popy-
tu na prac´, Z-06a – Sprawozdanie o pracujàcych,
wynagrodzeniach i czasie pracy.

6. Sporzàdzenie karty zaanga˝owania i harmono-
gramu wydatków na 2012 rok.

Referat Zarzàdzania Kryzysowego

1. Organizacja powiatowej narady podsumowu-
jàcej dzia∏ania w 2011 roku zakresie obron-
noÊci, obronny cywilnej i zarzàdzania kryzy-
sowego.

2. Opracowano Wytyczne Wójta Gminy Szefa
Obrony Cywilnej do dzia∏alnoÊci w dziedzinie
obrony cywilnej na 2012 rok.

3. Na bie˝àco opracowywane sà sprawozdania
do Mazowieckiego Urz´du Wojewódzkiego.

4. Dyrektorzy szkó∏ i przedszkoli zostali przeszko-
leni w zakresie masowej ewakuacji.

Referat Sportu

1. Bie˝àca dzia∏alnoÊç hali sportowej w Wielisze-
wie- koordynacja zaj´ç i wydarzeƒ sportowych
w Hali sportowej w Wieliszewie:(IVTurniej Pi∏-
ki Halowej Szkól Podstawowych,Turniej Pi∏ki
Halowej Dru˝yn Amatorskich.

2. Organizacja zaj´ç sportowych dla dzieci i m∏o-
dzie˝y w ferie (pi∏ka siatkowa, r´czna, no˝na,
tenis sto∏owy, pi∏karzyki, zaj´cia na si∏owni.

3. Prowadzenie ksi´gowoÊci w tym przygotowa-
nie karty zaanga˝owania i harmonogramu wy-
datków na 2012 rok.

5. Przygotowanie umów na realizacj´ zadania
„Wspieranie i upowszechnianie kultury fizycz-
nej i sportu wÊród dzieci i m∏odzie˝y oraz do-
ros∏ych w dziedzinie pi∏ka no˝na”

6. Przygotowanie umowy n a prowadzenie zaj´ç
Judo w Hali sportowej w Wieliszewie oraz
na opiek´ medycznà podczas zawodów.

7. Koordynacja nad funkcjonowaniem komplek-
su sportowego. „Orlik” w Skrzeszewie,og∏osze-
nie konkursu ofert na animatorów sportu
na 2012 rok.

OÊrodek Kultury

1. Wystawa malarstwa Kraina Dzieciƒstwa
w Gminnym Centrum Kultury w ¸ajskach.
Kompleksowa organizacja wystawy Marka
Kraussa (malarstwo) i Natalii Pietrzak-Krauss

2. Organizacja Sylwestrowego Turnieju Szachowe-
go, koncertów kol´d, pastora∏ek i pieÊni bo˝o-
narodzeniowych na terenie parafii w Gminie
Wieliszew.

3. Przygotowanie wniosku o dofinansowanie
dzia∏aƒ Stowarzyszenia Wspierania Kultury
i Folkloru Polskiego w ramach programu Ra-
zem mo˝emy wi´cej Europejskiego Funduszu
Rozwoju Wsi Polskiej.

4. Organizacja UroczystoÊci przekazania wozów
stra˝ackich jednostkom z Ka∏uszyna i Wie-
liszewa (wraz z Referatem Promocji i Infor-
macji)

5. Przygotowanie oraz przeprowadzenie zimowe-
go zgrupowania ZTL Promyki.

6. Prace nad przygotowaniem programu zaj´ç
i atrakcji skierowanych do dzieci, m∏odzie˝y
i doros∏ych na czas ferii zimowych.

7. Bie˝àca dzia∏alnoÊç OÊrodka Kultury w Wieli-
szewie, w tym Gminnego Centrum Kultury
w ¸ajskach.

Samorzàdowa Administracja Placówek
OÊwiatowych

1. We wspó∏pracy z Referatem Inwestycji przygo-
towano og∏oszono i przetarg na dowóz uczniów
niepe∏nosprawnych do PZS w Legionowie.

2. Dokonano weryfikacji danych zawartych
w Systemie Informacji OÊwiatowej. Przygo-
towano dokumentacj´ zwiàzanà z powierze-
niem stanowiska dyrektora Zespo∏u Szkó∏
w ¸ajskach.

3. Sporzàdzano sprawozdania z SAPO i bibliotek
dla GUS-u: K-03, Z-06, Z-05.

4. Przeprowadzono we wspó∏pracy z Referatem
Inwestycji i Promocji Forum OÊwiaty Samorzà-
dowej przy Wójcie Gminy Wieliszew, przygoto-
wano projekt statutu i wzór deklaracji przystà-
pienia do FOS-u.

5. Przygotowano dokumentacj´ do podpisania
umowy w ramach EFS projektu „Szko∏a ma-
lucha- mój lepszy start”.

6. Na bie˝àco rozpatrywano wnioski rodziców
o zwolnienie z op∏at za przedszkola

7. We wspó∏pracy z OPS wys∏ano sprawozdanie
z realizacji tzw. Ustawy ˝∏obkowej na terenie
gminy.

8. Przygotowano sprawozdanie z realizacji zada-
nia „Poprawa bezpieczeƒstwa dzieci i m∏odzie-
˝y w Gminie Wieliszew w 2011 roku”.

OÊrodek Pomocy Społecznej

1. W zakresie Êwiadczeƒ rodzinnych wp∏yn´-
∏o 36 wniosków, wydano 28 decyzji, wyp∏aco-
no 456 rodzinom Êwiadczenia rodzinne na kwo-
t´ 134539,00 z∏, wys∏ano 5 informacji do innych
instytucji.

2. Wyp∏acono 20 dodatków mieszkaniowych
na kwot´ 4687,64 z∏.

3. Z funduszu alimentacyjnego wyp∏acono
27 Êwiadczeƒ na kwot´ 13775,00 z∏.

4. W zakresie pomocy spo∏ecznej wp∏yn´∏o
87 wniosków o pomoc, wydano 91 decyzji.

5. Przeprowadzono 2 interwencje w tym 2 niebie-
skie karty, wyp∏acono zasi∏ki: sta∏e 35, celo-
we 32, specjalne celowe 32, okresowe 1, w 16 szko-
∏ach i przedszkolach z formy do˝ywiania skorzy-
sta∏o 58 uczniów (w tym ÂDS 1 – doros∏a).

6. OÊrodek koordynuje prace Zespo∏u Interdyscy-
plinarnego.
7. Sporzàdzono wniosek o p∏atnoÊç dotyczàcy pro-
jektu,, Równe szanse”.

Biuro Projektu Wieliszewska Akademia
PrzyszłoÊci

1. Odbywa∏y si´ szkolenia: na Przedstawiciela
handlowego, warsztaty rozwijania kompeten-
cji ogólnych, kurs prawa jazdy kat. C, kurs pra-
wa jazdy kat. B oraz egzaminy teoretyczno-
-praktyczne w/w kursów.

2. Zakoƒczono przetarg na realizacj´ „Warszta-
tów rozwijania kompetencji ogólnych”.

3. Przeprowadzono ponowne zapytanie ofertowe
na realizacj´ cateringu, w którym wy∏oniono
realizatora zamówienia. Zosta∏a podpisana
umowa na realizacj´ cateringu.

4. 13 sta˝ystów odbywa∏o sta˝ zawodowy w Urz´-
dzie Gminy Wieliszew oraz jednostkach admi-
nistracyjnych (w tym 3 nowe osoby). Na poczàt-
ku stycznia podpisano kolejne trzy umowy
na odbycie sta˝u w ramach Wieliszewska
Akademia Przysz∏oÊci.

5. Podpisano dokumenty dotyczàce zmiany orga-
nizatora sta˝u. Nowym organizatorem sta˝u dla
jednej osoby zosta∏a Komenda Powiatowa Po-
licji w Legionowie, z miejscem odbywania sta-
˝u w Komisariacie Policji w Wieliszewie.

nn opracowali EG/¸Z
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Bezpieczeƒstwo

ww Chcia∏ przekupiç policjantów
Wszystko zacz´∏o si´ od kontroli drogowej,
do której dosz∏o w czwartek, 26 stycznia, ok.
godz. 23, w ¸ajskach na ul. KoÊcielnej. Poli-
cjanci z Wieliszewa zatrzymali 20-letniego Ma-
riusza B. do kontroli drogowej. Funkcjonariu-
sze zwrócili uwag´ na nerwowe zachowanie
m∏odego m´˝czyzny i przystàpili do bardziej
szczegó∏owej kontroli. W jej wyniku znaleêli
paczk´ z marihuanà. Kiedy 20-latek zoriento-
wa∏ si´ w powadze sytuacji, próbowa∏ uniknàç
odpowiedzialnoÊci oferujàc policjantom 250 z∏.
Pieniàdze mia∏y sk∏oniç funkcjonariuszy do za-
pomnienia o ca∏ej sprawie. Sta∏o si´ jednak
inaczej. Policjanci poinformowali Mariusza B.,
˝e w∏aÊnie dopuÊci∏ si´ drugiego przest´pstwa
i w zwiàzku z tym jest zatrzymany. Post´powa-
nie w sprawie prowadzi KP Wieliszew pod nad-
zorem Prokuratury Rejonowej w Legionowie.

ww Skradzione drewno kominkowe
W niedziel´, 19 lutego, ok. godz. 2 w nocy po-
licjanci patrolujàcy ul. Sikorskiego w ¸aj-
skach, zauwa˝yli 3 m∏odych ch∏opców ciàgnà-
cych wózek wy∏adowany drewnem. Nietypowa
pora zdarzenia mog∏a Êwiadczyç o tym, ˝e
drewno zosta∏o skradzione. Przypuszczenia
funkcjonariuszy potwierdzi∏o zachowanie
ch∏opców, którzy na widok radiowozu porzu-
cili wózek i zacz´li uciekaç. Po krótkim poÊci-
gu Policji uda∏o si´ z∏apaç ca∏à trójk´. Prze-
st´pcami okazali si´ 19-letni Daniel O., 17-let-
ni Krystian K. i ich 16-letni wspólnik.Wszyscy
trzej sà znani miejscowym stró˝om prawa. By-
li ju˝ wielokrotnie notowani w policyjnych kar-
totekach za inne przest´pstwa i czyny zabro-
nione. Dzi´ki sprawnej akcji policjantów
drewno kominkowe warte ponad 700 z∏. wró-
ci∏o do w∏aÊciciela. Danielowi O. i Krystiano-
wi K. za kradzie˝ grozi do 5 lat wi´zienia. Nie-
letni sprawca czynu karalnego za to, co zrobi∏,
odpowie przed sàdem rodzinnym.

ww Nietrzeêwy w poniedzia∏ek
W poniedzia∏ek, 23 stycznia, ok. godz. 18, po-
licjanci z KP Wieliszew, zatrzymali do kontro-
li pojazd, którym kierowa∏ 35-letni Pawe∏ T.
Okaza∏o si´, ˝e m´˝czyzna jest nietrzeêwy. Ba-
danie alkomatem wykaza∏o 2,5 promila w wy-
dychanym powietrzu. Post´powanie w sprawie
prowadzi KP Wieliszew pod nadzorem Proku-
ratury Rejonowej w Legionowie.

ww Apel do mieszkaƒców 
W zwiàzku z panujàcymi niskimi temperatu-
rami KP Wieliszew ponawia apel o zwracanie
w tym czasie szczególnej uwagi na osoby sa-
motne, bezradne oraz te, które nie posiadajà
du˝ego zaplecza finansowego. Prosimy o zg∏a-
szanie informacji na Policj´ lub do OÊrodka
Pomocy Spo∏ecznej, który udzieli potrzebujà-
cym wsparcia finansowego lub rzeczowego. Po-
mocy mo˝na równie˝ udzielaç w miar´ mo˝li-
woÊci we w∏asnym zakresie. Trzeêwà osob´,
która znalaz∏a si´ w ci´˝kiej sytuacji, mo˝na
przewieêç do noclegowni, gdzie zostanie jej
udzielone schronienie oraz ciep∏y posi∏ek. Naj-
bli˝sza noclegownia znajduje si´ w Legiono-
wie, w siedzibie Caritas, przy ul. Polskiej Or-
ganizacji Wojskowej. nn WD

Wtej kwestii nadal mo˝emy
cieszyç si´ opinià, ˝e Gmi-
na Wieliszew jest wspól-

notà dobrze przygotowanà na po-
trzeb´ wsparcia osób poszkodowa-

W przypadkach
zdarzeƒ losowych
mo˝emy liczyç
zarówno na pomoc
instytucji
przeznaczonych
do ratowania
mienia, zdrowia oraz
˝ycia, jak i ludzi
dobrej woli
– rodziny, przyjaciół,
sàsiadów...
Mariusz Kraszewski

nych w wyniku sytuacji kryzyso-
wych. Chcemy przekonywaç si´
o tym jak najrzadziej, ale wielu
zdarzeƒ przewidzieç nie sposób.

W styczniu i lutym, na terenie
naszej Gminy dosz∏o do dwóch po-
wa˝nych w skutkach po˝arów.
Ogieƒ strawi∏ na jednej z wieli-
szewskich posesji poddasze, nato-
miast w Topolinie ˝ywio∏ poch∏o-
nà∏ du˝à cz´Êç ma∏ego budynku
mieszkalnego. Oba po˝ary by∏y
spowodowane instalacjà grzewczà.

Na miejscu, jeszcze w trakcie
akcji gaÊniczej, oprócz stra˝aków
z naszych OSP i policjantów, byli
pracownicy wieliszewskiego
OÊrodka Pomocy Spo∏ecznej. Po-
niewa˝ poszkodowanej kobiecie
z Topoliny uda∏o si´ ocaliç doby-

tek, natomiast zniszczeniu uleg∏a
znaczna cz´Êç budynku, urz´dni-
cy zaproponowali schronienie
w noclegowni. Okaza∏o si´, ˝e ofia-
ra po˝aru ma zapewniony dach
nad g∏owà u znajomych i ch´tnie
z ich wsparcia skorzysta. Pomoc
OPS b´dzie polega∏a g∏ównie
na dostarczeniu materia∏ów na re-
mont uszkodzonego budynku
w czasie, gdy pogoda pozwoli
na rozpocz´cie prac budowlanych.

Rodzina z Wieliszewa równie˝
zadeklarowa∏a, ˝e nie potrzebuje
znalezienia schronienia. Pracow-
nicy OPS jeszcze na miejscu po-
˝aru, w porozumieniu z poszkodo-
wanymi ustalili form´ wsparcia
w postaci pomocy finansowej na-
le˝nej w wyniku zdarzenia loso-

wego. W chwili oddania Gazety
do druku przyznane ofiarom po-
˝aru pieniàdze sà ju˝ wyp∏acone.
JeÊli kwota oka˝e si´ niewystar-
czajàca, poszkodowani b´dà mo-
gli ubiegaç si´ o dodatkowe
wsparcie.

Obie sytuacje mogà s∏u˝yç
za wzorzec w∏aÊciwego post´po-
wania w sytuacji kryzysowej, kie-
dy poszkodowanym udzielajà po-
mocy zarówno przedstawiciele
instytucji – OSP podczas gaszenia
po˝aru, Policja w ramach wspar-
cia psychologicznego i zabezpie-
czenia terenu, OPS poprzez za-
pewnienie godziwych warunków
˝ycia – jak i najbli˝si, przyjacie-
le, sàsiedzi... po prostu ludzie do-
brej woli. nn

Zesz∏oroczny po˝ar hali produkcyjnej pokaza∏, ˝e kryzysowa
sytuacja mo˝e wystàpiç nagle, dlatego tak wa˝ne jest, aby
szkoliç kadr´ w zakresie bezpieczeƒstwa, szczególnie wtedy,
kiedy w gr´ wchodzi bezpieczeƒstwo dzieci.

Szkolenie z zakresu ewakuacji szkó∏ 
i przedszkoli
We wtorek, 31 stycznia, w sali widowi-
skowej Urz´du Gminy Wieliszew Kie-
rownik Referatu Spraw Obronnych
i Zarzàdzania Kryzysowego Katarzyna
GreÊkiewicz przeprowadzi∏a szkolenie
z zakresu masowej ewakuacji. W szko-
leniu, które by∏o kierowane do dyrek-
torów przedszkoli i szkó∏ z terenu naszej
Gminy, udzia∏ wzi´li przedstawiciele na-
st´pujàcych placówek: Przedszkole Sa-
morzàdowe w ¸ajskach, Przedszkole Sa-
morzàdowe Nr 1 w Wieliszewie, Przed-
szkole Samorzàdowe w Janówku, Szko∏a
Podstawowa im. B. Soko∏a w Olszewni-
cy Starej, Szko∏a Podstawowa im. K. Ma-
kuszyƒskiego w Skrzeszewie, Szko∏a
Podstawowa im. T. KoÊciuszki w Wieli-
szewie, Gminne Gimnazjum im. Jana
Paw∏a II w Wieliszewie, Zespó∏ Szkó∏ Po-
nadgimnazjalnych w Komornicy (daw-
ne TGW D´be) oraz p.o. Dyrektora SA-
PO Jacek Banaszek.

Celem szkolenia by∏o przybli˝enie
problematyki z zakresu masowej ewa-

kuacji oraz wypracowanie wspólnych
metod dzia∏ania. Zainteresowani przed-
stawili opinie i wnioski na bazie do-
tychczasowych doÊwiadczeƒ. Zgodnie
przyj´to propozycj´ wypracowania
wspólnej instrukcji na wypadek sytu-
acji kryzysowej po∏àczonej z koniecz-
noÊcià ewakuowania placówki eduka-
cyjnej. Uczestnicy omawiali równie˝
procedury powiadamiania o zaistnia-
∏ym niebezpieczeƒstwie. Dokument
jest w trakcie opracowywania przez Re-
ferat Spraw Obronnych i Zarzàdzania
Kryzysowego.

nn Weronika Dzi´gielewska

OSP Krubin patrzy z nadziejà

Czy tegoroczna zima da∏a si´ we znaki
stra˝akom z naszych OSP?
Nie mieliÊmy w tym roku takich zdarzeƒ,
jak w latach poprzednich, kiedy musieli-
Êmy usuwaç zalegajàcy Ênieg z dachów, co
zagra˝a∏o bezpieczeƒstwu budynków i osób
w nich przebywajàcych. Dzi´ki stosunko-
wo ∏agodnej zimie ma∏o by∏o zdarzeƒ, kie-
dy musieliÊmy uwalniaç pojazdy uwi´zio-
ne w zaspach. Nie oby∏o si´ jednak bez po-
˝arów budynków mieszkalnych. Dzi´ki
sprawnej akcji PSP w Legionowie oraz
gminnych OSP uda∏o si´ uratowaç cz´Êç
mienia. Du˝a iloÊç zalegajàcego Êniegu oraz
wczeÊniejszy silny mróz mogà znacznie
wp∏ynàç na zwi´kszenie zagro˝enia powo-
dziowego na terenie Gminy Wieliszew, co
mo˝e spowodowaç, ˝e nasze dzia∏ania mo-
gà byç jeszcze bardziej intensywne.
Czy zakup samochodu stra˝ackiego dla
OSP Krubin zaliczy∏by Pan do potrzeb pil-
nych?
Nawet bardzo pilnych. Stra˝acy z Krubina
wyje˝d˝ajà na akcje samochodem 36-let-
nim, czyli znacznie starszym od wi´kszoÊci
druhów. Taki stan jest zagro˝eniem dla
ochotników, a przede wszystkim mieszkaƒ-
ców. Samochód, jakim obecnie dysponuje
OSP Krubin, nie gwarantuje bezawaryjnej
jazdy. Mo˝e zdarzyç si´ taka sytuacja, ˝e
powstanie po˝ar, a stra˝acy z Krubina nie

dojadà na miejsce zdarzenia.Trzeba podkre-
Êliç te˝, ˝e wsparcie Gminy jest jedynym êró-
d∏em finansowania dla jednostek z Krubi-
na i Janówka, poniewa˝ nie wchodzà one
w Krajowy System Ratowniczo-GaÊniczy.
A jednak podczas ostatniej sesji pojawi-
∏y si´ wàtpliwoÊci...
Pojawi∏y si´ wàtpliwoÊci, jednak by∏y one
spowodowane brakiem szczegó∏owych infor-
macji na temat sytuacji stanu techniczne-
go sprz´tu Ochotniczych Stra˝y Po˝ar-
nych w Gminie Wieliszew. Wszelkie osoby
zainteresowane sytuacjà Gminnych OSP za-
praszam do Zarzàdu Gminnego Zwiàzku
OSP. Decyzja o zmianie samochodu gaÊni-
czego OSP Krubin na nowszy by∏a omawia-
na przez Zarzàd Gminny wraz z Radà Gmi-
ny od ponad roku. Priorytetowym celem
na 2012 rok dla Zarzàdu Gminnego Zwiàz-
ku OSP jest wymiana samochodu gaÊnicze-
go OSP Krubin na nowszy. Bezpieczeƒstwo
jest jednym z zadaƒ gminy. Wójt Pawe∏
Kownacki znacznie przyczyni∏ si´ do pozy-
skania nowego sprz´tu dla Ochotniczych
Stra˝y Po˝arnych z terenu Gminy Wieli-
szew. Wszystkie nasze dzia∏ania nie sà wy-
mys∏em stra˝aków, wójta czy radnych, ale
wynikajà z ustawy o ochronie przeciwpo-
˝arowej i ustawy o samorzàdzie gminnym.

nn Rozmawia∏ 
Mariusz Kraszewski

PPoo wwiieelluu  llaattaacchh  ssttaarraaƒƒ  mmiieesszzkkaaƒƒccóóww  GGmmiinnyy  WWiieelliisszzeeww
wwrreesszzcciiee  mmoo˝̋nnaa  bbyy∏∏oo  uussuunnààçç  mmyyllààccyy  zznnaakk  SSTTOOPP
pprrzzeedd pprrzzeejjaazzddeemm  kkoolleejjoowwyymm..  

ZZ  KKoommeennddaanntteemm  GGmmiinnnnyymm  OOcchhoottnniicczzyycchh  SSttrraa˝̋yy  PPoo˝̋aarrnnyycchh  
RROOBBEERRTTEEMM  BBOORRYYSSZZEEWWSSKKIIMM rroozzmmaawwiiaammyy  oo  jjeeddnnoossttccee  OOSSPP  KKrruubbiinn..

Ostatnie w∏amanie – w 2010 roku
WW oossttaattnniimm  cczzaassiiee  ddoosszz∏∏oo  ww nnaasszzeejj  GGmmiinniiee  ddoo kkiillkkuu  pprrzzeesstt´́ppssttww,,  kkttóórree  zzaanniieeppookkooii∏∏yy  mmiieesszzkkaaƒƒccóóww..  
OO zzaaiissttnniiaa∏∏eejj  ssyyttuuaaccjjii  rroozzmmaawwiiaammyy  zz KKoommeennddaanntteemm  KKoommiissaarriiaattuu  PPoolliiccjjii  ww WWiieelliisszzeewwiiee  AARRTTUURREEMM  BBAARRTTCCZZAAKKIIEEMM..  

Ucià˝liwy znak STOP
wreszcie usuni´ty
W wyniku tej rozsàdnej decyzji, we
wtorek, 14 lutego, na skrzy˝owaniu
drogi wojewódzkiej nr 631 i ulicy
Przedpe∏skiego nastàpi∏a sta∏a
zmiana organizacji ruchu. Prosimy
o zachowanie ostro˝noÊci. Osoby,
które cz´sto pokonujà ten odcinek
drogi, proszone sà o zachowanie
szczególnej uwagi, gdy˝ sprzed
skrzy˝owania urz´dnicy usun´li
znak STOP. Osoby jadàce drogà
nr 631 nie muszà zatrzymywaç si´
przed przejazdem kolejowym, nato-
miast wyje˝d˝ajàcy z ulicy Przed-
pe∏skiego muszà zachowaç czuj-
noÊç i uwa˝aç na rozp´dzone samo-
chody z trasy nr 631.

„Mieszkaƒcy Gminy Wieliszew

od lat wnioskowali, aby usunàç
znak STOP stojàcy przed przejaz-
dem na od dawna ju˝ nie u˝ywanej
linii kolejowej, ∏àczàcej Zak∏ad
Wodociàgu Pó∏nocnego z magistra-
là. Zmiana w organizacji ruchu
znacznie u∏atwi ˝ycie kierowcom”-
powiedzia∏ Wójt Gminy Wieliszew
Pawe∏ Kownacki.

nn Weronika Dzi´gielewska

Nieznane sà przyczyny utworzenia si´ g∏´bokiego do∏u z zalegajàcà
wodà, w którym grz´z∏y samochody mieszkaƒców chcàcych dojechaç
do swoich posesji przy ulicy Daliowej. 

Zimowa walka o utrzymanie przejezdnoÊci dróg

W Êrod´, 25 stycznia Urzàd Gminy
Wieliszew przyjà∏ zg∏oszenie o fatal-
nym stanie ulicy Daliowej w Wielisze-
wie. Okaza∏o si´, ˝e skrzy˝owanie dróg
Mi∏ej i Daliowej w Wieliszewie zamie-

ni∏o si´ w tras´ off-roadowà, którà ci´˝-
ko jest pokonaç samochodom osobo-
wym. Interweniujàca ekipa na miej-
scu zdarzenia musia∏a wysypaç trzy
wywrotki piachu, poniewa˝ w miejscu
do∏u, ca∏y czas tworzy∏o si´ grzàskie
b∏oto.

Do akcji naprawy skrzy˝owania
w∏àczy∏a si´ bezp∏atnie firma TOM-
BUD z Wieliszewa, której Referat Go-
spodarki Komunalnej sk∏ada serdecz-
ne podzi´kowanie. nn WD

WD: Czy poziom bezpieczeƒstwa spada w Na-
szej Gminie? 
Artur Bartczak: Sygna∏ od mieszkaƒców, ˝e sà za-
niepokojeni tym, ˝e poziom bezpieczeƒstwa
zmala∏ otrzymaliÊmy pod koniec stycznia. Porów-
nujàc iloÊç przest´pstw, jakie mia∏y miejsce
w styczniu 2012 i grudniu 2011, jest to ten sam
poziom. Porównujàc natomiast iloÊç w∏amaƒ
i kradzie˝y w styczniu 2011 i styczniu 2012 – te-
raz mamy tych przest´pstw mniej. Na naszym
terenie w∏amania dotyczà g∏ównie domków let-
niskowych, które zimà stojà puste. Ostatnie w∏a-
manie do mieszkania odnotowaliÊmy w po∏o-
wie 2010 roku. W∏amaƒ i kradzie˝y pojazdów
w 2011 odnotowaliÊmy cztery, natomiast w 2010
by∏o szeÊç takich przypadków. Co wa˝ne w 2011,
udowodniliÊmy, ˝e dwie kradzie˝e w ogóle nie
mia∏y miejsca. Podsumowujàc – uda∏o nam si´

zmniejszyç iloÊç przest´pstw na naszym terenie.
WD: Skoro iloÊç przest´pstw spad∏a, dlaczego
mieszkaƒcy czujà si´ zaniepokojeni?
AB: W zwiàzku z tym, ˝e nie by∏o na naszym
terenie ju˝ dawno tego typu przypadków (np.
w∏amanie z kradzie˝à do domu). Powoduje to,
˝e ludzie bardziej si´ przejmujà, kiedy taka sy-
tuacja nastàpi. Jeszcze raz podkreÊl´, ˝e najcz´-
Êciej dochodzi do w∏amaƒ do domków letnisko-
wych, które pozostajà bez opieki. Najcz´Êciej sà
to kradzie˝e w wysokoÊci 300-400 z∏ i dotyczà
rzeczy pozostawionych bez zabezpieczenia, np.
materia∏ów budowalnych.
WD: Co robi Policja, ˝eby uspokoiç miesz-
kaƒców?
AB: Na podstawie zdarzeƒ, jakie mia∏y miejsce,
dokonywana jest analiza stanu bezpieczeƒstwa
i porzàdku publicznego, w przypadku Wielisze-

wa dzieje si´ tak co miesiàc. Prowadzona jest
równie˝ bie˝àca analiza, na podstawie której
partole sà sukcesywnie wysy∏ane w miejsca,
gdzie dosz∏o lub mo˝e dojÊç do przest´pstwa.Ten
system si´ sprawdza – Êwiadczy o tym to, ˝e nie
mamy serii w∏amaƒ w danej okolicy. Jednak
warto zaapelowaç w tym miejscu do mieszkaƒ-
ców – mimo dzia∏aƒ Policji, prosimy mieszkaƒ-
ców o czujnoÊç. Je˝eli wyje˝d˝amy z domu
sprawdêmy, czy pozamykaliÊmy okna i drzwi.
Je˝eli mamy alarm, to go w∏àczmy. Gdy w oko-
licy zauwa˝ymy nieznajome osoby, zwróçmy
uwag´ na ich zachowanie i je˝eli wzbudzi ono
nasze podejrzenia zadzwoƒmy na Policj´ – par-
tol przyjedzie i sprawdzi sytuacj´. Zadbajmy
wspólnie o nasze bezpieczeƒstwo.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏a Weronika Dzi´gielewska
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Z ˝ycia Rady Gminy i Urz´du

Podczas obrad XVIII Sesji Rady
Gminy Skarbnik Gminy Beata
Dobrowolska przedstawi∏a pro-

ponowane zmiany do Wieloletniego
Planu Finansowego i do uchwa∏y bu-
d˝etowej oraz autopoprawk´ do
zmian bud˝etowych na 2012 rok. Naj-
wa˝niejsze zmiany to: zwi´kszenie
Êrodków na realizacj´ lokalnej komu-
nikacji (o 160 tys. z∏), przyznanie
150 tys. z∏ na zakup samochodu stra-
˝ackiego dla OSP Krubin oraz 30 tys. z∏,
na zakup gruntu dla OSP Ka∏uszyn.
Podczas dyskusji radny Jan So∏tys za-
uwa˝y∏, ˝e nast´puje zmniejszenie
Êrodków przeznaczonych na ul. D´bo-
wà w ¸ajskach, bo taka jest potrze-
ba chwili. Wyrazi∏ jednoczeÊnie na-
dziej´, ˝e gdy Gmina b´dzie dyspo-
nowa∏a wystarczajàcymi Êrodkami
finansowymi, inwestycja zostanie
zrealizowana. Wójt Pawe∏ Kownacki
potwierdzi∏ potrzeb´ zaanga˝owania
Êrodków w celu z∏o˝enia do Marsza∏-
ka Województwa Mazowieckiego
wniosku o dotacj´ na zakup samocho-

du stra˝ackiego dla OSP Krubin.
W tej kwestii swoje wàtpliwoÊci

zg∏osi∏ radny Edwin Zezoƒ. Wyrazi∏
opini´, ˝e co prawda nie ma nic prze-
ciwko dzia∏alnoÊci stra˝y, ale obecna
inwestycja jest ju˝ trzecim zakupem
samochodu gaÊniczego dla gmin-
nych OSP. Wójt Pawe∏ Kownacki po-
informowa∏ zebranych, ˝e Gmina po-
siada plan rozwoju gminnych Ochot-
niczych Stra˝y Po˝arnych. Rada
Gminy w poprzedniej kadencji
uchwali∏a realizacj´ budowy remiz
w Krubinie i Ka∏uszynie, natomiast
na inwestycje czekajà kolejne dwie
tego typu budynki – w Janówku
Pierwszym i Wieliszewie. Wójt pod-
kreÊli∏, ˝e placówki OSP spe∏niajà
funkcj´ nie tylko remiz, ale równie˝
centrów, wokó∏ których cz´sto skupia
si´ ̋ ycie spo∏ecznoÊci lokalnych.Tak
jest zaplanowane równie˝ zastosowa-
nie placówek powstajàcych obecnie
na terenie Gminy. W Krubinie z no-
wej inwestycji skorzystajà równie˝
g∏ównie sportowcy, w Ka∏uszynie
stra˝acka sala spotkaƒ b´dzie s∏u˝y-
∏a wszystkim mieszkaƒcom, nato-
miast w planowanym w Janówku
budynku OSP swojà siedzib´ b´dà
mia∏y dwa stowarzyszenia.Wójt pod-
kreÊli∏ równie˝, ˝e zastàpienie 36-let-
niego samochodu stra˝ackiego, jakim
dysponuje obecnie OSP Krubin, jest
koniecznoÊcià, poniewa˝ obecny
sprz´t nie zapewnia bezpieczeƒstwa
ani stra˝akom, ani mieszkaƒcom na-
ra˝onym na zagro˝enie po˝arowe.

Stanowisko wójta Paw∏a Kownac-
kiego poparli Przewodniczàcy Rady
Gminy Józef Borzewski, który przy-
pomnia∏, ˝e w okresie szczególnie du-
˝ego prawdopodobieƒstwa wyst´po-
wania zdarzeƒ losowych typu powódê
jesteÊmy zmuszeni stale podnosiç ja-
koÊç sprz´tu oddanego do dyspozycji
stra˝y, oraz Przewodniczàcy Komisji

Bezpieczeƒstwa ̧ ukasz Mi´tek, któ-
ry okreÊli∏ gminne OSP jako najstar-
szà form´ aktywnoÊci spo∏ecznej. Do-
da∏, ˝e po wykonaniu jednego telefo-
nu do akcji natychmiast mo˝e zg∏osiç
si´ ponad 100 stra˝aków, a to trudne
do przecenienia wsparcie w sytu-
acjach kryzysowych.

Niezaplanowanym, lecz wniesio-
nym przez przewodniczàcego, punk-
tem obrad XVIII sesji by∏o podj´cie
uchwa∏y w sprawie stanowiska po-
pierajàcego obywatelski projekt
ustawy „STOP Janosikowe”. Pe∏no-
mocnik Komitetu Inicjatywy Usta-
wodawczej Rafa∏ Szczepaƒski zwró-
ci∏ si´ z proÊbà do Rady Gminy o po-
parcie stanowiska popierajàcego
obywatelski projekt ustawy „STOP
Janosikowe”. Projekt ustawy refor-
mujàcej tzw. „janosikowe” zosta∏
przygotowany, jako projekt spo∏ecz-
ny i zyska∏ bardzo du˝e poparcie.
Pod projektem swoje podpisy z∏o˝y-
∏o ponad 157 000 obywateli. Zbiór-
ka podpisów zosta∏a przeprowadzo-
na w wielu gminach. Poparcie dla ini-
cjatywy wyrazi∏o szereg organizacji
spo∏ecznych. Z terenu naszej Gminy
pod projektem ustawy podpisa∏o si´
ponad 1000 mieszkaƒców. Pe∏no-
mocnik poinformowa∏ o wysoko-
Êciach podatku, jaki p∏aci Gmina
Wieliszew. Rada Gminy przyj´∏a
uchwa∏´ popierajàcà obywatelski
projekt ustawy „STOP Janosikowe”
jednog∏oÊnie.

Podczas XVIII sesji Rada Gminy
wys∏ucha∏a równie˝ sprawozdaƒ po-
szczególnych komisji oraz OÊrodka
Pomocy Spo∏ecznej podsumowujà-
cych dzia∏alnoÊç w 2011 roku.
Przy okazji nastàpi∏a wymiana zdaƒ
pomi´dzy Kierownikiem OPS Walde-
marem Bazylakiem i radnym Edwi-
nem Zezoniem dotyczàca nieporozu-
mieƒ, jakie powsta∏y wokó∏ sprawy
jednego z podopiecznych wieliszew-
skiego OÊrodka Pomocy Spo∏ecznej.
Stanowisko radnego Zezonia pozna-
liÊmy dok∏adnie z legionowskiej pra-
sy, opini´ kierownika Bazylaka publi-
kujemy w naszej Gazecie.W sprawie
podczas sesji wypowiedzieli si´ rów-
nie˝ niektórzy jej uczestnicy. Prze-
wodniczàcy Józef Borzewski wyrazi∏
zniesmaczenie artyku∏em, który uka-
za∏ si´ w legionowskiej prasie, wymie-
rzonym w kierownika Bazylaka.Wójt
Pawe∏ Kownacki zaapelowa∏ o konse-
kwentne niesienie pomocy potrzebu-
jàcym zamiast szukania winnych.
So∏tys S∏awomir Baƒbura wyrazi∏ po-
zytywnà opini´ o pracownikach
OÊrodka Pomocy Spo∏ecznej i na po-
twierdzenie tych s∏ów przywo∏a∏ zda-
rzenie, kiedy krótko po wybuchu po-
˝aru wTopolinie, zaraz za stra˝akami
na miejscu zdarzenia stawi∏ si´ OPS
niosàc poszkodowanej osobie pomoc.

Szczegó∏owy protokó∏ z XVIII sesji Ra-
dy Gminy Wieliszew b´dzie dost´pny
po zatwierdzeniu na kolejnej sesji,
na stronie www.bip.wieliszew.pl nn

Rada Gminy za rozwojem
gminnych OSP

WALDEMAREM
BAZYLAKIEM
Kierownikiem OÊrodka 
Pomocy Spo∏ecznej w Wieliszewie

Rozmawiamy z...

Jaka jest sytuacja mieszkaƒców Gminy
Wieliszew w kontekÊcie potrzeb zg∏aszanych
OÊrodkowi Pomocy Spo∏ecznej?
MyÊl´, ˝e mieÊcimy si´ w tzw. „Êredniej krajo-
wej”. Nie jesteÊmy spo∏ecznoÊcià ubogà, ale sà
wÊród nas osoby i rodziny wymagajàce jedno-
razowych interwencji pracowników OPS oraz
takie, którymi opiekujemy si´ stale.W 2011 ro-
ku OÊrodek Pomocy Spo∏ecznej w Wieliszewie
udzieli∏ wsparcia ponad 600 rodzinom za kwo-
t´ niemal 2 600 000 z∏. Ponad 170 rodzin otrzy-
ma∏o pomoc w postaci dostarczenia lub refun-
dacji zakupu opa∏u.
Nie zapominajmy te˝ o pozamaterialnej pomo-
cy, jakà Êwiadczà pracownicy socjalni. Mówi´
tutaj o pracy socjalnej, której celem jest dopro-
wadzenie, przy wykorzystaniu potencja∏u
osób, których dotyczy, do osiàgni´cia stanu,
w którym osoby te na miar´ w∏asnych mo˝li-
woÊci b´dà mog∏y funkcjonowaç w spo∏eczno-
Êci, wype∏niaç role spo∏eczne i posiadaç dost´p
do dóbr.
Nawiàzuje Pan do sytuacji, jaka mia∏a
miejsce w Micha∏owie-Reginowie?
Trzeba mówiç g∏oÊno o takich przypadkach,
kiedy ludzkie nieszcz´Êcie jest wykorzystywa-
ne do osiàgni´cia osobistych korzyÊci. W sy-
tuacji tendencyjnie opisanej przez legionow-
skà gazet´ ca∏kowicie pomini´to zaanga˝o-

wanie OÊrodka Pomocy Spo∏ecznej na rzecz
rozwiàzania problemu, z jakim boryka si´
nasz podopieczny. W zamian dziennikarz
wy∏o˝y∏ szczegó∏owo zas∏ugi radnego, których
odbieraç mu nie zamierzam. Zastanawiam
si´ jedynie nad motywami jego zachowania.
Bo skutek ju˝ znam – docierajà do mnie in-
formacje, ˝e cz´Êç mieszkaƒców Gminy po
przeczytaniu zawierajàcego nieprawd´ arty-
ku∏u odmawia sk∏adania do wieliszewskie-
go OPS-u wniosków o pomoc, bo nie chcà
mieç nic wspólnego z „tym bandytà”.
Tak okreÊlajà Pana?
Trudno dziwiç si´ takim reakcjom. JeÊli miesz-
kaƒcy znajà sytuacj´ jedynie z artyku∏u, we-
d∏ug którego zachowywa∏em si´ agresywnie,
wulgarnie; gdzie poÊrednio nazywany jestem
„troglodytà”, reakcja jest ∏atwa do przewidze-
nia. Gdy jeszcze radny Zezoƒ dok∏ada swoje
„trzy grosze” próbujàc poni˝yç poprzez wyssa-
ne z palca wielokrotne zarzuty k∏amstwa, kam-
pania wymierzona we mnie i ca∏y wieliszew-
ski OPS przybiera postaç nagonki medialnej.
Przykre, ˝e gazety interesujà si´ naszà pracà
dopiero „na zlecenie” przyjaznych polityków,
wyst´pujàcych w wyborach z nimi w jednym
szyku.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ Mariusz Kraszewski

INFORMACJA
Wójt Gminy Wieliszew pragnie
uhonorowaç wszystkich mieszkaƒców
Gminy Wieliszew, których
50. ROCZNICA
PO˚YCIA
MAŁ˚E¡SKIEGO
upłyn´ła do koƒca 2011 roku.
Ch´tne mał˝eƒstwa spełniajàce ten
warunek prosimy o kontakt
telefoniczny z Urz´dem Stanu
Cywilnego w Wieliszewie
tel.: (022 782 18 85). Zgłoszenia b´dà
przyjmowane do koƒca marca 2012

Zmiany bud˝etowe
przyznajàce
dodatkowe Êrodki
na rozwój OSP
Krubin
i komunikacji
lokalnej były
jednym
z najwa˝niejszych
tematów
obrad XVIII Sesji
Rady Gminy.
Mariusz Kraszewski

OÊwiadczenie
Szanowni Czytelnicy „Gazety Wieliszew-
skiej”
Z uwagi na zamieszczone w artykule autor-
stwa pana Mariusz Kraszewskiego pt. „Bu-
d˝et Gminy na 2012 rok uchwalony” nie-
prawdy dotyczàcej mojego wystàpienia
na XVI sesji rady Gminy Wieliszew wyja-
Êniam, i˝ w punkcie „wolne wnioski” zabra-
∏am g∏os w/s nieprawdy jaka by∏a zawarta
w wystàpieniu pana Kraszewskiego na se-
sji XV.Tak wi´c zrobi∏am to w odpowiednim
ku temu momencie i formie. Pan Kraszew-
ski we wspomnianym artykule nazwa∏
moje wystàpienie atakiem na „Gazet´ Wie-
liszewskà”.To nieprawda. Moje wyjaÊnienia
dotyczy∏y jedynie post´powania i niepraw-
dziwych wyjaÊnieƒ z∏o˝onych przez tego˝ Pa-
na w kontekÊcie tego, jakobym w wyznaczo-
nym terminie (przez p. Kraszewskiego) nie
z∏o˝y∏a „Listu Otwartego do wójta” tj. do 18
listopada 2011 roku. List ten z∏o˝y∏am w ter-
minie – potwierdza na dokumencie to sto-
sowna piecz´ç Biura Podawczego Urz´du
Gminy Wieliszew. Ponadto warto zwróciç
uwag´ na fakt, i˝ redakcja „Gazety Wieli-
szewskiej” nades∏a∏a tekst do druku
(do „AGORA” S.A.) dopiero w dniu 23 listo-
pada 2011 roku o godz. 19.45 a mimo to „Li-
stu Otwartego do wójta” nie opublikowano
w niej.

Z powa˝aniem
Janina Przyby∏

Odpowiedê Redakcji
Szanowna Pani So∏tys,
proponuj´ nie obra˝aç si´ na fakty i spór
zakoƒczyç polubownie. Niech Pani b´dzie
∏askawa zauwa˝yç, ˝e „Gazeta Wieliszew-
ska” nie jest sk∏adana w amatorskim pro-
gramie komputerowym oraz powielana
na xero. Poniewa˝ sk∏adamy nasze pismo
profesjonalnie, przeprowadzamy dwie ko-
rekty j´zykowe i wydajemy w profesjonal-
nej drukarni, proces tworzenia miesi´czni-
ka jest czaso- i pracoch∏onny. Cykl produk-
cyjny zmusza nas do odpowiednio
wczesnego zbierania materia∏ów dzienni-
karskich.
Bardzo Panià prosz´ równie˝ o zauwa˝enie
ró˝nicy w znaczeniu s∏ów „z∏o˝yç w Urz´-
dzie” i „dostarczyç do Redakcji”. Poznanie
procedury obiegu dokumentów z∏o˝onych
w Urz´dzie oraz uwa˝ne ods∏uchanie na-
grania z XV sesji powinno Panià przeko-
naç, ˝e postawiony mi zarzut mówienia
nieprawdy by∏ z Pani strony kuriozalnà po-
my∏kà, którà bezwzgl´dnie wybaczam.
Z wyrazami szacunku

Mariusz Kraszewski
redaktor naczelny 

„Gazety Wieliszewskiej„

polemika

W zwiàzku z nieprawdziwymi informacjami opublikowanymi
przez Marcina Chomiuka w artykule „To i Owo” 26 stycznia 2012
pod tytu∏em „Grzeczny jak Bazylak” informuj´, ˝e tekst przez
autora wyró˝niony, dotyczàcy moich rzekomych nacisków na pod-
opiecznego OÊrodka Pomocy Spo∏ecznej w Wieliszewie, wprowa-
dza czytelników w b∏àd. Autor pisze, ˝e „po jednym z artyku∏ów
w TiO Waldemar Bazylak mia∏ (...) nak∏aniaç (...) do podpisa-
nia oÊwiadczenia, ˝e TiO napisa∏o nieprawd´”. OÊwiadczam, ˝e
Marcin Chomiuk nie konfrontowa∏ tej opinii z rzeczywistoÊcià,
nie zwróci∏ si´ do mnie z proÊbà o ewentualne odniesienie si´
do zarzutu, czym naruszy∏ Ustaw´ o prawie prasowym. Dzien-
nikarz ma obowiàzek konfrontowaç tak powa˝ne zarzuty z rze-
czywistoÊcià. Gdyby autor zada∏ sobie trud zapytania mnie, czy
jego „gdybanie” jest zgodne z prawdà, mia∏bym szans´ poinfor-
mowaç go, ˝e nie naciska∏em mojego podopiecznego do czegokol-
wiek, wi´c do podpisywania jakichkolwiek oÊwiadczeƒ tym bar-
dziej. Moja rozmowa, o której pisze Marcin Chomiuk, na szcz´-
Êcie odbywa∏a si´ przy Êwiadkach, których oÊwiadczenie móg∏by
dziennikarz us∏yszeç. Pozwoli∏oby mu to uniknàç powtarzania
pod moim adresem fa∏szywych oÊwiadczeƒ. Poniewa˝ jednak Mar-
cin Chomiuk nie wykona∏ swojego obowiàzku, czytelnicy otrzy-
mali informacj´ godzàcà w moje dobra osobiste. Mam nadzie-
j´, ˝e zaniedbanie by∏o niecelowe, choç niepokoi kontekst stwo-
rzony przez Macieja Lermana, który zatytu∏owa∏ swój komentarz
do sprawy „Troglodyta w garniturze”. Takie potraktowanie te-
matu przez cz∏owieka b´dàcego w zarzàdzie kierowanego przez
Edwina Zezonia stowarzyszenia nie dziwi. Zaskoczony jestem
jednak, ˝e atak na mnie przys∏oni∏ autorom spraw´ trudnej
i skomplikowanej sytuacji podopiecznego OPS. Uczciwe potrak-
towanie sprawy pomog∏oby potrzebujàcemu cz∏owiekowi bardziej,
ni˝ koncentrowanie si´ na sporze.W tym kontekÊcie prosz´ o zwró-
cenie uwagi, ˝e Marcin Chomiuk skoncentrowa∏ si´ na opisaniu

mojej postawy podczas powsta∏ego sporu, tymczasem zachowa-
nie radnego traktuje z du˝à pob∏a˝liwoÊcià. O dziennikarskiej
rzetelnoÊci w tym przypadku nie mo˝e byç mowy.
Pragn´ odnieÊç si´ równie˝ do s∏ów Marcina Chomiuka o moim
rzekomym „agresywnym zachowaniu” oraz rzekomo przeze mnie
wypowiedzianych wulgaryzmach. Z ca∏à stanowczoÊcià zaprze-
czam, jakobym podczas interwencji zachowywa∏ si´ wulgarnie
i agresywnie. Ani nie u˝y∏em s∏ów uznanych za przekleƒstwa,
ani nie by∏o moim zamiarem skrzywdzenie kogokolwiek. To, ˝e
redakcja „To i Owo” sugeruje, i˝ jestem troglodytà pozostawiam
ocenie osób charakteryzujàcych si´ wysokà kulturà osobistà.
Odpowiadajàc (szkoda, ˝e takà mo˝liwoÊç mam dopiero po opubli-
kowaniu przez TiO krzywdzàcego artyku∏u) na pytanie o utrudnia-
nie przez dziennikarza dzia∏aƒ informuj´, ˝e w czasie interwencji
na pod∏odze znajdujàcego si´ na posesji domu le˝a∏ zakrwawiony,
pó∏przytomny cz∏owiek. Przed dotarciem na miejsce wezwanej prze-
ze mnie karetki na posesj´ wszed∏ dziennikarz. Ze wzgl´du na do-
bro poszkodowanego (sytuacj´, w której si´ znalaz∏) uzna∏em, ˝e obec-
noÊç mediów mo˝e byç przez niego niepo˝àdana, dlatego zapyta-
∏em dziennikarza o pozwolenie na wkroczenie na teren prywatny.
Gdy okaza∏o si´, ˝e takowego nie posiada i nie chce opuÊciç posesji
(chocia˝ na to nie naciska∏em), poprosi∏em o wyjaÊnienie sytuacji
przez Policj´. Przed jej przyjazdem dziennikarz wszed∏ do domu, gdzie
nadal le˝a∏ pó∏przytomny poszkodowany. Po przyjeêdzie Pogotowia
Ratunkowego zajà∏em si´ zorganizowaniem dla podopiecznego opa-
∏u, co by∏o potrzebà pilnà. W tym czasie dziennikarz podszed∏
do mnie z dyktafonem w celu udzielenia wywiadu. Poniewa˝ prio-
rytetem by∏o udzielenie natychmiastowej pomocy, odmówi∏em za-
praszajàc jednoczeÊnie do wizyty w innym terminie w Urz´dzie Gmi-
ny. Dziennikarz z mojego zaproszenia do dzisiaj nie skorzysta∏.

nn Waldemar Bazylak
Kierownik OPS w Wieliszewie
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Sprostowanie

Przewodniczàca Komisji Zdrowia, Pomocy Spo∏ecznej i Ekologii 

Gra˝yna Kwiatkowska przedstawia sprawozdaniefo
t.
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Konkurs/Og∏oszenia/Reklama

nn nieruchomoÊci
• Biura,Magazyny i Plac Wynajm´ Tel. 512100483
• Mieszkanie w Wieliszewie M5 tanio sprzedam

tel.: 504838620
• Pokoje Ekipom Budowlanym Wynajm´ Tel. 512100483
• Sprzedam bezpoÊrednio działk´ w Sikorach 793 m2.

Cena 130 zł/m2. Tel. 0-518-090-242, dzialkasikory@wp.pl 
• Sprzedam dom parterowy w Skrzeszewie Powierzch-

nia u˝ytkowa 130m2, działka 1200m2. Rok budo-
wy 2005. Cena 550 000 zł. tel.: 531 116 198

• Sprzedam działk´ budowlanà o pow. 1323 m2

w Skrzeszewie, przy ul. Polnej tel. 603 911 154
• Sprzedam działk´ budowlanà 636 m kw w Pułtusku-

atrakcyjna lokalizacja. Kontakt: 513154636
• Sprzedam działk´ w Wieliszewie, budowlano-usługo-

wa z zatwierdzonym projektem na budow´ domu
z usługami, np. apteka, przy drodze wojewódzkiej
i Êcie˝ce rowerowej; w sàsiedztwie osiedle mieszkanio-
we, osiedle domów jednorodzinnych, sklep, szkoła, ko-
Êciół, pierwsza linia zabudowy, ogrodzona.
Tel. 695 659 049

• Wieliszew, ul. Modliƒska, m-3 zadbane, doskonale wy-
posa˝one wynajm´ tel. 512 752 179

• Zamieni´ mieszkanie własnoÊciowe Wodociàg Północ-
ny. Szczegóły pod nr tel. (22) 782-39-23

nn usługi ró˝ne
• Cyklinowanie parkiety, kompleksowo tel.: 505 300 308
• Cyklinowanie parkiety podłogi drewniane.

tel.: 513871377
• Elektryk nr tel.: 604-465-680
• „Gajmar” Wulkanizacja, wywóz szamba, profesjonal-

ne odÊnie˝anie. Ceny konkurencyjne. Piotr Gajda
tel.: 0 503 989 328 www.wywoz-szamba.pl 

• Geodeta. Wykonujemy podziały działek, wskazania gra-
nic, mapy do celów projektowych, inwentaryzacje. Kon-
kurencyjne ceny. Tel.: 531 935 000, tel.: 502 109 208

• Hydraulika – pełny zakres tel.: 0 888 889 927
• Korepetycje j. angielski, j. francuski. Tel.: 692-430-996
• Masa˝ leczniczy Wieliszew, KoÊcielna 9,

tel.: (022) 782 21 18, 600 630 885, od poniedziałku
do Êrody – od godz. 16, czwartek, sobota – od godz. 9

• Nauczyciel udzieli korepetycji z j´zyka francuskiego i j´-
zyka angielskiego. Mo˝liwy dojazd do ucznia.
tel.: 796 888 283

• Poszukuj´ korepetytora z biologii/chemii dla ucznia kla-
sy pierwszej gimnazjum. Zaj´cia mogà odbywaç si´ wy-
łàcznie w soboty lub niedziele. Kontakt: Doro-
ta 604 560 719.

• Potrzebujesz szybko niewielkich pieni´dzy. Masz nie-
spodziewane wydatki. Pomo˝e Po˝yczka Okazjonal-
na do 1000zł (min. formalnoÊci – max zadowolenia).
Szczegóły – tel.: 604 057 281 Dzwoƒ Êmiało! 

• Przyjm´ pralk´ automatycznà w dobrym stanie, nie-
odpłatnie. Tel. 667 438 244

• Rollmasa˝ przy ul. Modliƒskiej 110-114 w Wieliszewie
zaprasza wszystkich dbajàcych o zdrowie i urod´.
Pierwsza wizyta gratis. Ceny konkurencyjne, za-
dzwoƒ 0 668-181-359.

• Studentka filologii angielskiej udzieli korepetycji. Za-
kres nauki: szkoła podstawowa. Tel.: 504 641 840

• Usługi Hydrauliczne INSTAL-JAR Jarosław Bo˝ym
ogrzewanie podłogowe instalacje solarne i gazowe
tel. 606 620 762

• Usługi remontowe, wykoƒczeniowe, hydraulika, elektryka,
glazura, gipsy, malowanie – tel. 508 421 103.

• Wycinka drzew w miejscach trudno dost´pnych me-
todà alpinistycznà. Tel.: 511134573

• Wycinka, przycinka drzew metodà alpinistycznà
i z podnoÊnika OdÊnie˝anie Dachów kontakt pod nu-
merem telefonu 511 134 573

• Wykopy, rozbiórki, piach, ˝wir, ziemia, niwelacje, wy-
wrotka 5 t, HDS. Solidnie. tel.: 501 065 045.

O G Ł O S Z E N I A
D R O B N E
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Pierwsze losowanie
„Jestem Stàd!”
w Nowym Roku!

Styczniowymi zwyci´zcami sà: 
– Ma∏gorzata Frankowska, która

zosta∏a szcz´Êliwà w∏aÊcicielkà
aparatu fotograficznego ufun-
dowanego przez firm´ Nieru-
chomoÊci Mazowsze Pl,

– Micha∏ Frankowski wygra∏
„Darmowà nauk´ jazdy kon-
nej” w OÊrodku Hipoterapii
Stajnia Klucz w Skrzeszewie,

– ¸ukasz Kreczko zosta∏ nagro-
dzony koszem s∏odyczy i kartà
rabatowà od sklepu spo˝ywcze-
go IKA z Micha∏owa-Reginowa,

– Urszula Gocal zdoby∏a „Darmo-
wy weekendowy pobyt” ufun-
dowany przez Hotel Restaura-
cj´ Sienkiewicz z Komornicy,

– Bart∏omiej Kreczko wygra∏
„Darmowà Metamorfoz´” ufun-
dowanà przez Studio Urody Pa-
trix z Chotomowa,

– Wiktoria Godlewska wygra∏a
kupon rabatowy na zakup ksià-
˝ek przez internet w Hurtowni
Ksià˝ki MC Kwadrat ze Skrze-
szewa.
Wszystkim nagrodzonym gratu-

lujemy wylosowanych nagród
i przypominamy, ˝e majà jeszcze
szans´ na nagrod´ g∏ównà – ufun-
dowany przez firm´ Maxinwest te-
lewizor LCD. Z∏o˝one kupony bio-
rà udzia∏ w dwóch losowaniach
– na nagrod´ miesiàca i nagrod´
g∏ównà. Po dokonaniu formalnoÊci
wystarczy wype∏niç formularz kon-
kursowy, z∏o˝yç go w Urz´dzie
Gminy Wieliszew i zostaç wylosowa-
nym przez Komisj´ Konkursowà.

W konkursie mo˝e wziàç udzia∏
ka˝dy, kto w okresie od mar-
ca 2011 do kwietnia 2012 zamel-
duje si´ w Gminie Wieliszew.
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Równe Szanse

W piàtek 16 grudnia 2011 r., w sali wi-
dowiskowej Urz´du Gminy Wieliszew
odby∏o si´ ostatnie spotkanie integra-
cyjne, b´dàce jednoczeÊnie podsumo-
waniem drugiej edycji projektu syste-
mowego „Równe Szanse”, realizowa-
nego przez OÊrodek Pomocy
Spo∏ecznej w Wieliszewie od 2010 ro-
ku, wspó∏finansowanego przez Uni´
Europejskà w ramach Europejskiego
Funduszu Spo∏ecznego. W spotkaniu
uczestniczy∏y beneficjentki, które
w grudniu 2011 roku zakoƒczy∏y reali-
zacj´ postanowieƒ zawartych w kon-
traktach socjalnych realizowanych
w ramach projektu. Uczestniczki pro-
jektu spotka∏y si´ z Wójtem Gminy
Wieliszew Paw∏em Kownackim, który
pogratulowa∏ im wytrwa∏oÊci oraz suk-
cesów w samorealizacji i aktywizacji
zawodowej. Na spotkaniu obecni byli
tak˝e Kierownik OÊrodka Pomocy
Spo∏ecznej w Wieliszewie Waldemar
Bazylak oraz koordynator projektu
Wioletta Sieradzka.

W ramach realizacji przez OPS pro-
jektu systemowego „Równe Szanse”
osiem beneficjentek podnios∏o swoje
kwalifikacje zawodowe poprzez udzia∏
w kursach zawodowych: obs∏ugi kompu-
tera i kas fiskalnych. W czasie kursów

uczestniczki zdoby∏y wiedz´ z zakresu
teorii oraz praktyki. Wszystkie uczest-
niczki ukoƒczy∏y pomyÊlnie kursy, cze-
go dowodem sà otrzymane zaÊwiadcze-
nia i certyfikaty. Ponadto udzia∏ w kur-
sach mia∏ na celu wzbogacenie atutów
beneficjentek na obecnym rynku pra-
cy. Nale˝y tak˝e wspomnieç, i˝ efektem
udzia∏u uczestniczek w projekcie by∏o
przede wszystkim nabycie umiej´tno-
Êci prospo∏ecznych, zwi´kszenie po-
czucia w∏asnej wartoÊci, poznanie swo-
ich mocnych i s∏abych stron, nabycie
umiej´tnoÊci realistycznego wyznacza-
nia celu, a tak˝e zrozumienie samego
siebie i innych oraz budowanie silnej
osobowoÊci.

Zwa˝ywszy, i˝ g∏ównym za∏o˝eniem
projektu by∏a aktywizacja zawodowa
oraz spo∏eczna mamy nadziej´, i˝ naby-
te nowe doÊwiadczenia prze∏o˝à si´
na znalezienie zatrudnienia.

Wszystkim Uczestniczkom projektu
„Równe Szanse” serdecznie dzi´kuje-
my za aktywny udzia∏ w zaj´ciach i ˝y-
czymy, aby zorganizowane formy wspar-
cia zmobilizowa∏y je do podejmowania
nowych wyzwaƒ, a nabyta wiedza
i umiej´tnoÊci by∏y kluczem do dalsze-
go rozwoju osobistego i zawodowego.
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W imieniu własnym 
i Zarzàdu Kółka Rolniczego
w Michałowie-Reginowie 

składam serdecznie podzi´kowanie 
dla Paƒstwa GABRIELI i ANDRZEJA

ZAWISTOWSKICH
za podarowanie zmywarki do naczyƒ 

do Domu Ogrodnika 
w Michałowie-Reginowie.

Dzi´kuj´ równie˝ 
Panu MIECZYSŁAWOWI

BERDOWSKIEMU za podłàczenie
zmywarki i inne prace techniczne

w Domu Ogrodnika.
Teresa Chrzanowska, Prezes Kółka Rolniczego 

Jak co miesiàc Komisja
Konkursowa
wylosowa∏a i nagrodzi∏a
szeÊciu mieszkaƒców
Gminy Wieliszew,
którzy wzi´li udzia∏
w konkursie „Jestem
Stàd! Jestem
mieszkaƒcem Gminy
Wieliszew”.
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Sport

Judocy z Wieliszewa na tatami w Łazach

W sobot´ i niedziel´,
11 i 12 lutego judocy
Legionowskiego
Towarzystwa
Sportowego i Sekcji
Judo z Wieliszewa
dzielnie walczyli
na matach w Łazach,
gdzie odbyły si´ dwa
turnieje judo. 

Jacek Kuêmiƒski
Prezes LTS/Trener Judo
w Wieliszewie
www.judo-legionowo.pl

Wsobot´, 11 lutego rywalizo-
wali m∏odzi zawodnicy
w Ogólnopolskim Turnieju

Dzieci. Nasz powiat reprezentowa-
∏o szeÊciu zawodników i jedna za-
wodniczka. W mocno obsadzonym
turnieju nie by∏o ∏atwo o medal. Po-
mimo dotarcia do walk o medale
a˝ 5 zawodników tylko jednemu
uda∏o si´ si´gnàç po to trofeum.
Bràzowy medal w kategorii

do 26 kg zdoby∏ Daniel Tomaszew-
ski z Wieliszewa, pozostali zawod-
nicy niestety przegrali decydujàce
starcia zdobywajàc: 4. miejsce
– Marika Arusztowicz (Wieliszew);
5. miejsca – Jakub Banasiewicz, Da-
wid Goêdziewski, Dawid Kuêmiƒski
(wszyscy LTS). Dobrze zaprezento-
wali si´ równie˝ pozostali pod-
opieczni trenera Jacka Kuêmiƒskie-
go i „tanio skóry nie sprzedali”. Jan

Rzeczkowski (LTS) uplasowa∏ si´
na 7. pozycji, a Dawid Witeska (Wie-
liszew) po przegranej pierwszej
walce odpad∏ z dalszej rywalizacji.

W niedziel´, 12 lutego do star-
tu przystàpili starsi zawodnicy
w Mi´dzynarodowym Turnieju Ju-
do w ¸azach – Grand Prix Mazow-
sza. Do trudnej i wyczerpujàcej ry-
walizacji przystàpi∏o kolejnych
trzech zawodników i jedna zawod-

niczka, którzy reprezentowali po-
wiat legionowski. Najlepiej zapre-
zentowa∏ si´ Antoni Zalewski z Le-
gionowskiego Towarzystwa Spor-
towego, który w kategorii do 55 kg
zdoby∏ bràzowy medal i by∏ bliski
zdobycia przynajmniej srebra,
gdyby nie drobny b∏àd w walce
pó∏fina∏owej.Anna Duma∏a z Wie-
liszewa uplasowa∏a si´ na piàtej
pozycji, a Dawid Wi´ckowski i Ma-

teusz Kado (obaj Wieliszew)
na dziewiàtej.

Emocjonujàce i pe∏ne sportowe-
go ducha starty m∏odych judoków
pozytywnie motywujà do dalszej
pracy zarówno zawodników, którzy
wylewajà litry potu na treningach,
jak równie˝ trenera, który poÊwi´ca
du˝o czasu i cierpliwoÊci w przygo-
towania uzdolnionej legionowskiej
i wieliszewskiej m∏odzie˝y. nn

Liga Pi∏ki Halowej Szkó∏ Podstawowych w hali
sportowej w Wieliszewie V turniej

Pi∏ka Halowa

Amatorskiej Ligi Pi∏ki Halowej

Pi∏ka Siatkowa
4 stycznia 2012 w hali sportowej
w Wieliszewie zosta∏ rozegrany
piàty turniej mi∏oÊników pi∏ki
halowej szkó∏ podstawowych.
W zawodach wzi´∏o udzia∏ 6 dru-
˝yn, po 3 w grupie A i B.

Wyniki grupy A

Wieliszew – Chotomów 5:0

¸ajski – Wieliszew 1:0

Chotomów – ¸ajski 0:6

Klasyfikacja koƒcowa grupy A

1. ¸ajski 

2. Wieliszew 

3. Chotomów 

Wyniki grupy B

Bia∏obrzegi – Józefów 0:0

Jab∏onna – Bia∏obrzegi 1:0

Józefów – Jab∏onna 1:5

Klasyfikacja koƒcowa grupy B

1. Jab∏onna 

2. Józefów 

3. Bia∏obrzegi 

Wyniki meczów o poszczególne miejsca:

V miejsce: Bia∏obrzegi – Chotomów 7:1

III miejsce: Wieliszew – Józefów 1:0

I miejsce: Jab∏onna – ¸ajski 0:0 (rzuty
karne 1:0)

Klasyfikacja koƒcowa V turnieju:

1. Jab∏onna – 45 pkt.

2. ¸ajski – 30 pkt.

3. Wieliszew – 15 pkt.

4. Józefów – 5 pkt.

5. Bia∏obrzegi – 3 pkt.

6. Chotomów – 2 pkt.

Klasyfikacja generalna po V turniejach:

1. Jab∏onna – 140 pkt.

2. ¸ajski – 136 pkt.

3. Wieliszew – 95 pkt.

4. Bia∏obrzegi – 58 pkt.

5. Chotomów – 54 pkt.

6. Józefów – 11 pkt.

7. Jadwisin – 8 pkt.

Klasyfikacja króla strzelców

1. Piotr Kram – 23 bramki
SP Wieliszew

2. Krystian Pod 20 bramek
SP Bia∏obrzegi

3. Oskar Grzywaczewski – 18 bramek 
SP Jab∏onna
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W sobot´, 11 lutego zosta∏ roze-
granyV Turniej Amatorskiej Li-
gi Pi∏ki Halowej Szkó∏ Gimna-
zjalnych w wieliszewskiej hali
sportowej.
Wyniki meczów w klasach pierwszych:

Wieliszew I – Stanis∏awów I 0:1

Jab∏onna – Wieliszew II 1:1

Jab∏onna – Wieliszew I 2:0

Stanis∏awów I – Wieliszew II 3:0

Stanis∏awów I – Jab∏onna 3:2

Wieliszew I – Wieliszew II 5:0

Klasyfikacja dru˝yn klas pierwszych
po V turniejach:

Jab∏onna 210 pkt

Wieliszew I 105 pkt

Stanis∏awów I 75 pkt

Wieliszew II 15 pkt

Klasyfikacja króla strzelców klas pierwszych:

1. Munk Krzysztof – Jab∏onna 10 bramek

2. Ràczka Jakub – Wieliszew I 9 bramek

2. Smoczyƒski Daniel– Stanis∏awów I 7 bramek

3. Baƒkowski Pawe∏ – Wieliszew 7 bramek

Wyniki meczów w klasach drugich
rozegranych podczas V Turnieju:

Wieliszew I – Jab∏onna 5:2

Stanis∏awów I – Wieliszew II 7:1

Stanis∏awów I– Wieliszew I 3:3

Jab∏onna – Wieliszew II 1:2

Jab∏onna – Stanis∏awów I 1:2

Wieliszew I – Wieliszew II 4:3

Klasyfikacja koƒcowa klas drugich
po V Turnieju

I miejsce – Stanis∏awów Pierwszy 

II miejsce – Wieliszew I

III miejsce – Jab∏onna

IV miejsce – Wieliszew II

Klasyfikacja króla strzelców klas drugich:

Anio∏kowski Stanis∏aw – Stanis∏awów I 
27 bramek

Sitarski Przemys∏aw – Wieliszew 25 bramek

Wróblewski Daniel – Wieliszew 11 bramek

Wyniki meczów w klasach trzecich
rozegranych podczas V Turnieju:

Jab∏onna – Wieliszew II 1:2

Wieliszew I – Stanis∏awów I 3:0

Wieliszew I – Jab∏onna 2:1

Wieliszew II – Stanis∏awów I 3:0

Wieliszew II – Wieliszew I 1:4

Jab∏onna – Stanis∏awów I 3:0

Klasyfikacja koƒcowa klas trzecich 
po V Turnieju

Wieliszew I 210 pkt

Jab∏onna 135 pkt

Wieliszew II 105 pkt

Klasyfikacja króla strzelców klas trzecich
po V Turnieju:

Mateusz Mróz  – Wieliszew 19 bramek

Piotr Szwedzik  – Wieliszew 11 bramek

Gajowniczek Piotr – Wieliszew 8 bramek

Modzelewski Maciej – Jab∏onna 8 bramek
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SP Jab∏onna

V Turniej Amatorskiej Ligi
Pi∏ki Siatkowej Hala
Sportowa w Wieliszewie

5 lutego 2012 roku w hali sportowej
w Wieliszewie zosta∏ rozegra-
nyV turniej Amatorskiej Ligi Pi∏ki
Siatkowej. W grupie A rywalizowa-
∏y 3 dru˝yny, ze wzgl´du na nieobec-
noÊç 3 Batalionu. Wyniki meczów
prezentujà si´ nast´pujàco:
Wyniki meczów

Bia∏obrzegi – SPR 2:0

Sparta – Bia∏obrzegi 1:2

SPR – Sparta 0:2

1. miejsce – Bia∏obrzegi 30 punktów

2. miejsce – Sparta 20 punktów

3. miejsce – SPR 10 punktów

Po V turniejach klasyfikacja ge-
neralna grupy A jest nast´pujàca:
Klasyfikacja generalna grupy A

I miejsce – Sparta 120 punktów

II miejsce – Bia∏obrzegi 110 punktów

III miejsce – SPR 55 punktów

IV miejsce – 3 Batalion 12 punktów

W grupie B do rywalizacji przystà-
pi∏y 4 dru˝yny. Mecze rozgrywano
systemem „ka˝dy z ka˝dym”, a ich
wyniki prezentujà si´ nast´pujàco:
Wyniki meczów

Wieliszew I – RDLP Warszawa 2:1

D´bina – Wieliszew II 2:0

D´bina – Wieliszew I 2:0

RDLP Warszawa – Wieliszew II 2:0

RDLP Warszawa – D´bina 0:2

Wieliszew I – Wieliszew II 2:0

Klasyfikacja generalna grupy B

1. miejsce – D´bina 30 punktów

2. miejsce – Wieliszew I 20 punktów

3. miejsce – RDLP Warszawa 10 punktów

4. miejsce – Wieliszew II 5 punktów

Po V turniejach klasyfikacja generalna grupy B

I miejsce – D´bina 102 punkty

II miejsce – Wieliszew I 90 punktów

III miejsce – RDLP Warszawa 40 punktów

IV miejsce – Wieliszew II – 12 punktów
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V Turniej Halowej Pi∏ki No˝nej Dru˝yn Amatorskich
W niedziel´, 12 lutego, w wieliszewskiej
hali sportowej zosta∏ rozegrany V Tur-
niej Halowej Pi∏ki No˝nej.Do rozgry-
wek zg∏osi∏o si´ osiem dru˝yn. Zawody
rozgrywano w dwóch grupach, po 4 dru-
˝yny, systemem „ka˝dy z ka˝dym”.
Wyniki meczów w grupie A:

FC ¸AJSKI – DILL GANG 5:1

DILL GANG – KROPELKA 2:1

KROPELKA–STRA˚ 1:1

FC ¸AJSKI  – KROPELKA 3:0

DILL GANG  – STRA˚ 3:1

FC ¸AJSKI  – STRA˚ 5:1

Miejsca dru˝yn w grupie A po roz-
grywkach grupy sà nast´pujàce: 

Klasyfikacja grupy A

1. FC ¸ajski • 2. Dill Gang • 3. Kropelka 
• 4. Stra˝ 

Wyniki meczów w grupie B o roz-
grywkach tak˝e systemem „ka˝-
dy z ka˝dym” przedstawiajà si´
nast´pujàco:

Wyniki meczów w grupie B

SAMI SWOI – W WALCE ZJEDNOCZENI 1:4

OR¸Y – MIX 0:4

SAMI SWOI  – OR¸Y 0:5

MIX – W WALCE ZJEDNOCZENI 1:2

MIX  – SAMI SWOI 6:1

OR¸Y – W WALCE ZJEDNOCZENI 3:0

KolejnoÊç dru˝yn w grupie B jest
nast´pujàca:

Klasyfikacja grupy B

1. MIX• 2. Or∏y • 3. W Walce Zjednoczeni 
• 4. Sami Swoi

Nast´pnie zosta∏y rozegrane me-
cze A1 z B2 oraz B1 z A2, oto wy-
niki tych meczów:

Wyniki meczów 

FC ¸ajski – Or∏y 5: 1 

Mix – Dill Gang 4:3

Wyniki meczów o poszczególne miejsca:

VII miejsce Sami Swoi – Stra˝   2:2 (0:2)
w rzutach karnych

V miejsce Kropelka – W Walce Zjednoczeni7: 6

III miejsce Or∏y – Dill Gang 1: 2 

I miejsce FC ¸ajski – Mix 2:2 (2:1) 
w rzutach karnych)  
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Dawid
Wi´ckowski
podczas 
walki

Walczàca Anna Duma∏a

Mateusz Kado

Marika Arusztowicz


